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Iz Jernejeve malhe 
Proti koncu leta se občinska malha polni. Manj z novci, več pa s težavami, ki 

jih hočemo še v tem letu razrešili. Država je vzela pod drobnogled svoj proračun, 
prevetrila občinske proračune in, kot kaže, bo celo nekaj primaknila za izpolnitev 
programa, saj polnjenje proračuna zaostaja za načrtovanim. Naš proračun dobi
va 30 % dohodnine naših občanov in druga sredstva, ki pripadajo občini, to pa 
ne zadošča za zagotovljeni, še manj pa za razširjen program. 

Nekdanji Agrostroj na Hudem sameva že nekaj let in čaka boljše čase. Govoric 
o bodočih kupcih in uporabnikih je bilo že veliko, videli smo že celo dolenjski 
Hollywood z Viha filmom. Povsem resno pa se za nakup zanima Autocommcrce 
v sodelovanju s tujo firmo, ki naj bi tukaj izvajal predelavo surove gume in plas
tičnega granulata. Inštitut za varovanje zdravja republike Slovenije je za to 
tehnologijo že pripravil strokovno študijo, ki je podlaga odgovornim za izdajo 
soglasja. Dejavnost naj bi potekala v obstoječih objektih, zaposlilo pa naj bi se 
preko 50 delavcev. Hitri pristanek ob nepoznavanju posledic lahko prinese več 
škode kot koristi, zato morata prevladati razum in pametna odločitev, da se že 
tako slaba ekološka situacija v naši občini ne bo še poslabšala. 

Veliko pozornost posvečamo urejanju prostora. Hitimo z razpisi za ureditev 
prostorsko-urbanističnih načrtov za področja Višnje Gore, Ivančne Gorice, 
Črnela in Polževega. Ostanejo nam še Šentvid, Dob in Temenica, kjer pa še ni 
urejena meja med občinama Litija in Ivančna Gorica. Pričakujemo, da bomo še 
letos tudi tu lahko pričeli z izdelavo prostorskih načrtov. 

Center Stične ob samostanu spreminja podobo. Po dodatnih idejah arhitekta 
in krajanov so predvidene spremembe, ki naj bi se po redni proceduri v nasled
njem letu realizirale. Stična je naš ponos, zalo si ne smemo privoščiti, da bi v času 
jubilejev samostana in samostanskega reda ter ob morebitnem obisku papeža ne 
bilo vse tako kot mora biti. K temu bo morala prispevali tudi država, saj 
samostan že sedaj veliko daje za kraj. 

Stiski mesarski izdelki po recepluri samostanske tradicije so imeli ime na svo
jem področju. Kar neverjetno je, da se mesarija v Stični ukinja. Prepričani smo, 
da bo Mercalorja kol zadnjega upravljalca nasledil kdo drug, ki ho znal ludi to 
tržno blago bolje prodati. To lahko velja ludi kol povabilo, da se dobri mesarji 
javijo na razpis stiškega samostana. 

Agromelioracijska dela so v polnem teku. Potreb je več, kot jih lahko 
uresničimo, pa vendar je delež občim' optimalen glede na delež kmetov. V tem 
mesecu bo objavljen tudi razpis za kreditiranje gospodarskih poslopij po že 
znanih kriterijih. Gozdne ceste, ki so pod upravo gozdnih gospodarstev Novo 
mesto in Ljubljana, bodo vzdrževane. Sredstva so rezervirana, izvajalec izbran 
(Gozd Ljubljana). 

Pogodbe za izdelavo zazidalnega načrta in tehnične dokumentacije so pod
pisane. Realno je pričakovati, da bo ustrezna dokumentacija pripravljena v 
začetku prihodnjega leta, ko naj bi že stekla gradnja. Agilni gradbeni odbor želi. 
da se po lokacijskem dovoljenju prične pripravljati zemljišče za začetek gradnje. 
Sredstva iz republike za dograditev šolskih objektov so planirana v višini 50 % 
glede na občinska sredstva. 

Našim Romom namenja Fakulteta za arhitekturo v Ljubljani precej pozornos
ti, ko išče nov prostor za premestitev naselja. Za stroške iskanja ustreznega pros
tora bo dala nekaj tudi država, natančneje Ministrstvo za okolje in prostor. 

Da se bomo laže poiskali na zemljevidu, je v pripravi turistična in pregledna 
karta občine Ivančna Gorica. Veliko imamo pokazali na tem malem prostoru. 
Mogoče je to prvi korak k ustrezni promociji naše občine v širši turistični ponud
bi. 

Občinski svet je na moj predlog dal soglasje k imenovanju g. Jožeta Košaka za 
podžupana občine. Prepričan sem, da bo podžupan veliko prispeval k uspehu in 
napredku naše občine. 

Postopek za volitve v krajevnih skupnostih se je že začel. Pozivam vas, da ne 
stojite ob strani. Usoda krajevnih skupnosti je odvisna od delavnih krajanov, ne 
pa od polilikanlov, saj se uspeh meri le po delu, ne pa po besedah. 

župan Jernej 

V O L I T V E M L E D U 

U R E S N I Č I L J E S V O J 

Ž I V L J E N J S K I C I L J . . ? 
Menda je življenjski cilj vsakega 

(slovenskega) lovca, da ustreli medveda. 
Enega seveda! 

Obrščakovemu Frenku se je ta cilj 
prejšnji mesec uresničil, samo ... 

Vse se je dodobra zapletlo. 
Streljal je medveda, ustrelil je medved

ko. Potem pa ga je napadel medved. Še 
enkrat je streljal, v samouoobrambi in 
ustrelil mladiča. 

Res je, bilo je že pošteno mračno, ko se 
je to dogajalo. Vsi pa mu to, kar je 
povedal, ne verjamejo. 

5 tem pa je dosi;;cl se nekaj, kal j« za 
mnoge tudi življenjski cilj. Prišel je na 
prvo stran najbolj branega časopisa. 
Grozijo mu tudi z zaporom. 

"Preveč sem pošten," se je skoraj poke-
sal Frenk. "Lahko bi naredil tako, da bi 
enega zakopal, pa bi bilo vse v redu." 

In ker ni tak, se stvari zapletajo. 
Za drugo številko nam bo, tako je 

obljubil, povedal kaj več, v Obrščakovi 
gostilni ali pa v zaporu. 

Andrej Agnič 

OPRAVIČILO 
Nekam dolgo ste čakali na to številko 

Klasja. Kot v.d. urednika seveda prevze
mam odgovornost nase, čeprav ... 

Čeprav bi se lahko zgovoril na višjo 
silo. 

Vsakdo, tudi urednik časopisa, ima 
višjo silo, silo, ki je nad njim. 

Upam, da boste odslej Klasje dobivali 
redno, res ob koncu vsakega meseca. 

Pa še to. Za mnoge vaše prispevke je 
zmanjkalo prostora. Saj bo kmalu nasled
nja številka. 

Urednik 

Najbolj v roča tema te š tevi lke je 
od loč i t ev , kaj se bo delalo v nekdan
jem Agros t ro ju . 

Z A K A J A F N E S E R J E T E ? 
M a n d a t č l a n o m sveta kra jevnih 

skupnosti je potekel že pred letom. 
N o v a zakonoda ja o l o k a l n i 
samoupravi je volitve predvidela v 
z a č e t k u prihodnjega leta. 

Vol i tve in vo l i ln i postopek je v naši 
občin i že stekel. V večini krajevnih 
skupnosti so že imel i zbore volilcev, 
tudi kandidate so že izbral i . 

Pa glej ga vraga, pr ide faks od 
vol i lne komisije iz Ljubljane: 

" V o l i l n i postopki se ustavijo, zakon 
ni usklajen!" 

Z u p a n n a š e o b č i n e skliče razšir jeni 
sestanek (obč inska vol i lna komisija, 
p r edsedn ik i krajevnih skupnost i , 
predsedniki strank). 

Jure K o s , predsednik o b č i n s k e 
vo l i lne komis i je , r a z lož i nastali 
po loža j (več lahko preberete v nje
govem sestavku). Sk lep ustavnega 
sodišča zaradi neusklajene (beri š lam-
paste) zakonodaje prekinja vsa vo l i l 
na opravi la , dokler v zakonu ne bodo 
popravi l i na sp ro tu joč ih si č lenov. 

"Zaka j afne serjete in n a š denar 

zapravljate? Povejte kr ivca ," se o č i t n o 
besen ne more obvladati predsednik 
K S K r k a , Tone H o č e v a r . 

" B i radi ukin i l i krajevne skupnosti? 
Ž e eno leto smo nelegit imni ..." na 
njemu znač i l en nač in doda A n t o n 
Č e b u l a r , predsednik K S D o b . 

Jernej L a m p r e t : " K r i v d a je p r i 
zakonodajalcu, ker že v predlogu ni 
uskladil zakona." 

Še nekaj rok se dvigne k besedi. 

Jure K o s : " D r ž a t i se m o r a m o 
sklepa ustavnega sodišča . 

Zak l juču jem sestanek!" 

Ostaja pa dejstvo, da ima krivec za 
to zmešn javo , ki bo naredila ogromno 
moralno (zaupanje v d r ž a v o ) in mate
rialno (volitve niso poceni) š k o d o ime 
in pr i imek in seveda funkcijo. 

K d o je minister, glavni in odgov
orni za lokalno samoupravo? 

Ve se: magister Boš t jan Kovač ič . 
B o kdo vložil interpelacijo? 

Andre j A g n i č 

U r a d n e p o d r o b n o s t i o vo l i tvah p reber i t e v Uradnem ve s tn iku . 

ALI JE RES SAHARSKI PESEK ? 
Senzacija?! R o ž e (tudi te jesenske marjetice), solato, ostalo rastlinje in o k o l 

je nasploh je zasul neznani prah ... 

I v a n č n a n i mu , odkar je I M P poskrbel za čis t i lne naprave, ne vemo izvora ... 

Je mar prineslo saharski pesek?! 

(Te zaprašene jesenske marjetice pa so lahko - predvsem ob dnevu mrtvih - sim
bol umiranja - na obroke!) 

L a M a S 
d.o.o. 
računalniški inženiring 
Ulica 25. maja 14 
61295 Ivančna Gorica 

Z A H T E V A J T E DODATNE I N F O R M A C I J E / PREDRAČUN 
v s a k d e l o v n i d a n po t e l e f o n u 0609 / 612 -923 
t e r v p a p i r n i c i P A C K A , L i v a r s k a 1, I v . G o r i c a 

NUDIMO : u g o d n e p l a č i l n e p o g o j e , š i r o k s p e k t e r 
p o n u d b e t e r b r e z p l a č n o d o s t a v o i n i n s t a l 

RAČUNALNIŠKI SISTEMI 
r a č u n a l n i k i v n a j r a z l i č n e j š i h k o n f i g u r a c i j a h 
p o v a š i h ž e l j a h a l i p o s a m e z n i h k o m p o n e n t a h 
- P e n t i u m 1 2 0 , 1 0 0 , 9 0 M h z 
- 4 8 6 D X 4 1 2 0 , 1 0 0 M h z , 4 8 6 D X 2 8 0 , 6 6 M h z 

TISKALNIKI 
m a t r i č n i , I n k J e t , l a s e r s k i : 
E P S O N , H e w l e t P a c k a r d , F u j i t s u , N e c , S t a r , 

svetujemo 
izdelamo 
dobavimo 
dostavimo 
instaliramo 
izobražujemo 
vzdržujemo 
servisiramo 

PROGRAMSKA OPREMA 
- p o s a m e z n i p r o g r a m i 
s t o r i t v e n e d e j a v n o s t 
g l a v n a k n j i g a s / i n s 
o b r a č u n O . D . , k a d r o v 
m a t e r i a l n o k n j i g o v o d 
- i n t e g r a l n i i n f o r m a 
r a č u n o v o d s t v o i n p r o 
- s t a n d a r d n a k o m e r c i 
W I N D O W S 9 5 , WORD f o r 
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STRAN 

KMETIJSKI ODBOR V OBČINI 
USPEŠNO ZAČEL Z DELOM 

V občini Ivančna Gorica poleg ostalih 
treh s statutom določenih odborov deluje 
tudi Odbor za kmetijstvo in gozdarstvo. 
Vodi ga dr. Miha Skubic, vet. med., in se je 
do sedaj sestal trikrat.V glavnem so 
odborniki obravnavali problematiko 
kmetijstva, izpostavili pa so tudi prob
lematiko urejanja gozdnih cest. Trenutno 
je glavna naloga odbora, kako čimprej 
učinkovito in načrtno razdeliti proračunski 
denar, namenjen kmetijstvu, ki gaje 17,8 
mio SIT. 

Razpisali in že razdelili smo enkratno 
pomoč za dijake in študente kmetijskih šol 
(pomoč bo dobilo 8 dijakov). Razpis za 
sofinanciranje agromelioracijskih del in 
malih hidromelioracij (čiščenje vodnih 
jarkov) je bil že tudi objavljen v Uradnem 
vestniku našega časopisa. Razpis je 
zaključen, dela že potekajo. Prijavilo se je 
veliko interesentov, strojne ure pa se 

financirajo v razmerju 70:30 (občina : 
kmet). S čiščenjem vodnih jarkov še nismo 
pričeli, treba je pridobiti še nekatera 
soglasja, vlog pa je tudi za ta dela precej. 

Ko bo zaključena prodaja kakovostnih 
semen ozimnih žit in ko bodo na voljo 
dokončna sredstva za ta namen, bo korist-
nikom razdeljen regres za cca 50 ton 
kakovostnih semen (koruza, ječmen, 
pšenica). Prijavljen je predlog Pravilnika o 
kreditiranju zasebnega kmetijstva v občini 
Ivančna Gorica, katerega dajemo 
Občinskemu svetu v potrditev. Zupan pa 
bo na podlagi Pravilnika razpisal pogoje za 
dodelitev posojil za razvoj kmetijstva. Žal 
je sredstev bolj malo, razmišljamo, kako bi 
jih oplemenitili... 

Naloge kmetijske svetovalne službe, ki 
so delno financirane iz občinskega 
proračuna, tudi redno tečejo (prerivanja, 
tečaji, vzorci zemlje in krme, testiranje 

škropilnic, molznih strojev, ekskurzije 
itd...) Kljub skromnim proračunskim sred
stvom občine in velikim potrebam na vseh 
področjih delovanja moramo biti zado
voljni s sredstvi, namenjenimi za kmetijst
vo, za katera trdimo, da so še kako 
upravičena. 

To dokazujejo tudi številne vloge, ki 
dežujejo na Županstvo ali na Kmetijsko 
svetovalno službo, enota Ivančna Gorica. 
Tudi to delo je lahko vzpodbuda za mar
sikaterega kmetijskega proizvajalca, ki 
čuti, da za njegovim težkim delom stoji 
novonastala občina, ki se šele razvija. 
Upam, da nam je to tudi po tej poti vsaj 
malo uspelo. 

Milena Vrhovec, ing. agr. 

L I C K A N J E J E 
B I L O VČASIH 

V E S E L I C A 
K o še ni bilo radia , televizije, ko še ni 

bilo kombajnov za spravilo koruze, je 
bilo lickanje vaški praznik, veselica. 
Zbral i so se vsi vaščani. Danes zvečer pri 
meni, jutri pri t eb i , pojutrišnjem ... 

N i smelo manjkati harmonikarja in 
plesa, pa družabnih iger, prazničnih jedi 
in pijače. 

Pa danes? Večina to dela že s stroji, 
ljudje pa ob večerih "buljimo" v televizor 
in smo sami z njim, navidezno družabni ž 
vsiljenimi junaki, ki pa se razblinijo, ko 
je filma konec. 

Le redki so še, ki imajo lickanje za 
domači praznik. Običajno pa je tako. da 
kjer tega ne naredijo stroji, je pač 
lickanje nujno zlo, ki ga jc treba postori
ti. 

Le zakaj ne bi obnovili tudi tega stare
ga, lepega običaja? Morda bi se med 
seboj bolje spoznali, pa tudi kak meščan 
bi "zašel" na lickanje . 

Sliko smo posneli pri Primčevih na 
Velikih Kompoljah. 

P R I D E L O V A N J E S E M E N S K E G A 
K R O M P I R J A 

Kmetijska zadruga Stična je bila pred 
leti med večjimi pridelovalci semenskega 
krompirja v Sloveniji, saj je bil leta 1989 
v naši zadrugi posajen še na 51 ha 
površine. O d leta 1990 pa do danes 
imamo posajenega na cca 12 ha na leto. 
V tem času se je v Sloveniji masovno 
pojavila bolezen, imenovana prstanasta 
(obročkasta) nekroza gomoljev, ki jo 
povzroča različek virusa Y n (Yntn) , 
uspešno pa ga prenaša več vrst listnih uši. 
Ob pojavu te virusne bolezni upravičeno 
govorimo o pravi epidemiji, ki je 
onemogoči la pridelovanje semenskega 
krompirja. S trga je izginilo doma pride
lano osnovno seme (elita), pridelava 
komercialnega semenskega krompirja pa 
se je v Sloveniji skrčila na eea 100 ha na 
leto. V tem obsegu pa se je pridelava 
ohranila predvsem po zaslugi sorte 
sante, ki je bila edina odporna proti 
virusu Yntn. 

Brez pretiravanja lahko trdimo, da je 
prstanasta nekroza gomoljev najhujša 
bolezen, ki je v zadnjih 100 letih 
prizadela krompir v Sloveniji in 

onemogočila pridelovanje sorte igor, ki 
je bila med najbolj razširjenimi sortami. 

Z a nadaljno pridelavo krompirja v 
Sloveniji je potrebno vzgojiti sorte, ki so 
odporne na virus Yntn , ker jc to edina 
možnost , da obvladamo epidemijo. 
Testiranje velikega števila evropskih in 
deloma tudi severnoameriških kultivar-
jev je pokazalo, da je med njimi tudi 
nekaj takih, ki imajo visoko stopnjo 
odpornosti ali so celo povsem odporne 
na okužbo z virusom Yntn, in te odporne 
sorte, ki so sprejemljive za slovenske 
potrošnike, je treba pospešeno uvajati. 

Če pogledamo pridelovanje 
semenskega krompirja v Sloveniji v zad
njih dveh letih, je bil leto 1994 od 140 ha 
priznanih le 80 ha. Letos pa so rezultati 
boljši, saj so le 3 ha od cca 100 ha 
izločeni. Tudi v naši zadrugi so rezultati 
semenarjenja boljši, saj smo pridelali 
semensko kategorijo original pri sorti 
sante in manjšo količino pri sorti romano 
in agria, kar je zelo vzpodbudno. 

Mogoče se bodo v naslednjem letu 
povečale površine, posajene s semen
skim krompirjem, kar bo posletlica 
letošnjih rezultatov, in mogoče tudi zara
di cene in trženja mcrkantilncga krom
pirja. Več pozornosti moramo posvetiti 
pridelovanju semenskega krompirja v 
zaprtem področju , ker so listne uši 
prenašalci tudi drugih bolezni. Sedaj je 
še čas za dogovor z lastniki bližnjih 
zemljišč, kjer želite pridelovati semenski 
krompir. ,. V " M 

M K Z Stična 
Mojca Travnik, ing. agr. 

P R E D S T A V L J A S E 
Z A V O D Z A G O Z D O V E 

OBMOČNA ENOTA NOVO MESTO 
Čas jc, da sc predstavimo tudi gozdar

j i iz območne enote javne gozdarske 
službe Novo mesto, kamor organizaci
jsko spadajo tudi gozdovi v delu občine 
Ivančna Gor i ca , konkretno gozdno
gospodarska enota Krka . Ta zajema goz
dove v desetih katastrskih občinah. Kot 
ste verjetno že opazili, je pisarna zavoda 
v Zagradcu, Fužina 13, za dva revirja, na 
katera je enota razdeljena: za revir Krko 
(p re težno levi breg) z rcvirnim gozdar
jem Jožctom Primcem, in revir Ambrus, 
z revirnim gozdarjem Andrejem 
Mirt ičem. 

Delo zavoda je javno, dejavnost pa 
narekujejo Zakon o gozdovih in še vrsta 
drugih zakonov in predpisov, ki zadeva
jo gospodarjenje in ravnanje v okolju in 
prostoru. V pripravi ali pred izidom jc še 
vrsta podzakonskih aktov. Zakon o goz
dovih sloni na aktivnem sodelovanju 
strokovnega usmerjevalca razvoja goz
dov (javna gozdarska služba) in lastnika 
gozda. Naloga zavoda je tudi, da skrbi za 
izobraževanje in prosvetljcvanjc last
nikov gozdov ter za ozaveščanje javnosti 
o pomenu gozdov. Lastnik gozda mora 

gospodariti v skladu s predpisi z načrti 
gospodarjenja in akti, izdanimi po 
zakonu o gozdovih. Obvezno je načr to
vanje v vseh gozdovih, hkrati pa je 
obvezna tudi izvedba potrebnih 
gojitvenih in varstvenih del. 

Naše delo je pestro, zanimivih 
podatkov za lastnike gozdov je veliko. 
Namen tega pisanja jc le okvirna pred
stavitev. O cestah, o delnem sofinan
ciranju varstvenih in gojitvenih del, o 
varstveni problematiki (pojavnost 
lubadarja), o konkretnih akcijah izo
braževanja lastnikov in še o čem bomo 
spregovorili ob drugi pril iki . Morda bi 
povedali le še, kaj nameravamo za last
nike organizirati še v letošnjem letu: 
zbor lastnikov gozdov in eno pred
stavitev gojitvenega načrta (za načr to
valno enoto oddelka). V teku je tudi 
poskusna predstavitev gospodarjenja z 
gozdovi za skupino lastnikov na 
področju Žužemberka in Brezove Rebri . 

Oglasite sc v naši pisarni v Zagradcu, 
kjer se bomo pogovorili o vseh prob
lemih in dilemah, ki zadevajo gospodar
jenje z vašim gozdom. 

M - K Z STIČNA vam v svojih železninskih trgovinah 
poleg drugega materiala nudi kompletno oskrbo z 
repromaterialom za kmetijstvo po ugodnih cenah. 

V skladišču semenskega krompirja v Ivančni Gorici 
vam še naprej po ugodnih cenah nudimo krmna žita 
(koruza, soja, ječmen) . Za količine nad 10 ton nudimo 
še dodaten popust! 

V samopostrežnih trgovinah v Zagradcu, na Muljavi, 
v Ivančni Gorici in Radohovi vasi vam nudimo popust 
pri nakupih z našo kartico. Deset najboljših kupcev v 
naših trgovinah bomo za novo leto še posebej nagradili. 

NAŠ S T A L N I K U P E C -
VAŠA P R E D N O S T 

Nudimo vam tudi gostinske usluge v Bifeju Zagradec 
in dobre tople malice v Zadruženem hramu. 

Se priporočamo! 

M - K Z Stična 

K I S A N J E Z E L J A 1 
Zelje in repo najbolje ohran imo s 

kisanjem, pr i č e m e r se še izboljša 
hranilna in zdravi lna vrednost obeh 
poljščin. Ž e v starem R i m u so vlagali 
v kis cele nasoljene glave zelja, tudi 
stari Slovani so zelje kisal i : glave so 
zr ibal i , osol i l i in obteži l i . 

Zeljnate glave morajo biti dobro 
dozore le . O p t i m a l n i pogoj i so v 
suhem in toplem vremenu, nekje med 
15 in 16 stopinj C , v mesecu septem
bru. V pr imeru hladnega vremena 
lahko kisanje traja tudi nekaj mese
cev. Izkoristek pr i kisanju zelja je 50 -
60 % , odvisno tudi od sorte oz. h ibr i -
da. 

Z a kisanje zelja uporabl jamo 
lesene ali p las t i čne posode, za večje 
ko l i č ine pa betonske silose. Nar ibano 

zelje nalagamo v dobro oprane in s 
toplo vodo oplaknjene posode. N a 
100 kg zelja potros imo 1,7 do 2,0 kg 
sol i . V toplem vremenu moramo soli
ti m o č n e j e kot v h l a d n e j š e m . So l 
č imbol j enakomerno p o m e š a m o z zel 
j e m , nato dobro p o t l a č i m o in 
o b t e ž i m o z do 20 % teže naribanega 
zelja. Zelje mora biti prekr i to z vodo, 
ker so za kisanje potrebne anaerobne 
razmere (brez kisika) . 

V prvih dneh po ribanju se razvije
jo bakterije, k i najprej porabijo pre
ostali kisik. Po nekaj dneh se z a č n o 
razvijati m l e č n o k i s l i n s k e bakterije, k i 
sladkor in druge snovi pretvarjajo v 
m l e č n o kis l ino. Č e v s v e ž e m zelju p r i 
manjkuje mikroelementov, vi taminov 
in a m i n o k i s l i n (pos led ica slabo 

za ložen ih tal), se pojavijo motnje pri 
kisanju, saj se mlečnok i s l in ske bak
terije ne morejo pravilno razvijati. 

O b p r av i lnem poteku m l e č n o k -
islinskega vrenja - kisanja zelja - je 
k is lo zelje iz sort: l jubljansko, 
v a r a ž d i n s k o in emona rumenkasto, 
tisto iz sorte kranjsko okroglo in hib-
ridov pa je popolnoma belo. 

Zel je , ki je pobrano v hudi suši 
(tako zelje vsebuje premalo mangana 
in v i tamina C ) , bo ob kisanju spreme
nilo barvo. Tudi če ne sol imo pravilno, 
se zelje obarva r o ž n a t o - to opazimo 
po dveh dneh. E n a k o se zgodi tudi pri 
kisanju zgodnjih hibridov in po preo
bi lnem gnojenju s hlevskim gnojem ali 
če so glave p r e v e č dozorele. 

N a hitrost kisanja vpl iva temper
atura. O p t i m a l n a tempera tura za 
kisanje je 15 - 21 stopinj C ; pr i višjih 
temperaturah se skisa hitreje. Č e so 

temperature ob kisanju previsoke in 
smo premalo sol i l i , se zelje z m e h č a in 
postane sivkasto. Za to ga je pr i tem
pera tur i nad 20 stopinj C 
pr iporoč l j ivo hladit i . 

K i s l o zelje je boljše kakovosti , če 
mu p r i m e š a m o do 10 % ohrovta; na 
N i z o z e m s k e m to p r i p o r o č a j o za 
zbol jšanje okusa in barve. 

Po k o n č a n i fermentaciji je treba 
kislo zelje prestaviti v h ladnejš i pros
tor s temperaturo 8 - 10 stopinj C , da 
se bolje ohrani . U m i j e m o ga po 15 do 
20 dneh . Pazi t i m o r a m o , da 
p r e p r e č i m o dostop zraku; to lahko 

naredimo tako, da ga pokri jemo z 
d e b e l e j š o po l i e t i l ensko fol i jo, na 
katero na l i j emo vodo . P r i tem 
m o r a m o bi t i pozo rn i , da se folija 
dobro pri lega zelju tudi ob robovih, 
da ne pride do oksidacije. Č e zelja 
n i m a m o tako shranjenega, ga 

moramo ob vsakem odvzemu očist i t i . 

V hladi lniku kislo zelje lahko hran

imo do 10 dn i , vendar se s č a s o m a 

izgublja vi tamin C , zato ga je bolje 

porabit i takoj, ko smo ga vzel i iz kadi . 

Podobno kot zelje lahko kisamo 

tudi repo. D o b r o jo operemo in o lup i 

mo. Č e so jo napadli škodlj ivci , k i so 

vanjo vrtali rove, lahko ob kisanju del 

rezine porjavi. V kisli repi , k i j i je med 

rastjo primanjkovalo bora, se pojavijo 

temne pege. So l imo jo podobno kot 

zelje, dodamo 2 % so l i . R e p o 

moramo ob teževa t i postopoma, sicer 

se ne kisa pravilno. Č e jo naenkrat 

p r e v e č o b t e ž i m o , i zgub imo p r e v e č 

vode. 

(nadaljevanje v naslednji š tevi lki) 

Ustanovitelj časopisa K L A S J E je Občinski svet Občine Ivančna Gorica. Sedež uredništva: Ivančna Gorica Sokolska 8, telefon 778-384, 778-385, 777-697. Izdajateljski svet: Mihael Glavan-predsednik, Jurij Gorišek, Jernej Lampret, 
Gregor Ficko, Fani Sever. Uredniški odbor: Andrej Agnič, v.d. glavnega in odgovornega urednika, Franc Grlica, Maja Ficko, Marjeta Glavan, Petra Bahorič, Simon Bregar (šport). Oblika: Andrej Verbič; Računalniška priprava: 
A M S E T Macedoni, Grosuplje; Tisk: K O C M A N Grafika d.n.o., Grosuplje. Časopis K L A S J E izhaja mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Na podlagi zakona 
o prometnem davku (Ur. List RS št. 4/92) in mnenja Urada Vlade za informiranje št. 4/3-12-690/95-23/160, da jc glasilo K L A S J E proizvod informativnega značaja iz 13. Točke tarifne številke 3 tarife prometnega davka, po kateri sc 
plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5%. 
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ODLOČITEV ZA TREZNE GLAVE 
A l i b o v p r o s t o r i h n e k d a n j e g a A g r o s t r o j a s t e k l a n o v a p r o i z v o d n j a ? 

Zgodovino Agrostroja Ivančani 
dobro poznajo. Zidovi nekdanje 
tovarne že leta samevajo. Sedaj pa je 
lastnica, SKIt Banka, naš la kupca. 
Ljubljanski Avtocommeree in nemški 
VVOCO sta poslopje pripravljena 
kupiti in investirati (50:50) sredstva v 
proizvodnjo gumijastih sklopov za 
evropsko avtomobilsko industrijo. V 
glavnem za Mercedes- Benz, pa tudi 
za druge in ne nazadnje tudi za 
domači Revoz. Do tu je vse zelo lepo. 
Nova industrija, nova delovna mesta. 

P a s e je za takn i l o . 
P r o d o r nove miselnost i in nova 

spoznanja o škod l j ivos t i nekater ih 
tehnologij v industr i j i , so vzbudi la 
nezaupanje v vsako industr i jsko 
p ro izvodn jo . V I v a n č n i G o r i c i so 
slabe izkušnje z L iva rno I M P in z 
v e l i k o farmo p r a š i č e v S t i č n a 
povzroč i l e tako nezaupanje, ki morda 
za n a č r t o v a n o pro izvodnjo n i n i t i 

u p r a v i č e n o . 
N o , po prvih pogovorih s potencial

n imi novimi lastniki je, ravno v strahu 
pred novim o n e s n a ž e v a l c e m , ivanški 
/upa i i naroči l pri Z a v o d u za zdravstvo 
š tud i jo O predlagani proizvodnji . 

Ta je dokaj š i roka . Ugotavlja sicer, 
da je proizvodnja pr imerna, da pa je 
lahko tudi nevarna za zdravje 
delavcev, če se izvajalci ne drži jo vseh 
varnostnih predpisov. Prav na podlagi 
te š t u d i j e je Z e l e n a alternativa 
odklon i la tako proizvodnjo in tako 
p r e p r i č a l a tudi krajane I v a n č n e 
Godce. Poudari t i pa je treba, da brez 
ob raz lož i tve potencialnih proizvajal
cev. 

P reds tavn ik i S K B B a n k e , 
Avtocommerca in Woca so razgrnil i 
svoje n a č r t e in argumente najprej na 
odboru za gospodarstvo o b č i n s k e g a 
sveta, po tem pa še na o b č i n s k e m 
svetu. 

Č e pride do sporazuma, bi novi 

lastniki v letu 1996 investirali v stavbo 
in stroje 6,5 mil i jona D E M in zaposli l 
40 delavcav, v letu 1997 pa še 1 m i l i 
jon D E M in še dodatnih 37. D o leta 
2.000 pa naj bi bi lo v novi tovarni 
zaposlenih 200 delavcev, kar pa je 
tudi maksimalno števi lo v proizvodnji 
v Ivančni G o r i c i . 

Strah ima včasih velike oči 
K a r zadeva tehnologijo, zagotavlja

jo , da je čis ta . To so utemeljevali z 
raznimi t e h n i č n i m i podatki in pod
krepi l i z dejstvom, da osrednja tovar
na V V O C O stoji v Nemči j i sredi zdrav-
i l i ško- tur i s t ičnega kraja. 

T i s t im , k i v tega ne verjamejo -
predstavnikom Zelene alternative in 
d o m a č i n o m - so ponudi l i prevoz za 
ogled tovarne T O M na M i r n i in 
G u m e v Grosupl jem, ki imata podob
no proizvodnjo. Č e pa bo potrebno, 
j i m bodo zagotovil i tudi ogled osred
nje tovarne V V O C O v Nemči j i . 

N a s e s t a n k u s o de ja l i : 
Ž u p a n : "Za in t e r e s i r an i smo za 

novo industrijo, vendar ne za vsako 
tehnologijo." 

P o d ž u p a n : "S polno odgovornostjo, 
ker p o z n a m tovarno, l ahko zago
tovim, da je to pr imerna tehnologija. 
V teh tovarnah se dela v belih haljah." 

Hegler : "Podp i ramo razvoj o b č i n e , 
vendar s č i s to tehnologi jo . Dosle j 
imamo le slabe izkušnje . " 

B o n č i n a : "Ljudje so se od loč i l i . 
R e k l i so ne." 

N a se j i s v e t a s e je 
razp rava p o n o v i l a . 

Z a svetnike so bi la o č i t n o od loč i lna 
nova delovna mesta. Sprejeli pa so 
tudi pred log predstavnika K S Ivančna 
G o r i c a , g. Ra j ha : "Ljudje za rad i 
slabih izkušenj niso za to. Skl ica l i 
bomo ponoven sestanek krajanov in 
pridejo naj tudi predstavniki nove 

proizvodnje in ljudem povedo dejst

va." 

Ljudje so do nove proizvodnje ze lo 

nezaupl j iv i , posebno, ker diš i po 

gumi. Č e že v zagotovila ne verjame

jo , naj bi o b č i n a sklenila z novim 

proizvajalcem pogodbo, v kateri naj bi 

bi lo n a t a n č n o d o l o č e n o , k a k š n o ones

naževan je je še dopustno. O b preko

račitvi pa naj bi proizvodnjo ustavili. 

N a j b r ž bi v takem p r imeru kupc i 

dobro premisl i l i , preden bi vložili m i l 

ijone mark. 

Je pa še eno dejstvo, k i ga ne kaže 

prezreti . Potencialni kupci prav goto

vo ne bodo čakal i v nedogled na n a š o 

odloč i tev . O n i so z zahoda in za njih je 

čas denar. 

Andre j A g n i č 

M E S A R J I ZAPUŠČAJO A l i že v e s t e , . . . 

STIČNO 
Z N o v i m letom Merca to r -mesoizdelki Škol ja L o k a - D E Predelava S t ična , 

ukinjajo proizvodnjo v Stični in se selijo s stroji in delavci v Ljubl jano. 
K o t nam je povedali Valent in Verčič , vodja obrata v Stični , je pogalvi tni razlog 

selitve celotne proizvodnje, na eni strani previsoka najemnina, ki jo zahteva 
stiski samostan za dosedanje proizvodne prostore, na drugi strani pa reorgani
zacija Mercator ja - Mesnine , ki ima v Ljubljani dovolj ne i zko r i š čen ih prostorov. 

Z denacionalizacijo je dobi l stiski samostan vrnjenih tudi cca 2.000 m2 pros
torov, k i jih je doslej uporabljala Predelava. Zanje pa odslej zahteva 11.500 
D E M najmenine m e s e č n o . 

"To pa je za na šo rentabilnost vsekakor p r e v e č , " je povedal vodja obrata. "Še 
posebej, ker j ih uporabljamo le polovico ." 

Razporedi tev prostorov in s p o m e n i š k a zašč i ta objekta j i m ne dovoljuje 
preureditve in izkoriščanja le tistega dela, k i ga potrebujejo. 

M o ž n o s t i , da bi se s samostanom dogovor i l i kako d r u g a č e , je zelo malo. Tako 
bo 19 mesarjev, z njimi pa znana stiska klobasa in salama odromala v Ljubljano. 

Š k o d a ! 
K a k š n e n a č r t e pa ima s prostori stiski samostan, ni znano. Z a tako visoko 

najemnino, j ih bo na jbrže t e ž k o oddat i . 

Nekaj podobnega v bližnji prihodnosti verjetno č a k a tudi skad i š če oz i roma 
zorilnico sira. Tudi njihove prostore je dobi l samostan vrnjene. 

A . A . 

da je največja t e k o č a voda v občin i Ivančna G o r i c a reka K r k a . Ta tudi izvira 
na n a š e m ozemlju. Za rad i goste poseljenosti v njenem zgornjem poreč ju , je voda 
na žalost že nekol iko o n e s n a ž e n a . K l jub temu reka ponuja velike m o ž n o s t i za 
razvoj tur izma. 

L e o p o l d Sever 

M U H A 
N A J E L A 
S L O N A 

Iz zanesljivih, vendar neu
radnih virov smo izvedeli, daje 
ivanški IMP vzel v najem 
črnomaljski BELT. 

Seveda BELT ni več tisto, 
kar je bil včasih. Vseeno pa, če 
malo pretiravamo, je podob
no, kot da bi muha najela 
slona. 

Črnomaljski BELT je bil, kot 
vemo, kar nekajkrat večji, še 
posebej po številu zaposlenih, 
kot pa IMP. 

Prav tako neuradno smo 
slišali, da del proizvodje v 
Črnomlju že teče pot taktirko 
in za IMP. Tudi to se govori, da 
bo morda IMP kupil črnom
aljsko tovarno. 

Več in podrobneje bomo o 
tem napisali v prihodnji števil
ki. 

P R V I K O R A K I K f 
ČISTEJŠEMU O K O L J U 
V soboto, 16. septembra, so v tovarni I M P - L iva r pr i redi l i dan Livar ja . To je 

bil dan odpr t ih vrat za vse, ki so si želeli ogledati notranjost tovarne in pris
ostvovati s imbol ičn i otvoritvi čis t i lne naprave kupo ln ih peč i . Poleg krajanov 
I v a n č n e G o r i c e so se slovesnosti udeleži l i tudi ž u p a n o b č i n e Jernej Lampre t , 
tajnik o b č i n e V i n k o Blatnik, predsednik K S I v a n č n a G o r i c a Franjo Rajh, 
predsednik Zelene alternative, O d b o r a Ivančna G o r i c a Franc Heg le r in ostali 
predstavniki Zelene alternative. 

Č i s t i lno napravo so v podjetju I M P Livar vgradili že maja letos, vse do 16. sep
tembra p i t je potekal poskusni zagon. V tem času so tudi odpravi l i vse poman
jkl j ivost i , tako da danes ta naprava, po besedah direktorja mag. Izidorja 
Derganca deluje stoodstotno zanesljivo. S tem so tudi narejeni prvi koraki k 
č i s t e j š emu okol ju . 

O tem, kako čist i lna naprava deluje, smo že pisali v Klasju š t ev i l l ca^ j JS^ 

KNJIŽNICA G R O S U P L J B 

zavod za prostorsko, 
komunalno in stanovanjsko 
urejanje grosuplje p.o. 
taborska 3, 6 1 2 9 0 grosuplje 

U R E D I M O V A M K U P O P R O D A J O V A S E 
N E P R E M I Č N I N E 

- CENITEV N E P R E M I Č N I N E 
- SKLENITEV KUPOPRODAJNE POGODBE 

- UREDITEV DAVČNIH OBVEZNOSTI 
- Z E M L J I Š K O K N J I Ž N I PREPIS 

V . 

PROJEKTIRAMO S T A N O V A N J S K E , P O S L O V N E IN G O S P O D A R S K E PROSTORE 

TEL*: 0 6 1 / 7 6 2 - 2 4 6 , 0 6 1 / 7 6 3 - 0 7 8 J 
A d a m i č e v a 15 
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N O V E G A G R B A S E N I M A M O , 
I M A M O P A PODŽUPANA 

V zadnjem, dobrem mesecu dni je 
imel ivanški obč insk i svet dve seji. 

V s p o m i n u v e č i n e svetnikov pa 
bosta ostali le po dveh al i treh t o č k a h 
dnevnega reda. Prva prav gotovo po 
imenovanju p o d ž u p a n a . Ž u p a n Jernej 
Lampre t je predlagal za p o d ž u p a n a 
J o ž e t a K o š a k a , direktorja G u m e iz 
Grosup l j ega . Sicer pa je d o m a iz 
Radohove vasi in je bi l na minu l ih 
vol i tvah kandidat za ž u p a n a . V nek
danji o b č i n i Grosup l j e je b i l tudi 
predsednik Sklada stavbnih zemlj išč. 
In prav v zvezi s to njegovo funkcijo se 
je pr i imenovanju zataknilo. Višnje-
gorski svetnik Franc G o d e š a mu je 
oč i ta l , da je prav zadnje dni stare 
o b č i n e in potem, ko ni b i l izvoljen za 
i v a n š k e g a ž u p a n a , p o d a r i l 
G r o s u p e l j č a n o m t e ž k e mi l i jone i n 
tako p o p o l n o m a izprazni l blagajno 
Sklada v njihovo korist in v š k o d o 
delitvene bilance. 

Kaj je botrovalo tako osebnemu in 
o s t r emu napadu na predlaganega 
kandidata, vedo na jbrž le strankarski 
oz i roma loka ln i veljaki. Z g o d i l o pa se 
je to p rv ič v i v a n š k e m o b č i n s k e m 
svetu, in to brez m o ž n o s t i , da b i se 
napadeni brani l . 

M o r d a ravno zaradi tega zadnjega 
in zaradi navedenih "dokazov", k i so 
samo d o p u š č a l i m o ž n o s t K o š a k o v e 
naklonjenosti G r o s u p e l j č a n o m ozi ro
ma m a š č e v a n j a I v a n č a n o m , so svetni
k i z dvanajstimi glasovi Z A in sedmi
m i P R O T I i z v o l i l i K o š a k a za 
p o d ž u p a n a . 

Sicer pa se bo kaj kmalu izkazalo, 
al i so bile o b t o ž b e utemeljene al i ne. 
Č e prej ne, pa ob deli tveni bi lanci , k i 

je že tik pred vrat i . 
N a seji, k i je b i la zopet pret irano 

dolga, so razpravljali in sklepal i še o 
neka te r ih , za o b č i n o p o m e m b n i h 
stvareh. 

V V R T C I H P R E M A L O 
P R O S T O R A 

Dejstvo je, da se v obč in i Ivančna 
G o r i c a tako vrtci kot šo le sooča jo s 
prostorsko stisko, marsikje pa še z 
dotrajanimi in nepr imern imi prostori . 

Z n a n o je, da v ivanški obč in i letos v 
vrtce niso m o g l i sprejeti kar 
p rece j šn jega števila prijavljenih otrok. 

D o konca leta naj bi po sklepu svet
n ikov ugotovil i m o ž n o s t i za gradnjo 
nov ih objektov o z i r o m a p r i z idkov . 
Sredstva, vsaj za nakup zemlj išč , naj 
bi zagotovil i v p r o r a č u n o b č i n e že v 
pr ihodnjem letu. 

Prouči l i naj b i tudi prostorske in 
f i n a n č n e m o ž n o s t i osamosvoj i tve 
o t r o š k e g a varstva. Sedaj so n a m r e č 
o t rošk i vrtci še vedno pod okr i l jem 
V V Z K E K E C Grosupl je . 

Z E L E N A LUČ Z A ŠOLO 
V VIŠNJI G O R I 

Svetniki so soglasno sprejeli idejni 
projekt za osnovno šo lo v Višnji G o r i 
in tako dal i zeleno luč za nadaljnje 
dejavnosti. 

K a r precej č a s a so p o r a b i l i za 
razpravo o u resn ičevan ju programa 
investicij v šols tvo, k i je bi l sprejet že v 
prejšnji obč in i . Rešil naj bi predvsem 
pros to r sko st isko in marsikje že 

n e m o g o č e razmere osnovne š o l e 
S t i čna in njenih p o d r u ž n i c . G r e za 
izgradnjo nove osnovne šole v Stični 
in nove devetletne šole v dol in i K r k e 
(ali bo ta v Zagradcu, na K r k i ali na 
M u l j a v i , bodo o d l o č a l i p r i zade t i 
o b č a n i ) . V s e k a k o r pa naj bi nižji 
razredi osta l i t am, kjer so sedaj. 
Seveda v obnovljenih prostorih. Vse 
te dejavnost i morajo v o b č i n s k i h 
s lužbah steči takoj. 

Sprejel i so še nekatere dodatne 
naloge o b č i n s k e g a sveta in s l u ž b 
ž u p a n s t v a do konca leta. 

Tako naj bi sprejeli zazidalni nač r t 
za obrtno cono v Šen tv idu . Z a celotno 
o b č i n o pa naj bi ugotovil i m o ž n a zaz i 
dalna p o d r o č j a . 

Sejo so zače l i ob 17. ur i in j o 
zaključil i ob 23 .30!! 

Z A 200 NOVIH 
D E L O V N I H M E S T IN 
PROTI N J I M 

( Z a uvod: tudi zadnja, 11. seja, ni 
b i la nič krajša . ) 

K a r nekaj točk dnevnega reda je 
bi lo na tej seji zanimivih , tudi za vse 
o b č a n e . Naj izpostavimo najprej tisto, 
v kateri so govori l i o novi dejavnosti v 
o p u š č e n i zgradbi nekdanjega 
Agrostroja . 

V njej naj bi Av tocommerce in 
n e m š k i W o c o prede lova la surovo 
gumo v izdelke za evropsko avtomo
bilsko industrijo (ne pnevmatike) . D o 
leta 2.000 naj bi zapos l i l i 200 
delavcev. Z a r a d i vpraš l j ivo č i s t e 
tehnologi je pa temu nasprotujejo 
d o m a č i n i in Ze lena alternativa. N o , 

pa o tem p o d r o b n o v posebnem 
prispevku. 

Povemo naj le, da so svetniki po 
razlagi predstavnikov b o d o č i h proiz
vajalcev in po burni razpravi sprejeli 
novo p ro izvodn jo . Seveda z 
d o l o č e n i m i zahtevami po garanciji , da 
bo o n e s n a ž e v a n j e v mejah dovoljene
ga in da o tem p r e p r i č a j o tudi prebi
valce. 

K d o ve , kaj je to mil jnik ? 

D r u g a atraktivna t o č k a dnevnega 
reda je bi la p o r o č i l o komisije, ki je po 
javnem na teča ju izbirala predloge za 
obč insk i grb in zastavo. N o b e n pred
log, tudi po mnenju strokovnjakov za 
to p o d r o č j e , ne ustreza doce la . 
Najb l iže s t rokovnim zahtevam je b i l 
samo eden, pa še ta ... 

Zastava sploh ni sprejemljiva, ker 
je podobna d ržavn i , in to bolgarski . V 
grbu pa naj bi bi l mil jnik. (Danes poz
namo ob cestah ki lometrske oznake, 
R iml j an i pa so kamne postavljali na 
razdaljo ene milje. N a njih so bi la izk
lesana raz l i čna sporoč i l a , posebej o 
vladarju, k i j ih je dal postaviti). 

Prav o tem simbolu se je razvila 
žo lčna razprava. V s a k d o od razpravl-
jalcev je predlagal znač i lnos t svojega 
kraja: knjigo, J u r č i č a , p o l ž a , 
samostanski grb, š en tv i šk i pevski 
tabor ... nekdo je predlagal celo -
p ra š i čka . 

N a koncu je prevladalo mnenje, da 
se nadaljuje z iskanjem ideje, da pa bi 
bi l mi l jn ik kar p r imeren . L e 
s t rokovno bi ga bi lo treba dodelat i , 
č e p r a v bi to veljajo nekaj 100 D E M . 

O b vsej razpravi pa se je izkazalo, 
vsaj po mnenju nekaterih, da nobene
mu, tudi avtorju predloga ,ni jasno, 
k a k š e n je v resnici mil jnik. R i s b a v 
p red logu je m e n d a bolj p o d o b n a 
k u ž n e m u znamenju , k i stoji na 
kr iž i šču v I v a n č n i G o r i c i , kot pa 
pravemu mil jniku iz n a š e g a kraja, k i 
ga hranijo v ljubljanskem muzeju. 

Z a naslednjo š t e v i l k o b o m o 
poizkuša l i dobit i fotografijo pravega 
mil jnika, da ne bo več dvomov. Sicer 
pa, kdo bi se spomnil teh kamnov, saj 
so j ih postavljali in uporabljal i pred 
skoraj 2.000 let i . 

Ž e na z a č e t k u seje je obč insk i svet 
razreš i l v.d. sekretarja sveta Franca 
U r b a n č i č a in se mu s p r i l o ž n o s t n i m 
dar i lom zahvali l za p ionirsko delo pri 
zagotavljanju pravne podlage za 
ustanovitev nove o b č i n e . 

N a njegovo mesto so soglasno 
imenovali Vesno Orehek , ki bo na 
ž u p a n s t v u skrbela tudi za ostale 
upravno-pravne zadeve. 

O m e n i m o naj le še tr i sklepe: 
Po p o r o č i l u o de lu nekdanjega 

Sklada skupnih zemlj išč, k i gaje pred
stavil njegov nekdanj i p redsednik 
J o ž e K o š a k , so s k l e n i l i , naj to 
p o r o č i l o najprej obravnava nadzorni 
odbor o b č i n e . 

Naslednji sklep zadeva s t a r še , k i 
imajo o t roke v v r t c ih . N j i h o v 
prispevek se bo zvišal za 7,5 % . 

Potrdi l i so tudi predlog O d b o r a za 
kmetijstvo, da se razp i še jo kredi t i za 
kmetijstvo v višini 3,4 mili jone SIT. 

Andre j A g n i č 

K D O J E 
O D G O V O R E N ? 

K d o naj nosi odgovornost za z a č a s n o ustavitev izvajanja volitev v krajevnih 
skupnost ih O b č i n e I v a n č n a G o r i c a ? 

To v p r a š a n j e je bi lo zastavljeno na s t rokovnem posvetu predsednikov svetov 
K S in krajevnih vo l i ln ih komisi j . Seveda je tako v p r a š a n j e log ična posledica 
v l o ž e n e g a truda pr i organizaciji loka ln ih volitev. K e r pa bodo lokalne volitve 
f inanci rane iz o b č i n s k e g a p r o r a č u n a , je odgovor ak tua len tudi za 
d a v k o p l a č e v a l c e - o b č a n e . D a b i zadosti l i postavljenim v p r a š a n j e m , bi b i lo 
najpreprosteje do loč i t i d e ž u r n e g a krivca. 

K l jub temu pa je glede na o b s t o j e č o zakonsko ureditev volitev v krajevne 
skupnosti k a k r š n a k o l i subjektivna odgovornost vprašl j iva. N a tak zak l juček 
napotuje sklep Ustavnega sodišča R S , k i je do k o n č n e od loč i tve zad rža l 
izvrševanje 109. č l e n a zakona o lokalnih voli tvah. To pa pomeni , da volitve n ima
jo več pravne podlage v Z a k o n u o lokaln ih vol i tvah (v nadaljevanju Z L V ) in bi 
nadaljevanje pomeni lo krš i tev tega zakona, oz i roma, kakor ugotavlja v obraz
ložitvi sklepa ustavno sod išče , b i bile lahko volitve celo do konca izvedene, tisti 
pa, k i z rezultati volitev ne bi b i l i zadovoljni , bi lahko njihovo veljavnost izpod
bijali in z zahtevkom uspeli . 

Za to je v tem trenutku, tako zaradi tega, ker ni pravne podlage, kakor tudi 
zaradi rabe p r o r a č u n s k i h sredstev, smotrno vsa nadaljnja vo l i lna opravi la ustavi
ti do d o k o n č n e od loč i tve ustavnega sod išča in j ih nadaljevati še le , ko bo Z L V 
usklajen. Uskladi tev Z L V pa bo lahko imela za posledico spremembo statutov 
K S in bo potrebno vsa vol i lna opravi la zače t i znova. Č a s a pa seveda ni več vel iko 
na razpolago, saj Z L V do loča , da se prve volitve v K S opravijo v enem letu po 
veljavnosti statuta o b č i n e Ivančna G o r i c a (do 12.04.1996). 

Predsednik vol i lne komisije 
O b č i n e I v a n č n a G o r i c a 

Jure Kos 
I v a n č n a G o r i c a , 6.11.1995 

Ne onesnažujte s plakati svojega kraja! 
Oglas v Klasju je cenejši in učinkovitejši! 

P O M I S L E K I H K A N D I D A T U 
Za podžupana ivanške občine je bil na predlog župana Jerneja Lampreta, 

kljub pomislekom in resnim obtožbam enega od svetnikov, izbran direktor pod
jetja G U M A Grosuplje, J O Ž E KOŠAK, rojen 13.3.1944, s tanujoč v Radohovi 
vasi 14, Šentvid pri Stični . 

Na obtožbe odgovarja v naslednjem prispevku. 

sklad ravnal kot dober gospodar in jo 
vnovčil po višji ceni , i zkup iček pa se 
bo del i l po dogovorjenem ključu. 

Nekaj podobnega bi odgovori l za 
kredit, ki ga je po sklepu takratnega 
I z v r š n e g a sveta Sk lad o d o b r i l 
O b č i n s k e m u p r o r a č u n u za dobo 6 
mesecev in po n o r m a l n i obres tni 
meri . 

Sredstva na ž i ro r a č u n u Sklada ali 
ž i ro r a č u n u O b č i n s k e g a p r o r a č u n a se 
delijo, zato ni pomembno, kje so, 
lahko pa se tudi vrnejo Skladu in nato 
delijo po dogovorjenem ključu. Sicer 
pa je b i lo tudi nekaj zemlj išča podar
jenega za novo šo lo v Višnji G o r i , tudi 
v zadnjih dneh, s tem pa g. svetnik 
"niso seznanjeni". 

N ič več ne že l im polemiz i ra t i za 
nazaj in izgubljati časa , že l im č i m p r e j 
pomagati , da b i se v ivanški obč in i 
naš le parcele se komunalno opremile 
in nato odprodale obr tn ikom, podjet
n ikom in vsem, k i žel i jo živeti , delati 
in ustvarjati v naš i obč in i . E n o leto 
smo že zamudi l i in p rošn j e za nove 
lokacije se kopič i jo v upravnih pros
tor ih . 

Sicer pa naj bi bi la moja pozornost 
po p r e d h o d n e m dogovoru s g. 
ž u p a n o m usmerjena na p o d r o č j e 
gospodarstva, kjer imam tudi največ 
izkušenj in usposobljenosti. 

J o ž e K o š a k 

Posamezniki že l imo bit i pomembni 
in z a n i m i v i , če l ahko o n e k o m 
s p r o ž i m o po lemiko , k i j e za poznaval
ca normalna, neukemu, nepoznavalcu 
in njegovim somiš l j en ikom pa taka 
zadeva vzbud i zanimanje in 
pozornost. 

E n a od glavnih dejavnosti Sklada 
stavbnih zemlj išč je nakup, urejanje in 
prodaja stavbnih zemlj išč. Prodaja je 
potekala tudi v mesecu decembru 
1994. leta, ko mi svetnik oč i ta nakup 
parcele v naselju D v o r i v Grosupl jem, 
kjer je predvidena izgradnja šolskih in 
rekreacijskih prostorov, po ceni , ki je 
veljala za t r ž n o in normalno . E n a k o 
ceno za kvadratni meter smo pred 
tem plačal i tudi pri Kovinastorju, j o 
komunalno uredi l i in jo prodal i po 
izkl icni ceni , k i j e bi la skoraj še enkrat 
večja. Tudi to bo moral investitor 
p lača t i , ko bo komunalno urejena, po 
mnogi višji ceni . U p a m , da bo takrat 

FIZIOTERAPIJA 
Koščak 

• 
Blanka Koščak s.p. 

Dedni dol 33 
61290 Višnja gora 

Mobitel 0609 612 793 
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DOLG ASFALTN I S K O K 
P r a v go tovo n i h č e ni p r i č a k o v a l , 

da b o m o v l e t o š n j e m le tu , v le tu , ko 

se je nova o b č i n a š e l e ro jevala m o d 

e r n i z i r a l i t o l i k o l o k a l n i h in k r a 

j e v n i h cest. N a j b r ž e j i h n i smo t o l i k o 

še v n o b e n e m letu doslej . 

L jud je , tud i t isti iz odda l j en ih , 

h r i b o v s k i h vas i , se vse bolj zavedajo 

kaj p o m e n i p o s o d o b l j e n a ces ta . 

V č a s i h so, tud i za r ad i s lab ih cest, 

odha ja l i v mesta. D a n e s so pr i s i l jen i 

ostajati d o m a , za to je tud i že l ja po 

b o l j š i h c e s t n i h p o v e z a v a h v e č j a . 

K a r neverje tno v e l i k o so p r i p r a v l 

j e n i ž r t v o v a t i , t ako v denarju kot v 

f i z i č n e m d e l u . T u d i nekaj t i s o č 

D E M in na stotine d e l o v n i h ur na 

gospodinjs tvo. 

D o b e s e d n o ob lega l i so o b č i n o , in 

referenta Tone ta Je reba b i najraje 

" r az t rga l i " , da b i j i m č i m prej pos la l 

asfalterje. 

N e p r a v i č n o j e , d a m o r a j o , v 

p r i m e r j a v i s p r e b i v a l c i mest , n a 

p o d e ž e l j u ljudje sami t o l i k o pr ispe

va t i za nap redek svojih krajev. Je pa 

d o b r o , da i m a m o take l jud i , k i j i h je 

pre tek los t i zuč i l a , da je najbolje, č e 

se najpre j zanese jo nase i n ne 

č a k a j o , kaj j i m b o d o na red i l i d rug i . 

T o k r a t o b j a v l j a m o i z v l e č e k i z 

z a č a s n e g a p o r o č i l a o m o d e r n i z a c i j i 

l o k a l n i h cest v l e t o š n j e m l e tu , 

n e k a k o d o k o n c a o k t o b r a . 

P r i m o d e r n i z a c i j i l o k a l n i h cest 

o b č i n a nas topa v več in i p r i m e r o v 

ko t soinvest i tor , skupaj s k ra j evn imi 

s k u p n o s t m i o z i r o m a p o s a m e z n i m i 

g r a d b e n i m i o d b o r i . Z e m e l j s k a de la 

f inanci ra jo K S in kra jani v ce lo t i , 

p r i a s f a l t e r s k i h d e l i h pa o b č i n a 

p r i speva do 8 0 % njihove vrednos t i , 

o z i r o m a do v i š ine sredstev, p r edv i 

d e n i h v p r o r a č u n u za p o s a m e z n o 

ces to . O r g a n i z a c i j s k a d e l a i n 

s t r o k o v n i nadzor p r i mode rn i zac i j i 

opravl ja jo de lavc i o b č i n e I v a n č n a 

G o r i c a v sodelovanju s p o s a m e z n i 

m i K S , v e č i n o asfal tnih de l C e s t n o 

podjetje L j u b l j a n a , invest ic i jo na 

K o r i n j pa je i zved lo podjetje S C T 

L j u b l j a n a . D e l sredstev za inves t ic i 

je na l o k a l n i h cestah p r i č a k u j e m o 

o d n a t e č a j a za spodbujanje razvoja 

demogra f sko o g r o ž e n i h o b m o č i j v 

R e p u b l i k i S loven i j i za leto 1995. 

K a n d i d i r a l i s m o za mode rn i zac i j o 

n a s l e d n j i h l o k a l n i h cest in p o 

nas ledn jem vrs tnem redu: 

Bakrc-Višnje, Krka-Laze-Korinj, 
cesta na Obolno, Oslica-Mevce-
Vrhe in Sobrače-Sela. 

Z a p r o s i l i s m o sredstva za sof i 

nanc i r an je v v i š in i 24.990.000,00 

SIT. 

L E T O S P O S O D O B L J E N E 

L O K A L N E C E S T E 

-Tomšičeva cesta v 
Višnji gori. 

D e l a na T o m š i č e v i ces t i so v 

z a k l j u č n i fazi , zato b o m o o tej v 

vseh o z i r i zap le ten i gradnj i p o d r o b 

neje p isa l i d r u g i č . 

- Krka - Korinj - Laze 
C e s t a povezu je n e r a z v i t o h r i 

bovsko o b m o č j e z nasel jem K r k a in 

napre j z o b č i n s k i m s r e d i š č e m 

I v a n č n a G o r i c a . C e l o t n a d o l ž i n a 

ceste K r k a - M . K o r i n j - R a v n e je 

7.612 m , v l e t o š n j e m l e tu s m o 

asfal t i ra l i 3000 m . Spodn j i ustroj je 

p r ip rav l j en za d o l ž i n o 3000m. Ces t a 

je š i r i n e 4 m in na njej je enos lo jn i 

asfal t . P o g o d b a v v i š in i 

11.441.252,00 je podp i sana , o d tega 

so d a l i k r a j a n i 1 .200.000,00SIT, 

o b č i n a pa r a z l i k o v v i š i n i 

10.241.252.00SIT. 

- Hrastov Dol -
Lučarjev Kal 

C e s t a je r ea l i z i r ana z e n o s l o j n i m 

asfa l tom v d o l ž i n i 1.100 m in š i r i n e 

3,5 m . M u l d e so na re j ene . 

P o g o d b e n a v r e d n o s t a s f a l t e r sk ih 

d e l je 4 .294 .623 ,00SIT , o d tega 

p l a č a K S 4 0 % oz . 1.717.849,00SIT, 

o b č i n a pa 6 0 % o z . 2.576.774,00SIT. 

Spodn j i ustroj so p r i p r a v i l i in f inan

c i r a l i k r a j an i s a m i . K e r je K S 

pr i speva la večj i d e l e ž k asfal t i ranju, 

k a k o r j c to z n a č r t o m d o l o č e n o , j c 

tud i o b č i n a p r i speva la v e č , je p r ed 

v ideva la za to cesto. 

-Ureditev odvodnjavanja v 
križišču v Ivančni Gorici 

O g l e d je b i l oprav l j en . P o g o d b a je 

p o d p i s a n a v v i š i n i cca 

150.000,ooSlT. 

U r e d i l i b o m o p redvsem o d v o d n 

javanje k r i ž i šča in de l ceste p ro t i 

S t i č n i . Sčist i l i b o m o o b s t o j e č e p ro 

puste in j a r k e . 

-Preplastitev lokalne ceste 
v KS Muljava 

M o d e r n i z i r a n je d e l ceste o d 

O s l i c e p ro t i P o l ž e v e m u na odseku 

oz . navezava na asfalt v kraj u V r h e 

v d o l ž i n i 500m. D e l e ž o b č i n e , 8 0 % 

c e l o t n e v r e d n o s t i j e 

1.600.000,00SIT, k o l i k o r je b i l o t ud i 

p r e d v i d e n o v p l a n u . D e l e ž K S je 

400.0()0,00SIT. M u l d e so narejene. 

-Mala Goričica - Obolno 
Š e iz lanskega leta sc nadaljujejo 

de la o d O b o l n e g a p r o t i G o r i č i c i . 

Tekstilna tovarna 
M O T V O Z IN P L A T N O 
61290 GROSUPLJE 
Taborska 34 

Z A P O S L I M O 
VEČ DELAVCEV (DELAVK) ZA DELO 

V PROIZVODNJI. 
Vse informacije dobite v kadrovski službi podjetja, 

na tel. št.: 761-311 J 

K e r o b č i n a n i z m o ž n a zago tov i t i 

v e č j i h s rads tev k a k o r 

1.600.000,00SIT, se je tud i na tej 

ces t i a s fa l t i r a lo 5 0 0 m ceste , k a r 

preds tav l ja 8 0 % d e l e ž k asfal tu . 

D e l e ž K S je 400.000.00SIT. Spodn j i 

ustroj , k i so ga p r i p r a v i l i kra jani , je 

z a c e lo tno traso narejen in č a k a 

s amo še na asfalt. M u l d e so nare

jene . 

-Temenica - Breg 
M o d e r n i z i r a l naj b i se de l ceste z 

e n o s l o j n i m asfa l tom o d Temen ice 

p ro t i B r e g u v d o l ž i n i 500 m in š i r ini 

4 m . P o g o d b a v v i š i n i 

1.951.688,00SIT je podp i sana , o d 

tega p l a č a K S 2 0 % , k a r znese 

390 .338 ,00 SIT, o b č i n a p a 

1.561.350,00 SIT. 

-Dečja vas - Smihel ( o b č i n a 

N o v o mes to) 

M o d e r n i z i r a l a se je ces ta o d 

D e č j e vas i p r o t i Š m i h e l u . 

P r i d o b l j e n je p r e d r a č u n za d o l ž i n o 

604 m in 4 m š i r i n e , enos lo jn i asfalt. 

V r e d n o s t p r e d r a č u n a je 

2.540.608,00 SIT, o d tega o b č i n a 

2.032.486,00 SIT, os ta l i de l , to je 

472.121,60 SIT, pa krajevna skup

nost . M u l d e š e n i so na re jene . 

O t v o r i t e v ceste je že b i l a , skupaj z 

o b č i n o N o v o mes to , v s o b o t o , 

14.10.1995. 

-Sobrače - Ježce 
Ces ta p o t ek a po ze lo zah tevnem 

m o č v i r n a t e m terenu. O g r o ž a j o j o 

v o d n i uda r i , k i so v p re t ek l ih le t ih 

odnes l i tud i de l ceste. Z a t o b o m o v 

l e t o š n j e m letu skupaj s krajevno 

skupnos t jo u r e d i l i spodn j i ustroj 

ceste s p r i m e r n i m odvodnjavan jem. 

K e r cesta p o t ek a s amo do nekaj 

gospodinjs tev po ze lo zah t evnem 

te renu , b o m o n a č r t o v a n a sredstva 

(600.000 S I T ) po rab i l i za spodnj i 

us t ro j . P r e d v i d e v a se i zg radn ja 

odseka ceste 550 m d o l ž i n e in 5 m 

š i r i n e . 

-Bakrc- Brezovi Dol 
M o d e r n i z a c i j a se je i zvedla o d 

B a k r c a p r o t i B r e z o v e m u D o l u . 

S p o d n j i us t roj je p r i p r a v l j e n . 

P r idob l j en je p r e d r a č u n za I690m 

d o l ž i n e in 3,5 m š i r i n e . V r e d n o s t 

p r e d r a č u n a je cca 6.200.000,00 SIT. 

K e r o b č i n a in K S A m b r u s ne m o r e 

ta zbra t i t ak ih sredstev, s m o asfalt i

r a l i 1.200m, o d B a k r c a p r o t i 

B r e z o v e m D o l u . P reos ta l ih 490 m 

pa se b o m o d e r n i z i r a l o v p r i h o d 

njem letu. 

Lokalna cesta Krka - Korinj - Laze 

Le vaščani Hrastovega Dola in Lučarjevega Kala vedo. koliko raznoraznih besed, slabe 
volje, truda, dela in trme posameznikov jc bilo treba, da o denarju ne govorimo, da je 
asfaltni trak stekel med obema vasema. 

Čudno sc sliši, ampak na to cesto so prišli asfalterji prezgodaj. Lahko bi jo vsaj kar zade
va denarni prispevek krajanov, asfaltirali v celoti, pa jim je vezava določenega dela sred
stev potekla čez nekaj tednov. Na kredit pa gradbeno podjetje ne dela! 

3. Primer zagnanosti in trme za posodobitev ceste so prav vaščani Bakrca. Pet hiš je v 
vasi, pa so se lotili posodabljanja 1690 metrov dolge ceste. Skoraj brez upanja na izdatnejšo 
pomoč pri delu in stroških, ki jih morajo pokrivati sami. 

"Skoraj smo obupali, ko smo izvedeli, da znaša predračun v celoti nad 6 milijonov tolar
jev," jc povedal predsednik gradbenega odbora Franc Hočevar. "Će ne bi bilo f-rancke 
Vidmarjeve, bi najbrž res vrgli puško v koruzo. Ona nas je vzpodbujala, nam na občini 
zagotovila 3 milijone in ludi sama prispevala znatno vsoto denarja (več kot kdorkoli 
drug)". 

Sami so dali od I (KM) do 2500 D L M na gospodinslvo. Z ostalima članoma gradbenega 
odbora, Alojzom Hočevarjem in Janezom Mikličem, so šli v nabiralno akcijo po bližnjih in 
daljnih vaseh. Obiskali so kar 330 (trislo trideset) hiš. 

"Žal ni bilo povsod zaželenega odziva. Ponekod nismo dobili ničesar, marsikje pa po 
300 do 500 tolarjev. Vseeno se vsem. pa če so prispevali le kamenček, iskreno zahvaljuje
mo. Ne pozabite napisali, da se še posebej zahvaljujemo Francki," je na koncu pribil 
predsednik gradbenega odbora Franc Hočevar. 

Kot smo izvedeli kasneje, bodo morali na 500 metrov asfalta počakali do drugega leta. 
Saj bo hitro minilo. 

z a v o d z a prostorsko, 
komunalno in stanovanjsko 
urejanje grosupl je p.o. 
taborska 3 , 61 2 9 0 grosuplje 

KUPIMO ZAZIDLJIVE PARCELE, STANOVANJA 
IN STANOVANJSKE HIŠE V OKOLICI LJUBLJANE, 

GROSUPLJE ALI IVANČNI GORICI 

v T E L ; 0 6 1 / 7 6 2 - 2 4 6 , 0 6 1 / 7 6 3 - 0 7 8 j 
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V V R T C I H OBČINE 
IVANČNA G O R I C A J E 
P R E M A L O P R O S T O R A 

Z a č e l o se je novo šolsko leto in s 

tem novi, včasih nepremostljivi proble

mi , k i j ih doživljajo mladi starši v zvezi 

z varstvom svojih otrok. V vrtce obč ine 

Ivančna Gor i ca ; vrtec Polžek v Višnji 

G o r i , Mar j e t i ca v Ivančn i G o r i c i , 

Mi ška v Stični , Čebe l i ca v Šentv idu in 

S o n č e k v Krški vasi je m o ž n o po stan

dardih in normativih vključiti največ 

222 otrok. Zarad i potreb, ki so j ih 

izkazovali starši , ima v vrtcih svoj drugi 

dom kar 260 otrok ozi roma kar 38 več, 

kot dovoljujejo prostorske zmožnos t i . 

K e r je p o v p r a š e v a n j e po vr tcih 
večje, kot so dane možnos t i , o spreje
mu o d l o č a Komisi ja za sprejem otrok 
v vrtec. Član i komisije so imeli vsa leta 
zelo zahtevno in odgovorno delo. Tako 
je b i lo tudi letos. O d skupno 134 
v loženih vlog j ih je bilo lahko pozi
tivno rešen ih samo 82, kar pomeni, da 
je kar 52 s taršev ostalo p r e p u š č e n i h 
samim sebi pri reševanju teh proble
mov. 

S problemom zavrnitve vlog se je 

letos prvič srečal tudi vrtec "Po lžek" v 

Višnji G o r i . 

V posameznih vrtcih je bi lo odklon 
jenih: 

- Polžek Višnja G o r a 
- Marjetica Ivančna G o r i c a 
- Miška St ična 
- Čebe l i ca Šentvid 
- S o n č e k Krška vas 

11 vlog 
10 vlog 
12 vlog 
16 vlog 

3 vloge. 

dejstvo, Razuml j ivo je, da je to 
poleg ostalih vsakodnevnih problemov 
za mlade d r u ž i n e nesprejemljivo, 
n e m o g o č e . Svoje nestrinjanje so starši 
p renaša l i na vodstvo vrtea in č lane 
komisije. U p a m si trditi , da so b i l i 
č l an i komisi je pr i r e š e v a n j u v log 
objektivni, nepristranski in v neza
vidljivem položaju . Bo j im se, da bodo 
v b o d o č e odkloni l i pripravljenost za 
sodelovanje, k i poteka v njihovem 
pros tem času in brez k a k r š n i h k o l i 
nagrad. 

Vodstvo vrtca in delavci že vsa leta 
o b č u t i m o stisko s taršev, saj je v vseh 
vrtcih več otrok, kot je dovoljeno. 

Omeni t i velja, da naše razumevanje 
trenutno rešuje vel iko stisko s taršev, 
d o l g o r o č n o pa ne zagotavlja zdravega 
osebnostnega razvoja o t rok , kakor 
tudi ne zdravih pogojev za delo. 

Dragica D r o b n i č 

T U D I V V R T C I H Z A O T R O K O V O 
SREČNO OTROŠTVO 

Z a s r e č n o o t r o š t v o je igra osnovna in znač i lna dejavnost, je o t rokova potreba pa tudi njegova pravica. 
Z željo, da pomagamo o t rokom uveljaviti to pravico, smo se v vrtcih v T E D N U O T R O K A še posebej pot rudi l i . 
Organ iz i ra l i smo aktivnosti , pr i katerih so bi l i otroci ustvarjalni, kar najbolj aktivni , v igri sp roščen i in č u s t v e n o bogati . 
Z Beethovnova misli jo " G L A S B A Č L O V K A O B L I K U J E , P L E M E N I T I , O S R E Č U J E , R A Z V I J A L J U B E Z E N , N E 

S A M O D O L E P E G A , T E M V E Č D O S K U P N O S T I " smo v vrtcih izvedli glasbene delavnice. 

O t r o k o m smo omogoč i l i , da so svojo ustvarjalnost in originalnost izrazi l i v l ikovnih delavnicah, kjer so bi l i pravi mali 
umetnik i . V vrtcu so pr i ustvarjanju iz naravnega in odpadnega materiala sodelovali tudi s tarš i . Tako so otroci in s tarš i sku
paj doživljali radost ob nastajanju izdelka. 

V tem tednu nismo pozabi l i , da je zdrav duh le v zdravem telesu, zato tudi g iba lno - špo r tn ih dejavnosti ni manjkalo, kar 
je bi lo o t rokom v ve l iko veselje in spros
titev, d o b i l i so o b č u t e k svobodnega 
aktivnega d r u ž e n j a z vrstniki . 

Organiz i ra l i smo izlete izlete, š p o r t n e 
dopoldneve, orientacijske pohode. N i 
manjkalo tudi lu tkovnih predstav. V 
vrtcu Marje t ica smo v tem tednu poskr
bel i za urejanje okol ice . O b pot i na 
igr i šče smo u red i l i c v e t l i č n o gredo. 
Zasad i l i smo več kot 100 čebi l ic tul i 
panov, hiacint, narcis, ki so j ih otroci pr i 
nesli od doma. To je bi lo veselja ob 
lopatanju, gnojenju in sajenju čebi l ic , še 
zlasti zato, ker je bi la aktivnost otrok 
spontana, neprisiljena, p o u č n a in utrjena 
z vzgledom. 

Z opisanimi dejavnostmi smo obo
gat i l i ž ivl jenje o t rok v vr tc ih M i š k a 
St ična , Č e b e l i c a Šentv id , Marje t ica Ivančna G o r i c a in Polžek Višnja G o r a . Z a o t rokovo s r e č n o o t r o š t v o si bomo prizade
val i še naprej. O m o g o č a l i j im bomo doživljati zadovoljstvo ob lastnih uspehih, kreativnost v igri, kar je pogoj, da bodo to 
kreativni tudi kot odrasli ljudje pri de lu . 

J o ž a Bla tn ik 

POSTAL SEM PRAVI KOLESAR V R T E C J E H I S A 
Tudi letos smo. kot že vrsto let do sedaj, 

na OŠ Stična v okviru interesnih dejavnos
ti organizirali kolesarjenje. Namen tega 
dela vzgojno izobraževalne dejavnosti je, 
da bi čim več učencev usposobili za 
V A R N O vožnjo s kolesom v prometu in da 
bi le-ti opravili kolesarski izpit. Naša šola 
organizira to dejavnost za učence 4. rezre-
da. 

Vremenske razmere v začetku šolskega 
leta so bile idealne. V deževnem septem
bru smo uspešno izvajali teoretični del 
dejavnosti in praktični del v učilnici (poz
navanje kolesa, prometni znaki, vožnja 
mimo, prehitevanje, zavijanje desno, zavi
janje levo, ravnanje kolesarja na prehodu 
čez železniško progo). 

Učenci so uporabljali devet šolskih 
koles in petnajst kolesarskih čelad. Tako so 
se lahko menjavali pri vajah na poligonu 
(igrišče) in delno tudi na javnih prometnih 
površinah. 

Kolesarski izpit so uspešno opravili 
učenci 4. a, b, c. razreda. Najprej so izpol
nili teoretični del obveznosti, prave izpitne 
pole. Kdor je še s praktično vožnjo 

dokazal, da je usposobljen za varno 
udeležbo v cestnem prometu, jc prejel 
izkaznico o opravljenem izpitu. Izpitno 
vožnjo so vozili učenci v petek, 13.10.1995. 

Ob izvajanju dejavnosti se zahvaljujemo 
g. Branku Zupancu - policistu v Ivančni 
Gorici, ki jc izredno lepo sodeloval z nami 
in skrbel v okviru PP Grosuplje za izvajan
je praktičnih vaj in izpitne vožnje. 

Na vprašanje, kaj jim pomeni kolesarski 
izpit, so učenci odgovorili: 
- Lahko grem s kolesom brez mamice in 

očita kamorkoli. A N D R A Ž , 4. b 
- Nimam skrbi, da bi me ustavil policaj, ker 

imam izpit. A N D R A Ž , 4. b 
- Lahko si zaupam in grem sama na cesto. 

T A D E J A , 4. b 
- Poslal sem pravi kolesar. ALEŠ, 4. b 
- Pomeni mi zelo veliko. Peljem se lahko v 

šolo, trgovino... A N D R E J O., 4. b 
• Bilo me je strah, ko sem vozila po pravem 

križišču. Všeč mi jc bilo. MIR. IAM 11 , 
4.a 

• Sedaj mi ne bo več treba hoditi peš v šolo. 
TJAŠA B., 4. a 

• Pomeni mi, da sem se naučila dobro voz
iti po cestah ... M E T A , 4. c 

- Pomeni mi več kot avto, motor, ker jc 
moj. 

M A R I N K A B O L J K A , 
OŠ STIČNA 

K r o m p i r j e v p i k n i k v 
v r t c u M a r j e t i c a v 

Ivančni G o r i c i 
starši 

V pr i je tnem jesenskem popo ldnevu smo se zbra l i o t roc i , vzgoji tel j ice in 
s t a r š i na igr išču vr tca Mar je t i ca v I v a n č n i G o r i c i . Pr iprave so potekale že ves 
t eden prej , ko so o t roc i p r i dno nab i ra l i gozdne s a d e ž e in poljske p r ide lke . 

Z e ob p r i h o d u na igr išče nas je razvesel i l pogled na vablj ivo razstavljene 
naravne mater ia le , k i so j i h domise lno razpored i l e vzgoji tel j ice. Iz vseh ter 
stvari smo s ta r š i z o t r o k i ustvarjali r a z l i č n e izde lke . P o d sp re tn imi prsti so 
nastale prave mojstrovine: lutke, ogr l ice , ok ra sk i , makete ... Izde lke so o t roc i 
l ahko vze l i domov , nekaj prav izv i rn ih p r i m e r k o v pa je os ta lo tudi v vr tcu na 
razstavi. 

K o t se za pravi p ikn ik spodobi , n i manjka lo n i t i p e č e n e g a k rompi r j a in 
p e č e n i h j abo lk pa soka, čaja in seveda žive glasbe. 

Taka o b l i k a sodelovanja m e d vr tcem in d r u ž i n o je novo in pr i je tno d o ž i v e t 
je, z last i še za o t roka , k i smo se m u ta č a s povsem posvet i l i . O t r o c i so si p r i 
d o b i l i pozi t ivne č u s t v e n e izkušnje ter si obagat i l i znanje, s t a r š i smo pozab i l i na 
vsakdanje obremeni tve . 

N a j v e č dodatnega de la in organizaci jsk ih skrbi pa so imele pr izadevne vzgo
ji tel j ice s p o m o č j o os ta l ih zapos len ih v vr tcu . Projekt , k i so ga zansovale in 
izvedle, je b i l ze lo u s p e š e n , kar potrjuje tudi dejstvo, da si s t a r š i ž e l i m o tak ih 
s r e č a n j . 

... kamor hudi Miša. 
V njej so tudi Nejei, Drejei, Nine, Brede in 
najlepše petletne sosede. (S. Vegri) 

Ta hiša, v kateri je vrlec z imenom 
Miška, sinji na gričku v Stični, v njej pa 
imata dopoldansko domovanje dve skupi
ni otrok: mlajši so v skupini Polžki, večji pa 
10 že Metulji. Z njimi se prizadevno ukvar
jajo vzgojiteljici Marica Blatnik in Marta 
Erčulj, varuhiniji Ani Lavrih in Mojca 
Hribar ter seveda kuharica Joža Miklavčič, 
ki sc prav nič ne hudujc, če jo otroci 
kličejo Bili. 

Šolsko Iclo sc začne kot v vsaki šoli v 
začetku septembra. Na prvem 
roditeljskem sestanku sla vzgojiteljici 
predslavili načrt dela v letošnjem letu. 
Naslov celotnega imidža jc Vrtec -
družina, skupaj hodimo na izlete. Program 
zajema tri ravni, in sicer praznovanja, 
sodelovanje s starši in, odkar so v istem 
poslopju tudi nižji razredi osnovne šole, 
ludi sodelovanje s šolo. 

Praznovali so že prvi jesenski dan, v 
oktobru teden otroka, v letošnjem šolskem 
letu pa jih čaka še veseli december, 
počastitev kulturnega dne, prireditve ob 
pustovanju in materinskem dnevu. 

V programu sodelovanja s starši sta 
vzgojiteljici načrtovali izlet na Obolno, 
izlet v zimskem času (sankanje) ler ob 
zaključku šolskega leta izlet na Veliko 
planino. 

Prvi del načrta smo otroci, vzgojiteljici, 
varuhinji in starši že izpolnili. V soboto, 
21. oktobra, smo se namreč odpravili na 
Obolno. Mlajša skupina olrok seje s slarši 
odpeljala do Obolnega, kjer so nabirali 
kostanj, starejša pa je prepešačila pot od 
odcepa za Poljane do Obolnega. Otroci so 
s tem pohodm, ki ni bil prav nič naporen, 
temveč zelo prijeten, tekmovali tudi za 
športno značko. Pod vrhom Obolnega je 

bilo listo soboto kljub nekoliko vetrovne
mu vremenu prav prijetno in veselo. Pekli 
smo kostanj, jabolka, krompir; otroci so se 
igrali, razposajeno lekali in raziskovali 
Gregurčcvo kmetijo. Kuharica in njen 
sinek sla "dežurala" pri ognju, kjer so se 
cvrla jabolka in se jc pekel krompir, očetje 
pa so skrbeli za kostanj. V nahrbtniku 
vzgojiteljice Mojce se je za otroke našla 
vreča bonbonov, za odrasle pa tudi šilce 
močnejšega. Skratka - izlet na Obolno je 
bil za vse pravi praznik. 

Tudi sodelovanje s šolo poteka po zas
tavljenem načrtu. Ob tednu otroka so ust
varjali pod geslom Srečen otrok ustvarja, 
nadaljevanje lega pa je bila ustvarjalna 
delavnica z naravnim materialom. Jeseni 
pospravljamo z njiv in polj pridelke, ki so 
starejšim uporabni le za shrambe in kleli, 
otroci pa so iz njih in iz različnih rož, trav, 
listov, vej ... pod vodstvom prizadevnih 
vzgojiteljic ustvarili prave male umetnine. 
Ic smo lahko občudovali na razstavi v 
prostorih vrtca, ustvarili pa so jih skupaj 
mali šolarji in učenci I. razreda osnovne 
šole. Kdo bi verjel, da je iz čisto navadne
ga krompirja, običajne trave ali jogurtovc-
ga lončka mogoče izdelati pravo stvaritev? 

Pa jc mogoče - to in še marsikaj druge
ga, kar so in še bodo dosegale in ustvarile 
vzgojiteljici in varuhinji skupaj z otroki. 
Prav gotovo je pri delu s toliko radovedni
mi in razposajenimi otroki potrebno 
veliko truda, prizadevnosti in 
potrpežljivosti - in lega v stiškem vrtcu 
prav golovo ne manjka. 

In poleni skoraj vsak dan na vpršanje, 
kako je bilo v vrtcu, sledi odgovor: 
'"liivarišica Marta je rekla, da lovarišica 
Marta pravi, 

V. Cclarc 
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I V A N S K I T E D E N U P O K O J E N C E V 

SREČANJE G A S I L C E V 
IZ C E L O V C A IN STIČNE 
B i l o je hladno jesensko jutro, čisto in bogato s svojimi toplimi barvami - sobota, 

4. novembra. V gasilskem domu v Stični je bi lo že vse pripravljeno za sprejem gos
tov iz Celovca, poklicnih in prostovoljnih gasilcev pa tudi predstavnika celovškega 
župana . 

K e r je G D Stična pred kratkim prejelo v dar rabljeno orodno vozilo Type: Steyr 
s Koroške - Celovca, so v pozornost in zahvalo za to dejanje povabili gasilec na pri
jateljsko srečanje . Poleg domač ih gasilcev so goste sprejeli tudi tajnik in župan 
obč ine Ivančna Gor ica in predstavnik Gasilske zveze Grosuplje. 

Policijsko in obnovljeno gasilsko vozilo sta pričakali avtobus gostov že v lvančni 
G o r i c i in j ih v spremstvu pripeljali v naš kraj. Po dobrodoš l ic i in kratki predstavitvi 
kulturno-zgodovinskih znamenitosti St ične so si gostje ogledali samostan. Vs i sku
paj so ugotovili, da St ično in Vikt r ing , od koder so pripeljali gasilsko vozilo, ne 
povezuje samo gasilstvo, pač pa tudi zgodovina, saj tudi v tem kraju stoji le pet let 
mlajši cistercijanski samostan. Po ogledu so sc okrepčal i s kosilom, skupno srečanje 
pa obogatili z izročitvijo obojestranskih spominskih plaket. 

Dan se je prevesil v popoldanski čas in na nogometnem igrišču v Stični je bilo že 
vse pripravljeno za tekmo v malem nogometu med gasilci i / . Avstrije in domač in i iz 
druš tva . Tekmo so igrali na željo gostov. Avstrijska in slovenska himna sta zadoncli 
iz instrumentov stiske godbe, sodnikov žvižg pa je naznanil zače tek tekme, ki so jo 
je ogledalo veliko domač inov . Rezultat je bil presenetljiv, vendar za nadaljnje pri
jetno vzdušje nepomemben. Zmagal i so domač in i , gostje pa so napovedali povrat
no tekmo v Celovcu. 

Srečanje sc je nadaljevalo v prijetnem in prijateljskem vzdušju. K a r t ežko se je 
bi lo zvečer posloviti, saj so se v tem kratkem času skupnega bivanja stkale pri
jateljske vezi, ki pa se bodo v nadaljnjem sodelovanju gotovo še bolj utrdile. 

Mar ta O k o r n 

TEKMOVANJE GASILSKIH ENOT 
V soboto, 7. oktobra, sc je na 

gasilskih enot Gasilske zveze 
Dobrepolje in Ivančna Gor ica . ' 
ekipe so s svojimi dobrimi rezu 

Člani A do 30 let 
1. Šmarjc-Sap 
2. Ponova vas 
3. Zagradec 

Članice A do 25 let 
1. Ponova vas 
2. Hudo 
3. Kriška vas 

Dekleta 
od 12 do 16 let 
1. Šmarje-Sap 
2. Višnja Gora 
3. Polica 

let 

stadionu ob gasilskem domu v Slični začelo tekmovanje 
Grosuplje, ki jo sestavljajo društva občin Grosuplje, 
tekmovalo je 40 enot v različnih kategorijah in najboljše 
ltati prišle v "polfinalno" tekmovanje. Rezultati: 

Člani B nad 30 let Fantje od 7 do I 
1. Radohova vas 1. Hudo 
2. Ponova vas 2. Radohova vas 
3. Ponikve 3. Grosuplje 

Članice R nad 25 let Člani nad 50 let 
1. Zagradec 1. Grosuplje 

2. Ponova vas 
3. Hudo 

Fantje 
od 12 do 16 let 
1. Grosuplje 
2. Šmarje-Sap 
3. Polica 

Dekleta 
od 7 do 11 let 
1. Zagradec 

Tako je že naslednji dan. v nedeljo, 8. oktobra, potekalo tekmovanje najboljših gasil
skih enot območja Ljubljana II. (bivše občine Kočevje, Ribnica in Grosuplje). 
Sodelovalo je 29 enot in prve tri iz vsake kategorije se bodo spomladi leta 1996 
udeležile državnega prvenstva. Prav je, da povemo, da so si to udeležbo zagotovile 
naslednje enote Gasilske zveze Grosuplje: 

Člani A do 30 let 
1. Šmarje Sap 
2. Ponova vas 

Člani B nad 30 let 

Članice B nad 25 let 
1. Zagradec 

Fantje 
od 7 od II let 
3. Hudo 

Članice A do 25 let 
L Hudo 
2. Ponova vas 
3. Kriška vas 

Fantje od 12 do 16 M 
1. Grosuplje 

Dekleta 
od 7 do 11 let 
2. Zagradec 

2. Radohova vas 
3. Ponova vas 

Člani nad 50 let 
1. Grosuplje 

Dekleta 
od 12 do 16 let 
1. Šmarje Sap 

Lepo jesensko vreme je pripomoglo k nemoteni izvedbi tekmovanja na prostem. 
Najboljši so prejeli spominske pokale. Pohvalili je treba vse sodnike, ki so korektno 
vodili polek tekmovanja, pa tudi G D Stična, ki je sprejelo naloge gostitelja in jih ob 
organizatorju, Gasilski zvezi Grosuplje, tudi vzorno izvedlo. 

Marta Okorn 

TEKMOVANJE MLADIH GASILCEV 
14. in 15. oktobra je bi lo v Stični gasilsko tekmovanje pionirjev in pioni rk , 

č l anov in č lan ic . Ude lež i l i smo se ga tudi mladi gasilci iz Zagradca . 
Pr idno smo se pripravljal i . N a š mentor M i l a n G e r m je bi l zelo n a t a n č e n in 

zahteven. Pa sp l ača lo seje. Tekmoval i smo dvakrat, enkrat smo p ioni rke desegle 
prvo, enkrat pa drugo mesto. 

U p a m o , da bomo zelo dobre tudi na d r ž a v n e m prvenstvu, ki bo maja pr ihod
nje leto. Z e l o smo veseli in ponosni na n a š uspeh. 

B A R B A R A L F . K A N , 3 r. O Š Zagradec 

D r u š t v o upokojencev S t i č n a s 
s e d e ž e m v l v a n č n i G o r i c i je ze lo 
vel iko, saj zajema 7 krajevnih skup
nosti, in sicer K S Metnaj , K S St ična , 
K S I v a n č n a G o r i c a , K S Mul java , K S 
K r k a , K S Zagradec in K S Ambrus . 
Šteje 660 upokojencev, kar je prib
l ižno 60 % vseh upokojencev na tem 
p o d r o č j u . Ukvarjajo se predvsem z 
organizaci jo izletov in prirejanjem 
špo tn ih iger na katerih tudi aktivno 
sodelujejo. 

D U St ična v sodelovanju z Z v e z o 
d ruš t ev upokojencev, k i se je letos 
preimenovala v m e d o b č i n s k o Z D U 
Grosup l j e , ž e vrsto let v tedenu 

upokojencev prireja š p o r t n e igre, za 
zak l juček pa piknik , k i se ga lahko 
u d e l e ž i j o vsi upokojenc i iz Z D U 
Grosupl je in je vedno dobro obiskan. 
E n o let/p o rgan iz i ra igre D U 
Grosupl je , drugo pa D U St ična . Le tos 
je D U St ična pod pokrovitel jstvom 
Z D U Grosupl je od 12. do 17.9.1995 
organiziralo š p o r t n e igre v lvančn i 
G o r i c i , in sicer v šahu , balinanju in 
streljanju z z r a č n o p u š k o . 

D o s e ž e n i so bi l i naslednji rezultati: 
Š A H : prvo mesto ekipa D U St ična , 
B A L I N A N J E : p rvo mesto D U 

Grosupl je , 
S T R E L J A N J E : p rvo mesto D U 

St ična . 

Z a osvojena prva mesta so na 

p ikn iku , k i je b i l kot zak l juček š p o r t 

nih iger v G r a d i č k u pr i izviru K r k e 

dne 23.9.1995 ekipam podel i l i pre

hodne poka le , p o s a m e z n i k o m pa 

medalje. Tako je v šahu zlato medaljo 

osvojil M i l a n Kavšek , srebrno M i l a n 

Blas in bronasto M i l a n K e k , vsi iz D U 

St ična. V streljanju pa zlato medaljo 

A n t o n B o r š t n a r , s rebrno J a k o b 

Klovar , oba iz D U St ična , in bronasto 

M a r t i n Jes ih iz D U G r o s u p l j e . 

P ikn ika se je ude lež i lo p r i b l i žno 140 

ljudi. 

S E S O P O Š T E N I M E D M L A D I M I 
Našli so denarnico. 
K a r bogata je bi la njena vsebina. 

N i j ih zamika l denar, č e p r a v bi si zanj 
lahko marsikaj privošči l i . 

N i t i pomis l i l i niso na to. 
Naravnost na ivanško polici jo so jo 

mahni l i in jo tam predal i , t a k š n o , kot 
so jo našl i . 

B i tudi vi stori l i tako? 
N a j b r ž e so Tanja A n ž l o v a r , 

Ka ta r ina Bla tn ik , Tatjana Ž i tn ik in 
Peter Govedn ik , dijaki Srednje šole v 
l v a n č n i G o r i c i , spozna l i , da je 
o b č u t e k , da so ravnali p o š t e n o , zelo 
lep in da j i m bo lepo pri srcu vselej, 
kadar se bodo s p o m n i l i na ta 
dogodek. 

Končno a v t o b u s n a p o s t a j a 
Marinča v a s 

K o je P A V L E H E R B S T iz vasi 
V e l i k o G l o b o k o večk ra t v idel , kako 
otroci in starejši krajani ob dežju brez 
strehe nad glavo čaka jo na avtobus, je 
skleni l , da bo organizir l postavitev 
avtobusne postaje v M a r i n č i vasi. K e r 
se bliža z ima in z njo vse nevšečnos t i , 
sta z A n t o n o m B l a t n i k o m , predsed
n i k o m v a š k e g a odbora V E L I K O 
G L O B O K O , p r i č e l a z akci jo za 
postavitev avtobusne postaje. 15. I X . 
se je z a č e l o . Najprej je b i lo treba 
dob i t i soglasje las tnika zemlje 
A n t o n a Šuš ta rš iča iz M a r i č n e vasi za 
uporabo njegovega zemlj išča. Tu ni 
bi lo problemov, sam je videl otroke, 
kako so, posebno poz imi , brez strehe 
nad glavo čakal i na avtobus. Ze l eno 
luč za gradnjo je nato dal še predsed
nik K S Zagradec Slavko Blatnik , ki je 
predlagal L E K A N A iz Gabrovke , kot 
strokovnjaka za postavitev lesne avto
busne postaje. P r i če le so se priprave, 
to je nabava raznega materiala, v 
soboto, 14. I X . , pa je napoči l dan, ko 
se je ob 7 uri zjutraj s p o m o č j o kra
j anov z a č e l a postavitev avtobusne 
postaje. Iz vasi V e l i k o G l o b o k o se je 
prostovoljne akcije ude l ež i lo 6 in iz 
M a r i n č e vasi tudi 6 krajanov, skupno 
12, z L E K A N O M in p o m o ž n i m i 
delavci . V s i so delal i z vel iko vnemo, 
posebna zahvala pa gre 17 - letnemu 
mi/.arju J O Ž E T U I Ž A N C U iz 
M a r i n č e vasi, k i je delal vso nedeljo, 
15. I X . , tako da je bi la pred noč jo 

postaja obita z lesom, pokri ta z opeko 
in prebarvana. B i l o je tudi nekaj kra
janov, k i so se na vse n a č i n e izgovar
ja l i , obljubljal i , a j ih ni b i lo na delo. 
B i l i so tudi t ak i , k i so b i l i p ro t i 
postavi tvi postaje, seveda iz ner
azumljivih razlogov. 

Trud ni b i l zaman: v ponedeljek, 
16. IX. , ob 6.45, je odpel ja l šolski 
abtobus izpred nove avtobusne posta
je. Av tobusu je zažele l s r e č n o vožnjo 
organizator gradnje. Tega dogodka so 
bili posebno veseli otroci , ki se vsak 
dan vozijo v šo lo v Sl ično in nazaj 
domov. 

Mater ia lne s t ro ške , ki so nastali pri 
postavi tvi nove avtobusne postaje 
M a r i n č a vas, bo kri la K S Zagradec, 
delno tudi s prostovoljnimi prispevki, 
ki so jih dali krajani. 

In na koncu še p rošn ja vseh s ta ršev , 
k i žel i jo, da bi P O L I C I J A o b č a s n o 
k o n t r o l i r a l a ze lo o z k o gr lo skozi 
M a r i n č o vas kjer je predpisana vožnja 
40 km/h, brezvestni voznik i pa vozijo 
60 km/h in tudi več . S tako vožnjo 
og roža jo otroke, k i gredo skozi vas na 
avtobusno postajo. 

P A V L E H E R B S I 
V E L I K O G L O B O K O 24 

Pr i lagamo fotografijo nove avto

busne postaje, k i jo je izdelal fotograf 

Stane M a v e r . 

U S P E H 
S T I S K I H 

V E T E R A N O V I 
Ž e od nekdaj se je v Stični in bližnji 

okolici igral dober rokomet in tradicija 
se nadaljuje tudi danes, saj ekipe 
SVIŠ-a uspešno nastopajo v slovenskih 
ligah. 

O d lanskega leta pa se ob petkih 
zvečer redno sestajamo tudi bivši igral
c i S t ične in okol i šk ih k lubov in 
ustanovili samo veteransko ekipo 
Stična. 

V dveh letih smo igrali na številnih 
veteranskih turnirjih in prijateljskih 
tekmah. 

V letošnji sezoni smo že zmagali na 
turnirju v Šmar ju , v soboto, 
15.10.1995, pa smo nastopil i na 
vel ikem veteranskem turnirju v 
Krmelju na Dolenjskem. V konkuren
ci sedmih ekip, k i že od nekdaj veliko 
pomenijo v slovenskem rokometu , 
smo osvojili od l i čno tretje mesto. V 
naši ekipi se je z odl ičnimi obrambami 
izkazal n a š vratar Mar jan R U S -
Ruski . 

E k i p a S T I Č N E je nastopila v 
postavi: 

- M A R J A N R U S , M I L A N S T R -
N A D , J O Ž E N O S A N , S I L V O O V E N , 
Z V O N E C I R K V E N Ć I Č , I G O R 
K O K O T E C , D U Š A N R O V A N Š E K 
T O M O T R P I N , J U R I J K O S I N 
D U Š A N K A M N I K A R . 

Tehničn i vodja : Š T E F A N 
E R J A V E C . 

Rezultati: 
STIČNA : M A R I B O R B R A N I K 9:7 
STIČNA : Z A G O R J E 3:6 

Za 3. mesto 
STIČNA : K R M E U 7:4 

Končni vrslni red: 
1. Z A G O R J E , 2. ŠOŠTANJ, 3. 

STIČNA, 4. K R M E U . 5. U S N J A R , 6. 
H R A S T N I K , 7. M A R I B O R B R A N I K 

DUŠAN K A M N I K A R 
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T R I D E S E T L E T Z A C I S T O O K O L J E S 
M i n u l i mesec so delavci Javnega 

k o m u n a l n e g a podjetja Grosup l j e 
praznoval i 30- letnico obstoja in dela. 

De lavc i tega podjetja, 67 j ih je, skr
bijo za 500 kvadratnih k i lomet rov 
prostora, za 300 naselij, za 50 t isoč 
prebivalcev. Skrbijo za oskrbo z vodo, 
odvoz odpadkov, kanalizacijo in še 
kaj. 

"Praznovanje treh desetletij dela 
grosupeljske komunale poteka pod 
de lovn im naslovom N A Š A P R I H O D 
N O S T J E Č I S T O O K O L J E . To pa ni 
s l u č a j n o . L e t o š n j e leto je n a m r e č 
p r o g l a š e n o za evropsko leto varstva 
narave. Narava pa je bistveni del 
okol ja , v katerem ž iv imo, delamo in 
ga tud i o n e s n a ž u j e m o . Za tore j 
trditev, da bi največ stori l i za okolje, 
če ga za šč i t imo pred nami samimi , kar 
d r ž i , " je med drugim dejal direktor 
podjetja Janez Skr lovnik na slavnost
n i pr i redi tvi . N a njej so nastopali N e w 
svving kvartet i n M i š a M o l k . 
N a j z a s l u ž n e j š i m in na j zves t e j š im 

delavcem so na pr i red i tv i p o d e l i l i 
priznanja in p r a k t i č n a dar i la . 

Poleg delavcev podjetja in pov
abl jenih gostov se je s lovesnost i 
ude lež i l tudi minister za okolje in 
prostor dr. Pavle Gantar . 

N a delovnem pogovoru z ž u p a n i 

vseh treh o b č i n ter povab l j en imi 
direktorji drugih komunaln ih podjetij 
je minis ter G r o s u p e l j č a n e pohva l i l 
kot eno najbolj naprednih komuna l 
nih podjetij pr i nas. 

A . A . 

D A N 
O D P R T I H 

V R A T V L B 
IVANČNA 
G O R I C A 

V sredo, 25.10., so bili v L B 
Ivančna Gorica do vseh nas še 
posebej prijazni. Priredili so dan 
odprtih vrat s pestrim kulturnim 
programom in pogostitvijo. Tu so 
bili nepogrešljivi folkloristi iz 
Šentvida, pa otroci iz vrtca 
Marjetica, iz Ivančne Gorice. 

Manjkalo ni uglednih gostov - z 
županom na čelu. 

Vse je bilo tako, kot mora biti... 
Le eno je pogrešal naš nagajivi 

sosed Janez - da naj bi temu dnevu 
dodali še dan odprtih trezorjev ... 
Velja razmišljati! 

K M 

ZAVOD ZA PROSTORSKO 
KOMUNALNO IN 
STANOVANJSKO 
UREJANJE GROSUPLJE, p o . 
Taborska c. 3, Grosupl je 
Tel . 061-763-078 

vabi k sodelovanju - sklenitvi 
delovnega razmerja 

1. INŽENIRJA GEODEZIJE 

Pogoj: dve leti delovnih izkušenj , 
z a ž e l e n s trokovni izpit 

2. GEODETSKEGA TEHNIKA 

Pogoj : leto d n i de lovn ih 
izkušenj , z aže l en strokovni izpit 

Pisne prijave z dokazi l i pošl j i te v 
8 dneh po objavi razpisa. O izbir i 
vam bomo obvestili v 30 dneh po 
k o n č a n e m zbiranju prijav. 

M o r e b i t n e informacije dobi te 
po telefonu št. 061 762-246 al i 

V 763-078. 

Jeseni leta 1944 je na Kor in ju padlo 30 i talijanskih borcev, ki so se v brigadi 
F O N T A N O T , bor i l i na strani partizanov. 

Do lga leta že , letos je b i lo to enajs t ič , ko so se prišli pokloni t njihovemu 
spominu nekdanji soborci , prijatelji in sorodniki . D o m a č i n i so j i h , kot vedno, 
prijateljsko sprejeli in pogosti l i . O b spomeniku so zapeli učenc i Osnovne šo le 
K r k a , pozdravi l pa j ih je predsednik t a m k a j š n e g a gasilskega d ruš tva A l o j z 
Obrstar . V imenu ivanške o b č i n e pa tajnik, V i n k o Blatnik. 

Potam so odšl i še na Suhor, na Gor janc ih , kjer je tudi spomenik podl im i ta l i 
janskim par t izanom. 

t 

J 

RAČUNOVODSKI SERVIS 
N I K A PERPAR s .p . 
V i r p r i Stični 5 9 

P o d j e t n i k i ! 

Imate r a d i r e d ? Se z a v e d a t e , d a so tud i vaše p o s l o v n e k n j i g e 
d e l vašega p o s l o v a n j a ? 

V a m z m a n j k u j e časa z a d o s e g a n j e vaših p o s l o v n i h c i l jev? 
N i m a t e časa z a sp ros t i tev? Preveč časa i zgub i te z u r e j a n j e m 
d o k u m e n t o v ? 

Rešite se n e p o t r e b n i h g l a v o b o l o v ! 
Pokličite 0 6 0 9 - 6 2 5 - 6 9 7 . 

V -

V. 
Z A H V A L A 

K o je č lovek v stiski, ko mu n e s r e č a p rek r i ža življenje, takrat spozna 
dobre ljudi, k i mu pomagajo prebrodit i t e žave in stisko. Take ljudi sem 
s reča la tudi jaz, ko mi je rdeči petelin začel un ičeva t i dragi dom. 

Prav je, da se zahval im vsem, k i so priskočil i na p o m o č pri gašen ju . 

K o sem z grozo in strahom v srcu videla goreč i dom, so vaščan i iz 
G a b r o v č c a pokazal i , da j i m je še kako mar za soč loveka . Pomagal i so in 
pokazal i svojo m o č . Tudi gasilci s K r k e so pokazal i svojo uč inkov i tos t in 
pripravljenost pomagati v nes reč i . Č e teh dobr ih ljudi ne bi b i lo , bi se vse 
skupaj k o n č a l o še s labše , kot se je, in bi č is to izgubila dom. 

Tudi iz S t ične so prišli gasilci, pa smo še p r a v o č a s o ukrot i l i p lamene. 
K a k o dobro de č loveku , ko v id i , da so celo iz S t ične pr ihi te l i na p o m o č . 

Sedaj je preteklo že nekaj časa in stare rane se celijo - l judem in d o m u . 

K a k o se tudi ne b i , ko pa pomagajo pridne roke sovaščanov in d r u ž i n e . 

Z a t o bi se vsem rada zahvali la in j i m zažele la vse dobro v življenju. 

Nj ihova p o m o č v stiski mi je pomeni la n e s k o n č n o ve l iko . 

Hvaležna 
Jože fa Mal jevac 

G a b r o v č e c 4/a 
61303 K R K A 

Z A H V A L A 

V 101. letu starosti nas je po dolgotrajni bolezni zapustila draga mama 

ANA MIKLAVČIČ roj. MEDVED, 
iz Vel ikega K a l a , Šentvid pri Stični 

Zahvaljujem se vsem, k i ste mi ob teh težkih trenutkih stali ob strani s 
svojo n e s e b i č n o p o m o č j o . H v a l a z d r a v n i š k e m u osebju, še posebej 
p a t r o n a ž n i sestri V i d i in dr. Ž u p a n č i č u , iskrena hvala za i z r e č e n e ustne 
izraze soža l ja , podarjeno cvetje in sveče . H v a l a pevcem za zapete 
ž a l o s t i n k e in g. ž u p n i k u za opravljeni obred. 
V s e m in vsakemu posebej še enkrat hvala. 

Žalu joč i sin A n t o n 

Ne jokajte za menoj, 
tiho h grobu pristopite, 
spomnite se, kako trpel sem 
in večni mir mi zaželite. 

Z A H V A L A 
V 62. letu starosti nas je zapustil oče , stari ata, brat in stric 

PETER BIVIC 
iz Pristavlje vasi, Šen tv id pri St ični . 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, k i 
ste ga spremil i na njegovi zadnji poti . Zahvaljujemo se g. ž u p n i k u za 
s o č u t n o opravljen obred in pevskemu zboru. Posebna zahvala Gas i l skemu 
d ruš tvu Šentv id pri St ični za organizacijo pogreba. Hvala tudi vsem za 
i z r e č e n o sožal je , darovano cvetje in sveče. 

V s i njegovi 

J 

Z A H V A L A 

Po hudi bolezni nas je zapustil naš dragi m o ž , o č e , dedi , brat in svak 

STANISLAV GJEREK st. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodn ikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste nam ob teh težkih trenutkih stali ob strani in nam bi l i v 
p o m o č . Posebna zahvala velja sestri M e t i Bijec, dr. Kastelcu in sestri K a r l i 
Valant. Hva la gasilcem za spremstvo na njegovi zadnji pot i , pevcem za 
zapete ž a l o s t i n k e in g. ž u p n i k u za opravljen obred. Zahvaljujemo se za 
darove v dobrodelne namene za cvetje in sveče . 

Vsi njegovi 
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OBČINA IVANCNA GORICA BO 
KMALU BOGATEJŠA ZA NOVO ŠOLO 

V VIŠNJI GORI 

Dolgoletne sanje Višnjanov, velika 
prizadevanja vseh in nesporna potreba 
po novi, prostorni in sodobni osnovni 
šoli so k o n č n o obrodil i sadove. Stara, 
častitljiva šolska stavba v starem mest
nem jedru, ki je zdavnaj preživela svoj 
čas, bo v nekaj letih dobila na ravnini 
pred Baconovim hribom, ob Cesti na 
Polževo, svojo naslednico. Ta bo ele
gantna lepotica, ki bo s svojimi 1700 
m2 šolskega prostora nudila zavetje 
pr ihodnj im generacijam naš ih 
o s n o v n o š o l c e v in j i m o m o g o č a l a 
kvali teten vstop v svet u č e n o s t i . 
Mars ikdo še ne verjame, da bo vse to 
postalo r e sn i čnos t , vendarle naj te 
nezaupljive« O nasprotnem prepričajo 
nadaljnje vrstice. 

K o je bivša občina Grosuplje leta 
1994 uvrstila gradnjo nove O Š v Višnji 
G o r i v program investicij v šolski pros
tor do leta 2000 in ko jc ta program 
sprejelo Ministrstvo za šolstvo in šport , 
smo v Višnji G o r i ustanovili Gradbeni 
odbor za izgradnjo nove šole. Ta je 
izmed več možnih lokacij, ob obsežni 

javni razpravi, izbral lokacijo v novem 
naselju, pod Barovnovim hribom. Z 
izjemnimi napori č lanov odbora in s 
p o m o č j o s t rokovnih s lužb o b č i n e 
Grosuplje je bilo zadnje dni decembra 
1994, s p ro računsk imi sredstvi, odku
pljeno zemljišče za nov šolski objekt. S 
tem jc bil storjen prvi, a zelo pomem
ben korak, ki zagotavlja, da nova šola v 
Višnji G o r i bo. 

Z novim letom je skrb za nadalje
vanje akcije prevzel O b č i n s k i svet 
obč ine Ivančna G o r i c a , k i je kljub 
mnogim težavam ob nastanku nove 
občine pokazal izjemno naklonjenost 
do te gradnje. Že letos jc v p r o r a č u n u 
namenil za novo šolo 100 milijonov SIT 
in ob tem sprejel vrsto sklepov in 
odlokov, ki bodo omogoči l i nemoten 
potek te gradnje. Spomladi je bi la 
imenovana komisija za izbor idejnega 
projekta za urbanis t ično in arhitekton
sko rešitev nove šole. Komisi ja jc v 
sodelovanju z Ministrstvom za šolstvo 
in šport in strokovnimi s lužbami občine 
pripravila strokovne podlage za izved

bo natečaja in izvedla natečaj za idejne 
rešitve. Prispele idejne rešitve z make
tami nove šole je bilo (in j ih je verjetno 
tudi še vedno) mogoče videti v pros
torih občine Ivančna Gor ica . Medtem 
so strokovne službe na osnovi sklepa 
sveta občine pripravile dokumentacijo 
za spremembe in dopolnitve dolgo
r o č n e g a plana, k i se n a n a š a j o na 
n a č r t o v a n o izgradnjo nove šo le . Te 
spremembe so bile na zboru krajanov 
Višnje Gore 10.8.1995 soglasno spre
jete. K o bo občinski svet izdal odlok o 
teh spremembah, bo m o g o č e izdelati 
zazidalni načr t in glavni projekt za 
novo šolo, kajti komisija za izbor je 
izmed štirih prispelih natečajnih rešitev 
na svoji seji 11.8. 1995 že izbrala idejni 
projekt, k i predstavlja kvalitetno in 
lepo, funkcionalno in sodobno 
osnovno šo lo . K o bo občinsk i svet 
potrdil tudi ta izbor, bodo lahko stekle 
vse nadaljnje aktivnosti. 

Krajani Višnje Gore se zavedamo 
izjemnega pomena te gradnje in tudi 
dejstva, da bomo morali znatna sredst
va prispevali tudi sami, zato že l imo, da 
bi do začetka gradnje prišlo č impre j , da 
bi bi l i tudi naši otroci deležni prijazne
ga vstopa v svet učenost i v prostorni in 
moderni novi šoli. Za to že l imo, da bi 
občinski svet č impre j sprejel odločitvi , 
k i bi omogoči l i v tem letu opraviti vsaj 
pripravljalna dela in izdelati doku
mentacijo, morda pa celo še kaj več. 
Čas n a m r e č neusmiljeno hitro teče in 
gradbena sezona se izteka, nova šola, 
ki jo bomo zgradili, pa ne bo v ponos le 
Višnjanom, ampak celi občini Ivančna 
Gor ica . 

M i l a n Jcvnikar 

N A M L A D I H S V E T S T O J I 
Z a Nejca Severja in Saša Jelenčiča, 

učenca H. razreda OŠ Stična, sc je lansko 
šolsko lelo končalo nadvse uspešno. Nejc 
Sever se je udeležil tekmovanj iz znanja 
kemije in dobil vsa tri najvišja Prcglova 
priznanja. Na šolskem tekmovanju, 7. 
aprila, je osvojil bronasto, 15. aprila, ko 
jc bilo regijsko tekmovanje v Liti j i , je 
dobil srebrno, na državnem tekmovanju 
v Ljubljani pa jc osvojil še zlato. 
Priznanja iz znanja kemije podeljujejo 
Zveza organizacij za tehnično kulturo 
Slovenije, gibanje Znanost mladini, sek
cija za kemijo in Slovensko kemijsko 
društvo, sekcija za kemijsko izobraževan
je. Poleg priznanj iz kemije pa jc osvojil 
tudi srebrno Vegovo priznanje iz matem
atike. Sašo Jclenčič pa se jc udeležil tek
movanj iz. matematike in prav tako je na 
svojem področju osvojil najvišja Vegova 
priznanja in sicer 24. marca bronasto na 
šolskem tekmovanju, 22. aprila srebrno 
na občinskem tekmovanju v Grosupljem 
in zlato priznanje 20. maja v Ljubljani, 
kjer je bilo državno tekmovanje. Vegova 
priznanja pa podeljuje Društvo matem
atikov, fizikov in astronomov Slovenije. 

- Kdo vaja je navdušil za kemijo in 
matematiko? 

N.S.: Mene je za kemijo navdušil al i , 
ki je učitelj, pa tudi drugače me kemija 
veseli. 

S.J.: Jaz sem sc za matematiko sam 
navdušil. Matematika me zelo zanima. 

- Ste V šoli Imeli organizirani kemijski in 
matematični krožek? 

N.S.: Kemijski krožek smo imeli ob 
pclkih zjutraj, vodil pa ga je moj oče. 

S.J.: M i smo imeli dodatne ure pri 
matematiki. Učila nas je Anica Erčulj. 

- Kaj Ste delali pri krožkih/ 
N.S. : Predvsem poskuse. Pa redno 

snov 7. razreda smo naprej predelovali, 

tako da smo jo potem pri pouku še utrdili 
in JO je bilo treba doma le še malo pogle
dati. Poskusi so bili zapleteni, kajti nismo 
delali takšnih, pri katerih bi le nekaj 
prižgal, pa bi počilo, ampak zahtevnejše, 
Vse je bilo v okviru tem, ki smo jih imeli 
pri pouku, le da smo jih pri krožkih 
obdelali bolj na tančno. Pri pouku za kaj 
takega ni časa. 

S.J.: M i pa smo reševali različne 
matemat ične naloge, seveda težje, kol so 
običajne naloge. Reševali pa smo tudi 
naloge, ki so bile na tekmovanjih prejšnja 
leta. Preti tekmovanji smo delali več. 

- Kakšna vprašanja SO hi/a na državnem 
tekmovanju? 

N.S.: V dveh nalogah je bilo treba 

odstotkov je bilo treba zbrati za zlato 
priznanje. 

- Koliko časa sla se pripravljala za tek
movanja? 

N.S.: Pripravljali sem sc začel že po 
končanem 6. razredu, in tO med počitni
cami. K o pa so se začela tekmovanja, 
sem sc v glavnem učil le kemijo. 

S.J.: Jaz se že za zabavo ukvarjam z 
matematiko. Seveda sem se tudi 
pripravljal pred tekmovanji. Drugače pa 
že od 5. razreda naprej tekmujem v 
matematiki. 

- Kaj vama pomeni dosežen uspeh? 
N.S. : Vel iko. N i j ih bilo dosti v 

Sloveniji, ki so ta priznanja dobili. Z naše 
šole sem le jaz dobil srebrno Preglovo 

računati, ostala vprašanja pa so bila taka, 
da si moral obkrožili pravilni odgovor. V 
eni nalogi pa si moral ločili snovi na 
komponente. Na šolskem tekmovanju si 
moral za najvišje priznanje doseči 80 
odstolkov, na državnem pa 75. Kriterij so 
malo spuslili zalo, ker so bile naloge kar 
težke. 

S.J.: M i smo imeli na razpolago 90 
minut za pet nalog. Naloge so bile bolj 
računske kol take, pri katerih bi bilo 
treba risali . Kriteri j je bil strog, 80 

priznanje na regijskem in na državnem 
zlato. Sam pa tudi vem. da mi bo znanje, 
ki sem ga usvojil, koristilo v prihodnosti, 
ko bom šel naprej v šole. 

S.J.: Vesel sem, da sem dobil ta priz
nanja. Tudi meni bo to znanje koristilo, 
ko bom šel naprej v gimnazijo in potem 
na fakulteto. 

- Hvala za pogovor in veliko uspehov 
vama želim. 

Petra Bahorič 

ZAKLJUČNA P R I R E D 
ITEV M E D N A R O D N E G A 

KNJIŽNEGA K V I Z A 
G L A V N I N A G R A D I - P O L F I N A L E Z A 
M E D N A R O D N I B R A L N I T A B O R IN 

G A R D A L A N D - V ŠENTVID PRI STIČNI 
N e m š k a ustanova Stiftung Lesen 

vrsto let pr ipravl ja medna rodn i 
knj ižni kv iz . Vanj se že štir i leta 
vključuje tudi Slovenija. Tako tudi 
M a t i č n a kn j ižn ica G r o s u p l j e , k i 
p o k r i v a m a t i č n o p o d r o č j e t reh 
novonastal ih obč in - I v a n č n e Gor i ce , 
D o b r e p o l j a in Grosup l j ega . 
O s n o v n o š o l c i vseh t reh o b č i n so 
lahko vse leto p reb i ra l i knjige in 
reševal i zanimiv knjižni kviz, k i je bil 
letos p o s v e č e n oko l ju . M e d 900 
reš i tvami jih je bi lo tudi blizu 300 iz 
n a š e o b č i n e ( O Š Stična s p o d r u ž n i c a 
mi , O Š Šentv id pr i Stični , O Š dr. 
M a r k a Gerbca) . Pr i ž reban ju (8. 9. 
1995) so imel i tudi kar nekaj s r eče . 
Tako gre v polfinale za mednarodni 
bralni tabor A n i t a Mandel j iz Šentvi
da pr i St ičn i , v G a r d a l a n d pa bo 
odpotovala U r š a Rus, prav tako iz 
Šen tv ida pri St ični . Njuna mentorica -
bibl io tekarka , ki vodi reševanje kviza 
v šolski knjižnici , je bila prizadevna 
prof. B r e d a Z u p a n č i č . V s e m dobit
n i k o m č e s t i t a m o , še p r i b l i ž n o 200 

nagrad pa smo že razposlali po šo lah . 
Vabljeni tudi k reševanju l e tošn jega 

kviza!! 
Ksenja M e d v e d 

VSEM SPONZORJEM, KI STE 
PRISPEVALI NAGRADE IN S TEM 
SPODBUJALI VESEL/E DO BRAN
JA, SE ZAHVAUUJEMO. BRAL
CEM PA SPOROČAMO, DA SO BILI 
PRIJAZNI Vi 

Tur i s t i čn i agenciji C a r p e D i e m 
(Borut Javornik) na K r k i , Gos t i l n i 
Krjavel j I v a n č n a G o r i c a , B o m a x u 
M u l j a v a , S tud iu M a r k e l j I v a n č n a 
G o r i c a , Mesari j i K i r m Višnja G o r a , 
M a r k e t u Š ipca I v a n č n a G o r i c a , 
Trgovini A l f Ivančna G o r i c a , Z la ta rn i 
O p a l Š e n t v i d p r i S t i čn i , Trgov in i 
J u r č e k Šentv id pri St ični , Trgovini 
D i m a , K a š č a I v a n č n a G o r i c a , 
Fr izerskem salonu N i n a V i r pr i St ični , 
Trgovini Tabor Šentvid pri Stični (in v 
vel ikem številu tudi v sosednji obč in i , 
predvsem v tur is t ični agenciji A r a h in 
Black&Decke r ju ) . 

PROJEKT "TERME ČATEŽ" - 95 
8 . 9 . - 1 4 . 9 . 1 9 9 5 

U č e n c i 4. razreda O Š S t i č n a so 
skupaj z u č e n c i p o d r u ž n i č n i h šo l , 
uči te l j i š p o r t n e vzgoje i n vadi te l j i 
plavanja ter p e d a g o š k i m a vodjema 
izved l i projekt š o l e v naravi . V p ro 
g r a m u je b i la prva na loga , da u č e n c i 
i z p o p o l n i j o svoje znanje v plavanju 
al i sc ce lo n a u č i j o te v e š č i n e 

K a r 125 u č e n c e v in 14 delavcev je 
skupa j p r e ž i v e l o t eden d n i v 
T e r m a h Č a t e ž . P a n i s m o s a m o 
p lava l i , a m p a k smo tudi spozna l i 
o k o l i c o T e r m , nastanek in razvoj 
tega kraja in z d r a v i l i š č a . O b i s k a l i 
smo grad in mesto B r e ž i c e , p o b o č j a 
G o r j a n c e v (meja ) , se pe l j a l i z 
b r o d o m č e z Savo in še in š e . 

In kaj men i jo u č e n c i sami? 
- V šol i v naravi sem najbolj 

už iva l a p r i s p u š č a n j u po tobogan ih 
in kopan ju v bazen ih . Supe r je b i l o 
tud i v bazenu z va lov i . Na jbo l j pa 

sem b i l a vesela , k o m i je uspe lo 

osvoji t i Z L A T E G A D E L F I N Č K A . 

E v a , 4. c 

- Super m i je b i l o , ko smo se pe l 

j a l i z v l a k c e m in plesal i v d i s k o t e k i . 

M i t j a , 4. c. 

- Č u d o v i t o je plavat i in skakat i na 

glavo, če si seveda v s k u p i n i p l ava l 

cev. M a j a , 4. c. 

- Super je b i l o plavanje. M a j a , 4. 

c 
- V šoli v naravi sem spozna l nove 

prijatelje. Z nj imi sem sedel v j e d i l 

n i c i . V n a š e m bunga lovu smo zgo

daj zaspa l i , saj smo b i l i u trujeni o d 

plavanja. B u n g a l o v i so bi l i t o p l i , da 

nas n i zeb lo . B i l sem vesel , da sem 

se n a u č i l d o b r o p lava t i . M i h a , 4. c 

Z a p i s a l a M . B o l j k a 

O Š S t i č n a 
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Z A N I M I V A N A J D B A 
Še n i dolgo tega, ko sem v n a š e m 

č a s n i k u zapisal povabi lo k odkrivanju 
zgodovine naš ih krajev. Tedaj sem 
omeni l tudi bojazen, da se velik del 
n a š e naravne in kulturne ded i š č ine 
za rad i n e p o u č e n o s t i i n iz d rug ih 
vzrokov unič i , kar je nepopravljiva 
š k o d a . 

Rober t K o h e k iz Zagradca, k i je 
tudi prebral povabi lo v Klas ju , je rav
nal pravi lno. K o j e letos jeseni pobira l 
k rompi r na njivi, je v prsti opaz i l 
kamen, na katerem so bi l i v idni sle
dovi obdelave. K a m e n je očistil in m i 
ga prinesel pokazat. Ž e na prvi pogled 
je b i lo o č i t n o , da je to zlomljena kam
nita sekira . Po dobr i izdelavi sem 
sklepal , da je bi la narejena v mlajši 
kamen i a l i v z a č e t k u bronaste dobe, 
to je n e k a k o v č a s u , ko so na 
Ljubl janskem barju živeli most iščar j i , 
m o r d a tud i že nekaj p red n j imi . 
Izdelek je potemtakem star kak ih pet 
do osem t isoč let. V s e k a k o r izhaja že 
iz č a sov po ledeni dobi . V tistem času 
so se praljudje že preživljali s prepros
t im poljedelstvom in z ž iv inore jo , ven
dar sta imela nab i r a ln i š tvo in lov še 
vedno vel ik pomen. 

Najdena sekira, n a t a n č n e j e po lovi 

ca sekire, je narejena iz srednje trde
ga rjavozelenega kamna serpentinov-
ca. Ta kamnina je pr i nas na Pohorju, 
vendar naša sekira ni od tam, ker je 
izklesana iz neke druge zvrsti ser-
pentinovca; na jbrž izhaja iz h rva škega 
dela Save, kamor nekatere bosanske 
reke p r i n a š a j o serpent in v o b l i k i 
p rodnikov. 

Pramojster kamnosek se je pri delu 
zelo pot rudi l , saj je b i la sekira zelo 
uporabna in lepa, dokler je bi la cela. 
Neverjetno n a t a n č n o je naredil luknjo 
za t o p o r i š č e in rezi lo . Verjetno je 
imela os t r ino samo na eni strani, 
druga stran pa je rabila kot kladivo. S 
t o p o r i š č e m vred je verjetno tehtala 
k i logram, visoka pa je bi la kakih pet
najst centimetrov. Te vrste sekire so 
bolj uporabljali za boj kot za druge 
namene. 

O b takih najdbah ljudje pogosto 
vpraša jo , ko l i ko je to vredno. G l e d e 
uporabnosti je izdelek brez vrednosti , 
ker v z a g r a š k i t ehn i čn i trgovini proda
jajo sedaj že boljše izdelke, pa še cel i 
so povrhu. V f i n a n č n e m pogledu je 
vrednost zelo majhna, za zgodovinsko 
stroko pa je najdba zanimiva, če ne že 
kar p o m e m b n a , p redvsem zarad i 

znanega najdišča . N a Dolenjskem so 
n a m r e č izdelki te vrste dokaj redki , 
več j i h je na Š t a j e r s k e m , zlasti v 
Slovenskih goricah. Po vrsti kamna 
smemo sklepati , da je sekira pr iš la 
nekje z vzhoda, kar znova potrjuje 
domnevo, da so se ljudje priseljevali v 
naše kraje po rečnih dol inah proti 
vodnemu toku, saj so bi l i drugi pre
deli t e ž k o prehodni . Na jvečk ra t so 
praljudje za pohode uporabljal i kar 
shojene živalske steze ob rekah in 
potokih . 

Kaj je p r ač lovek poče l , da se mu je 
seki ra p r e l o m i l a , l ahko samo 
ugibamo; vsekakor mu ni preletela že 
pr i izdelavi, ker se na ostrini r a z l o č n o 
vidi , da je bi la že uporabljena. Č e se 
prepust imo domišlj i j i , lahko najdemo 
sto in sto vzrokov, z a p i š i m o le dve 
m o ž n o s t i . 

P r a z a g r a d č a n je že več dni zapored 
p r i še l prazen z lova in ž e n a 
P r a z a g r a d č a n k a mu je lahko pr ipravi
la le brezmesno kos i lo : kopr ivovo 
j u h o in l e š n i k o v kompot . L a č e n 
gospodar se je zato s sekiro loti l debe
lih turovih kosti, ki j i h je že prejšnj i 
teden po kosi lu zmetal za ko l ibo , da 
bi iz njih izsesal mozeg. Toda že pri 

prvem udarcu mu je sekira preletela 
in s p r i b o l j š k o m ni b i lo nič. 

Prav to l iko je verjetna tudi druga 
m o ž n o s t . P r a z a g r a d č a n je ob K r k i 
zalot i l soseda, k i j e v njegovem revirju 
r ibar i l , in to na kraju, kjer so ribe še 
posebej rade prijemale. To ga je tako 
razjezilo, da je s sekiro kresnil soseda 
po praglavi. Toda glava je bi la pretrda 

in sekira je šla na dvoje. 
Seveda so to le ugibanja, nekaj pa 

je zanesl j ivo: P r a z a g r a d č a n je ob 
zlomljeni sekiri gotovo izrekel k a k š n o 
grdo besedo, k i pa je tule ne b o m o 
zapisa l i , ker je Klas je spodoben 
časopis . 

L e o p o l d Sever 

Polovica z a g r a š k e sekire. P o š t e n e g a najditelja prosimo, naj prinese še drugo 
polovico, če jo bo naše l . 

V S P O M I N C I R I L U A H L I N U 
1. oktobra letos smo Višnjanje izgubil i rojaka z V r h a pri 

Višnji G o r i , C i r i l a A h l i n a , k i je po vojni živel v K a m n i k u 
kot sodnik v pokoju . B i l je velik prijatelj na šega kraja, 
zapisovalec njegove zgodovine, običajev , na reč j a in poseb
nosti . Njegov življenjepis je pretresljiv, sam je tako zapisal: 

" R o d i l sem se leta 1920 Sklopovi ( A h l i n o v i ) mater i 3 
mesece po o č e t o v i smrt i . O č e se je v rn i l iz ruskega 
u je tn iš tva po prvi svetovni vojni zelo bolan. Osnovno šo lo , 
5 razredov, sem obiskoval v Višnji G o r i , gimnazijo v 
Ljubl jani kot izredno reven š t u d e n t , po naravi p l a šen . B i l 
sem dvanajsti Sklopov otrok. O b p o m o č i mnogih l judi, še 
posebej višenjske učitel j ice Ivane Do l ina r , sem se leta 1939 
vpisal na pravo. 23.4.1942 sem bi l aretiran od Italijanov, 
p r e š e l 23 zaporov in t abor i šč , od 3.5.1945 do 21.6.1945 tudi 
oznovskega v Trstu in Ljubl jani . D i p l o m i r a l sem leta 1946, 
služil sem v glavnem v pravosodju." 

C i r i l A h l i n je b i l neutrudljiv pisatelj in zbiratelj. L e t a 
1939 je kot š t u d e n t izdal prve pesmi, drobno knjižico 
Pogovor i z naravo. V s a ostala svoja dela je r a z m n o ž e v a l v 
c ik los t i lu , razveseljeval je s takimi izdajami sorodnike, p r i 
jatelje in znance. Le t a 1977 je zbral druge svoje pesmi v 
knjigo z naslovom Igre, vsako poletje. Te pesmi je uredi l na 
novo leta 1994. V Z b o r n i k u o b č i n e Grosupl je 1994 je 
objavil prevode n e m š k i h pesmi baronice Rozali je C o d e l l i s 
komenta r j em. Sestavi l je o b š i r n o d r u ž i n s k o k r o n i k o 

Bogastvo d o m a č e hiše , 100 let Šk lopovega rodu na V r h u in 

še mnogo obš i rne j šo razpravo T l a č a n s k i rodovi . 

C i r i l A h l i n seje posveča l tudi slikarstvu Izdeloval je lepe 

u m e t n i š k e fotografije, posebno rad se je bavil s knjogov-

e z n i š t v o m , svoje pesmi je v e č k r a t sam vezal, prav tako 

pesmi baronice Codel l i jeve. R a d i bi vedeli , ko l i ko raznih 

zapiskov je ostalo v njegovi zapušč in i ! Č e si ga prosi l za 

k a k š n o sodelovanje, se je takoj odzval z vso svojo vel iko

dušnos t j o in še naprej odpiral poglede. Z e l o si je želel , da 

b i Višnja G o r a zopet kul turno napredovala. V enem izmed 

svojih zadnjih pisem je zapisal takole: 

" C i l j : nauč i t i ljudi abecede kulture in ljubezni do knjig in 

malce razšir i t i d r u ž a b n o s t . Č e bi šli na Grosupl je , ne poz

abiti I v a n č n e G o r i c e , in obratno, ker pa je Višnja G o r a med 

dvema več j ima krajema in mnogo, mnogo častit l j ivejša, b i 

si morala pr idobi t i vlogo kulturnega centra za vse tri kraje 

odnosno regijo. V kul turnem druš tvu Višnja G o r a naj bi 

bi l i vkl jučeni s tarejš i in mlajši, nastopi pa zelo pretehtani, 

zahtevni programi , popolna neopredeljenost d ruš tva glede 

pol i t ike in idelogije, k i bi prekin i la nekdanjo razklanost". 

Naj bo Cirilu Ahlinu lahka slovenska zemlja. 

M i h a e l a Zaje 

F o l k l o r a n a K r k i 

Program dejavnosti za otroke v Mat i čn i knjižnici Grosupl je do decembra 1995 
(vsak prvi in tretji č e t r t e k v mesecu ob 18.00 uri) 

N O V E M B E R : 
Č U D E Ž N O D R E V O (Mesec domiš l j i je) 

16.11.1995 ob 18. ur i : I G R A L N A U R A S K N J I G O 
(jezikovne delavnice, besedne igrarije z glasovi, č r k a m i , besedami, domiš l j i 

jske dejavnosti, dramatizacije) • 

Prinesite s sabo ve l iko domišl j i je , da nam bo zanimivo! 

D E C E M B E R : 
M I L I (Mesec obdarovanja) 

7.12.1995 ob 18. ur i : U R A P R A V L J I C 
21.12.1995 ob 18. ur i : I G R A L N A U R A S K N J I G O 
( I š č e m o ideje za zavijanje dar i l , za izbiro dar i l , izdelujemo vošč i ln ice , okraske, 

rajamo ...) 

S sabo prinesite radodarno srce! 

O t roc i sodelujejo na urah brez s ta ršev . 
U r e pravljic in igralne ure s knjigo: prispevek 100 SIT. 

Z a mladinski oddelek 
Ksenja M e d v e d 

NOVA CERKVICA NA KUZELJEVCU 
Z izgradnjo novega Družbenega centra 

na Krki se je v kraju obudila tudi kulturna 
dejavnost. Vse od leta 1967, ko je na Krki 
pogorel kulturni dom, pa do devetdesetih 
let je vladal pri nas kulturni mrk. Kako 
tudi ne, saj preprosto ni bilo prostora, kjer 
bi kulturniki lahko delali. S temeljnim 
kamnom za Družbeni centerja so želje in 
upi vse bolj postajali realnost. Veliko 
zaslug za oživitev kulture na Krki imajo 
nedvomno tedanje vodstvo krajevne skup
nosti in seveda krajani, ki j im je kultura 
blizu. 

Prvi so se zdramili pevci. Pevski zbor 
upokojencev je začel vaditi še v napol zgra
jenem Družbenem centru, nato pa so se 
pridružili še drugi. Ustanovljeno je bilo 
Kulturno društvo Krka, v njegovem okviru 
pa tudi folklorna skupina. Delovati je 
začela pred dvema letoma. Na začetku je 
bila skupina ustanovljena bolj z namenom, 
da bi ljudi malo predramili, ter popestrili 
prireditve ob otvoritvi Družbenega centra. 
Kmalu pa se je izkazalo, da si ljudje 
takšnih stvari želijo in skupina je obstala. 

Folklorna skupina, ki jo od začetka vodi 
učiteljica, gospa Zofi Rogelj, je imela v teh 
dveh letih delovanja več samostojnih 
nastopov (na K r k i , v Domu starejših 

občanov Grosuplje, v D V Z Prizma 
Ponikve, v Zagradcu, v Višnji Gori in dru
god), na katerih vedno sodeluje tudi 
otroška skupina, ki je zelo številčna. Imeli 
pa so tudi nekaj nastopov v okviru drugih 
prireditev. 

Floklorna skupina odraslih je na 
začetku štela 16 članov (14 plesalcev in 2 
harmonikarja), sedaj pa jc število nekoliko 
upadlo, tako da so novi člani (lako fantje, 
možje kot dekleta, žene) zelo zaželeni. 

Zato razglašamo: 

F O L K L O R N I O G L A S . 

Popestrite svoj življenjski vsakdan in se 
pridružite folklorni skupini Kulturnega 
društva Krka. Stari ljudski plesi, glasba in 
naša družba vas bodo razgibali in 
razvedrili. 

Vabilo velja vsem zainteresiranim iz 
krajevne skupnosti Krka, pa tudi drugim, 
ki niste od tod, pa bi se nam radi 
pridružili! 

Vaje so v Družbenem centru na Krki 
vsak petek ob 20. uri. 

V naši deže l i so v zadnjem času obnovi l i vel iko cerkva. N a Kužel jevcu nad 
Zagradcem, kjer do sedaj še niso imeli svojega svet išča, pa so si postavili č i s to 
novo. Resda ni posebno vel ika , obsega slabih petdeset površ insk ih metrov, ven
dar dovolj prostorna za prebivalce št ir inajst ih domov, ko l ikor j i h ima vas 
Kužel jevec , pa še za k a k š n e g a gosta se bo našel prostor ob žegnan ju in drugih 

s lovesnost ih . C e r k v i c o bodo 
posvetili prihodnje leto, dotlej pa 
se morajo v a š č a n i o d l o č i t i , 
ka te remu svetniku se bodo 
izročili v varstvo. M o r d a bi b i l 
pr imeren sveti E l i j a za varstvo 
pred pogostimi strelami, ali pa 
sveti Krištof, k i bi j i m pomagal , 
kadar j i m sneg zamede hribovske 
poti . Tudi sveti L e o p o l d ne bi bi l 
slab zavetnik mar l j i v ih 
K u ž e l j e v č a n o v . Seveda b o m o 
o d l o č i t e v o tem prepus t i l i 
v a š č a n o m samim, saj so tudi 
cerkvico zgradil i č is to sami. 

Kužel jevska cerkvica med grad
njo. Posnetek je b i l napravljen 
letos pole t i . Sedaj so zunanja 
dela že skoraj pr i kraju. 

L e o p o l d Sever 
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P R E D S T A V I T E V N O G O M E T N E G A 
K L U B A IVANČNA G O R I C A 

V soboto, 23. septembra, je Nogometni 
klub Ivančna Gorica pripravil otvoritev 
prenovljenih klubskih prostorov. 
Slovesnosti so se udeležili med drugimi 
tudi Bine Otorepec, ki je predsednik tek
movalne komisije Ljubljana, predsednik 
krajevne skupnosti Franjo Rajh in župan 
občine Ivančna Gorica Jernej Lampret. 

Nogometni klub Ivančna Gorica jc bil 
ustanovljen leta 1973. Nov upravni odbor, 
ki je bil ustanovljen leta 1990 in ki ga ses
tavljajo Zoran Iliskovič, predsednik in 
pokrovitelj članske ekipe N K , Ivan 
Fotokar, pomočnik predsednika N K , tren
erji posameznih ekip Bojan Celementc, 
Josip Sluga, Dervo Ugare k, Maljaž. Jordan 
in ostali člani upravnega odbora Dušan 
Kastelic, Eset Ligiči, Dane Kastelic, Boža 

Sluga, Irena Pušljar, Zdenko Omahen, 
Silvo Oven, Izlok Armič, Drago Kastelic in 
Jože Gcnorija, je leta 1990 dom uredil 
tako, da je nogometna dejavnost lahko 
nemoteno potekala, v letih 1994/95 pa so 
ga obnovili in dogradili. 

Nogometni klub Ivančna Gorica zdaj 
tekmuje s štirimi ekipami, ki dosegajo lepe 
uspehe. Mlajši pionirji so prvi na lestvici 
druge medobčinske nogometne zveze 
Ljubljana. Njihov trener je Bojan 
Clemente. Kkipo mlajših pionirjev sestavl
jajo: Nikolaj Jefim, Žiga Zaje, Miha 
Zoreč, Rok Duša, Aleksander Clemente, 
Klemen Zaletel, Božo Berič, Darjo Rikič, 
Dane Kastelic, Igor Koščak, Jure 
Gaberšček, David Tckavčič, Gregor 
Mamilovič, Maks Bregar in Primož Duša. 

David Kastelic pa igra pri Slovanu. 
Rezultati mlajših pionirjev: 
1. kolo: Tabor Grosuplje - Ivančna Gorica 

0:2 
2. kolo: prosti 
3. kolo: Ivančna Gorica - Medvode 

2:1 
4. kolo: Ilirija - Ivančna Gorica 

0:1 
5. kolo: Ivančna Gorica - Arne Tabor 

7:0 
6. kolo: Napredek Domžale - Ivančna 
Gorica 0:4 
7. kolo: Ivančna Gorica - Šmartno 

3:0 

Starejši pionirji so prvi na lestvici druge 
medobčinske nogometne zveze Ljubljana. 
Trenerja sta Josip Sluga in Dervo Ugarak. 
Ekipo sestavljajo: Milja Fortuna, Dušan 
Brčan, Gregor Leinfellncr, Aleš Piškur, 
Darjan Krištof, Ivica Furdi, Aleš Kastelic. 
Janez Perme, Dušan Škorič, Jure Sadar, 
Jure Kovačič, Denis Žurga, Simon Sadar, 
Živan Jovanovič, Sebastijan Kovačič, 
Jernej Zoreč, Uroš Struna. Janez Žurga, 
Nejc Sever, Jože Rogač in Boštjan 
Kastelic. Mišo Cvetanovič pa igra pri N K 
Svoboda. Rezultati starejših pionirjev: 

1. krog: Ivančna Gorica - Komenda 
4:0 

2. krog: Zagorje - Ivančna Gorica 
4:1 

3. krog: Ivančna Gorica - Tabor Grosuplje 
4:1 

4. krog: Ivančna Gorica - Šmartno 
6:2 

5. krog: Gaj Kočevje - Ivančna Gorica 
1:5 

6. krog: Ivančna Gorica - Ilirija 
2:0 

7. krog: Filc Mengeš - Ivančna Gorica 
0:9 

8. krog: Ivančna Gorica - Kolpa 
3:0 T. K. 

9. krog: Radomlje - Ivančna Gorica 
0:12 

Prednost pred drugo uvrščeno ekipo 
Termit Domžale in starejšimi pionirji N K 
Ivančne Gorice je velika. Razlika v točkah 
je 5, razlika v golih pa je pozitivna (46:8). 

Sedem kadetov igra v tej sezoni pri 
Taboru Grosuplje. To je predvsem zaradi 
lega, ker N K ne more sam financirati 
toliko ekip. T i igralci so: Gregor Jordar, 
Goran Furdi, Damjan Markovič, Janko 
Zupančič, Jaka Erjavec, Peter Kocjančič, 
Jernej Miklavčič. Trenira jih Aleš Potokar, 
vsako drugo tekmo pa kol domačini igrajo 
doma v Ivančni Gorici . Iz istih razlogov 
nekaj igralcev mladinske ekipe N K 
Ivančna Gorica igra eno leto pri Slovanu: 
Robi Potokar, Uroš Černivec, Robi Bevc, 
Aleš Trontclj in Marko Horžan. 

Člansko ekipo trenira Maljaž Jordan. 
So v drugi ligi medobčinske nogometne 
zveze Ljubljana. Ekipo sestavljajo: Sašo 
Sever, Robert Kastelic, Roman Gačnik. 
Jože Fekonja, Janez Leinfellner, Jože 
Mišmaš, Matej Lampret. Branko Ilovar. 
Franc Duša, Niko Anžlovar, Marjan 
Lampret, Fadil Lugiči, Marko Hrovat, 
Izlok Šlcpic, Jože Jankovič. Andrej 
Grmovšek, Igor Steklačič, Samo Kavšek, 
Sebasljan Korpar, Darko Jurčič, Ilija 
Barukčič, Izidor Motnikar in Jože Hroval. 

Člani N K Ivančna Gorica, ki igrajo v 
drugih klubih, pa so: Janez Hrovat. Sandi 

Bracovič (oba Elan Novo mesto), Damjan 
Sluga, Aleš Ćernivec, Frenk Žnidaršič (vsi 
N K Slovan), Aleš Potokar (Usnjar 
Vrhnika), Robi Gačnik, Jože Gačnik (oba 
Apnar Kresnice), Matjaž Anžlovar (Filc 
Mengeš) in Sandi Ceglar (Črnuče). 

Članice pri N K Ivančna Gorica delujejo 
drugo leto. So v prvi državni ligi, trenira pa 
jih Fadil Lugiči. So tudi viceprvakinje 
državnega nogometnega pokala leta 
1994/95. Ekipo sestavljajo: Špela Pušljar, 
Sanja Varga, Metka Oder, Ksenija Pušljar, 
Karmen Zibelnik. Simona Petrič, Mojca 
Rus, Petra Mišmaš, Tadeja Kamnikar, 
Vesna Kralj, Tanja Nadu, Anica Vodušek, 
Petra Kastelic, Tilka Anžlovar. Anita 
Blatnik, Polona Pušljar in Dani Potokar. 

N K Ivančna Gorica se financira iz 
občinskega proračuna in z denarjem spon
zorjev. Glavni sponzor je Zoran Iliskovič, 
prispevke za reklamo pa so dali še Traig 
Ivančna Gorica, IMP, Tabor Grosuplje, 
Sinoles, KS Ivančna Gorica, Pipo iz Šentvi
da, Veterinarska postaja Ivančna Gorica, 
Kmetijska zadruga Slična in Armex. 
Vodstvo nogometnega kluba Ivančna 
Gorica si želi, da bi mlajši in starejši pio
nirji prišli v prvo medobčinsko ligo in da bi 
vsi igralci, ki sedaj igrajo v drugih klubih, 
igrali v letu 1995/96 doma, za domači klub. 
To zdaj zaradi finančnih težav ni izvedljivo. 
Radi pa bi ludi uredili pomožno igrišče tu. 
v Ivančni Gorici, ali pa v Stični in položili 
asfalt pred domom. Prav tako pa vabijo vse 
mlade, ki imajo radi nogomet, še zlasti 
dekleta, da se vključijo v njihov klub. 

Petra Bahorič 

REKREATIVCI SE SELIMO 
V TELOVADNICE 

Počasi prihaja zima in mnoge športne aktivnosti se bodo iz nar
ave preselile v telovadnice. 

V naši občini imamo 3 funkcionalne telovadnice, v katerih pozi
mi poteka športna rekreacija. To so: telovadnica pri OŠ Šentvid pri 
Stični, telovadnica v Š(" Ivančna Gorica in telovadnica pri OŠ 
Višnja Gora. Rekreacija za moške poteka v vseh omenjenih telo
vadnicah. Moški se ponavadi organiziramo sami ter si izberemo več 
ali manj poljubno športno zvrst (namizni tenis, košarko, rokomet, 
odbojko in morda še kaj). Ta rekreacija ni strokovno vodena. 

Ženska športna rekrcaija bo zanesljivo potekala v telovadnici OŠ 
Šentvid, pod strokovnim vodstvom, za ostali dve pa še ni znano. 

Za podrobnejše informacije o začetku športne rekreacije in o 
različnih možnostih rekreiranja v telovadnicah pa se pozanimajte 
pri vodslvih omenjenih šol. 

Kljub "telovadničnemu" vabilu pa vam svetujem, da se ludi v 
pozni jeseni in zimi čim več gibale v naravi, da se sankale, smučate, 
drsale, igrate hokej, pa ludi zimski sprehodi so lahko prav roman
tični in še posebej zdravi. 

Za slovo pa še telovadnična pesmica: 

PRIDI , ŠPORTNIK, R A D A T E I M A M . 
Č E S A M A S E M , DOLGOČASNO JE , P R I Z N A M . 
A C O P A T K E L E PRINESI ČISTE S S A B O , 
SAJ B O D O L E TAKŠNE; M E N I V Z A B A V O 

Vaša telovadnica 

O B E E K I P I 
NAJBOLJŠI 

Na področnem ekipnem prvenstvu v atletiki so se odlično 
odrezali tekmovalke in tekmovalci OŠ Stična. Na tekmovanju, ki 
je bilo 21. septembra na stadionu v Šiški, je nastopilo 13 
osnovnih šol iz okolice Ljubljane. 

'Tako dečki kot deklice so osvojili ekipno 1. meslo in dva lepa 
pokala. 

Vrstni red prvih treh ekip pri dečkih: 
1. mesto OŠ Stična, 14651 točk 
2. mesto OŠ Medvode, 14526 točk 
3. mesto OŠ Luis Adamič Grosuplje, 14215 točk. 

Visini red prvih Ireh ekip pri deklicah: 
1. mesto OŠ Stična, 12762 ločk 
2. mesto OŠ Primož Trubar -Velike Lašče, 12750 ločk 
3. mesto OŠ Luis Adamič Grosuplje, 12731 točk. 

Najvidnejše uvrstitve v ekipi, ki je štela 42 tekmovalcev, so 
dosegli: 

Martin Arko (1. mesto - tek 100(1 m), Matej Perko (2. mesto -
met krogle), Klara Sadar (2. mesto - met krogle), Nataša Mrvar 
(2. mesto - tek 60 m), Tomaž Rous (2. mesto - tek 60 m), štafeta 
deklic v teku 4 x 100 m (2. mesto) in štafeta dečkov v teku 4 x 100 
m (3. mesto). 

Glede na razultate pričakujemo povabilo na državno prven
stvo. 

A K T I V UČITELJEV ŠPORTNE V Z G O J E OŠ STIČNA 

K D O S M O 
IVANŠKI Š P O R T N I K I 

V časopisu Klasje ste lahko že prebrali, 
da smo 5. julija letos ustanovili Zvezo 
športnih organizacij Ivančna Gorica. Le
ta združuje 14 društev in klubov, ki delu
jejo na območju naše občine. 7 klubov se 
trenutno ukvarja s tekmovalnim športom. 
To so: Rokometni klub SVIŠ, Karate klub 
Ivančna Gorica, Nogometni klub Ivančna 
Gorica, Avto - moto društvo Šentvid pri 
Stični, Balinarski klub Šentvid, Strelsko 
društvo Sonja Vesel iz Ivančne Gorice in 
Strelsko društvo Jože Kovačič iz Šentvida. 

Ostala društva in klubi pa se ukvarjajo 
s špor tno rekreacijo. To so: Špor tno 
društvo Ivančna Gorica - Grča, Športno 
društvo Polž iz Višnje Gore, Teniški klub 
Lea Point iz Šentvida, Planinsko društvo 
Šentvid, Letalski klub Šentvid, Šahovski 
klub Višnja Gora - Stična in šporlno 
društvo Krka. 

Športne dejavnosti pa se ne odvijajo 
samo v okviru društev oz. klubov, ampak 
tudi po šolah. Na območju naše občine so 
tri osemletke: OŠ Stična, OŠ Šentvid pri 
Stični in OŠ Višnja Gora , ki pa je 
podružnica stiske OŠ Učenci in učenke 
omenjenih šol so se letos udeležili števil
nih medobčinskih tekmovanj (področje 
bivše občine Grosuplje), ki jih razpisuje 
Odbor za šolska športna tekmovanja v 

okviru Zavoda RS za šolstvo in šport. To 
so: tekmovanje v odbojki, atletiki, 
rokometu, malem nogometu, atletskem 
troboju, štafetnem teku na dolge proge v 
naravi in tekmovanje v krosu. 

Učenci in učenke iz OŠ Stična so se 
udeležili tudi področnih, regijskih in 
državnih prvenstev v rokometu, atletiki in 
krosu, lisli iz OŠ Šentvid pri Stični pa 
področnega prvenstva v odbojki ter 
državnega prvenstva v krosu. 

Izvedli smo tudi plavalni tečaj za 
neplavalec iz šol in vrtcev. 

V letu 1995 je stokovni delavec Z Š O 
Ivančna Gorica Andrej Cevc v sodelovan
ju z društvi in klubi organiziral različna 
športno-rekreativna medobčinska prven
stva, ki še potekajo ali pa so že končana. 
To so prvenstva v malem nogometu, 
namiznem tenisu, odbojki, košarki in bali
nanju. Teh tekmovanj se udeležujejo 
številni naši občani. 

V naslednjih izdajah našega časopisa 
bomo začeli predstavljati posamezna 
športna društva in klube, zato jih pozi
vam, da delajo prizadevno, da bo njihova 
podoba v časopisu še lepša. 

Urednik športne strani 

M O J A P O T 
Sem Vesna Kralj, članica Sankukai 

karate kluba Ivančna Gorica. Stara sem 16 
let, nosim 2.kyu (modri pas) in s karalejem 
sem se začela ukvarjali kot prvošolka. Na 
pol karateja sla me usmerila starša. Za to 
sla se odločila, ker nisem imela nobene 
samozavesti in ker sta vedela, da so v 
športu vzgoja, disciplina in resnost. 

Otroško razigrana sprva nisem dojela 
resnosti treningov. Zaradi nediscipline 
posameznikov smo bili kaznovani s sklcca-
mi in počepi. 'Tako smo se počasi disci
plinirali in s tem seje boljšal naš odnos do 
trenerja in treningov. 

Svojo tekmovalno pot sem začela pri 
enajstih letih. 'Tekmovala sem v pionirski 
kategoriji in dosegla uvrstitve od 1. do 3. 
mesta v tekmovanju v katah (kata jc borba 
proti namišljenemu nasprotniku). 

Resni in redni treningi so ulijevali moje 

K A R A T E J A 
znanje in veščino karateja, kar je opazil 
trener in me dal v člansko skupino, kljub 
moji mladosti. Spoznavati sem začela, da 
karale ni samo učenje tehnike stavov, 
gibov, udarcev itd., ampak ima globlji 
pomen. 

Karalcist je borec in učenec. Borec 
premaga samega sebe, bori se s svojimi 
čuslvi (strah, pohlep, jeza ...), neznanjem 
in omejitvami. Borec v nasprotniku ne vidi 
sovražnika, ampak partnerja, na katerem 
se uči. Kakor v borbi premaguje svoje sla
bosti, lako v življenju premaguje prob
leme. Edino laka borba ima zame pravo 
vrednost, iz nje se učim. Karalcist pa je 
tudi učenec, ki ne gleda, kdo in kako, aam-
pak kaj mu pove. Prava pot učenca je, da 
ceni, spoštuje in občuti trenerjevo dohron-
amernost in se trudi, da bi jo realiziral ter 
tako spoznal bistvo. 

Moja tekmovalna pot se je nadaljevala v 
borbah in katah v ženski kategoriji. 
Rezultati, ki sem jih dosegla v tej kategori
j i , so pomenili prelomnico, ki me jc spod
budila k še večjemu veselju do treninga. 
Poleg rednih dvournih treningov dvakrat 
tedensko sem se začela udeleževali še 
dodatnih, Trud jc bil poplačan s pravico do 
treningov v borbeni skupini A . T i treningi 
so dveurni, vsako soboto v Ljubljani. 
Kriteriji v tej najožji skupini so zelo strogi 
in vsak jih mora strogo izpolnjevati, kajli 
od le skupine se pričakuje uspehe v 
državnem, mednarodnem in svetovnem 
merilu. Moj največji uspeh je bila udeležba 
na državnem ekipnem tekmovanju v 
Žalcu, kjer smo mlajše mladinke osvojile 
naslov ekipnega državnega prvaka. 

Naj naštejem le nekaj svojih rezultatov, 
katerih pa ne bi bilo, če me pri tem ne bi 
vzpodbujala starša in trener v klubu: 

lv. Gorica, 24. 3.1991: 2. mesto - pionir

ji kate 
Kočevje, 17.11.1991: 2. mesto - pionirji 

kate 
Cerklje, 26. 4.1992: 2. meslo - pionirji 

kate 

Iv. Gorica, 21. 3.1993: 3. mesto - ženske kale 

Grosuplje. 26. 9.1993: I. meslo - ženske kale 

Kamnik, 23. 1.1994:1. meslo - ženske kale 

Trebnje, 27. 3.1994: 1. mesto - ženske kate 

Domžale, 04.12.1994: 2. meslo ekipno 

Iv. Gorica, 29. 1.1995: 2. meslo - ženske kale 

Kamnik. 12. 2.1995: 3-4. mesto - ženske borbe 

- lahka kategorija (do 58 kg) 

Trebnje. 26. 3.1995: 2. mesto - ženske kate 

Cerklje, 23. 4.1995: 1. mesto - ženske borbe -
lahka kategorija (do 58 kg) 
Hrastnik. 28. 5.1995: 1. meslo - ženske borbe 
- lahka kategorija (do 58 kg) 

Ekipno državno prvenstvo v Žalcu, 24. 6.1995: 

1, mesto - borbe - mlajše mladinke (do 18 let). 

Zelo rada tudi demonstriram tehnike 
karateja in samoobrambe, saj prav pri 
demonstracijah ljudje, ki se ne ukvarjajo s 
karatejem, vidijo, kaj pravzaprav zmore 
treniran človek. 

V prihodnjem letu nameravam narediti 
izpil za l.kyu (rjav pas), na katerega se 
pripravljam že kar nekaj časa. Udeležiti se 
je ireba seminarjev, dosegati uvrstitve od 
1. do 4. mesta na tekmovanjih, doseči pa je 
treba tudi določeno število borbenih točk. 

Vsakega, ki hoče začeti s potjo karateja, 
ob tej priložnosti obveščam, da ima ravno 
sedaj čas, da se nam pridruži, in sicer vsak 
torek ob 10. uri in vsak četrtek ob 18. uri v 
telovadnici ŠC Ivančna Gorica. 

Lep dan vam želim. 
Vesna Kralj 
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N e k e m u gospodu , Ve l j aku v 
Ivančni G o r i c i , o n jegovem izrazu! 

VSAKDO IMA LAHKO SVOJE MNENJE 
A l i ne b i b i lo d o l g o č a s n o , če b i vsi o vsem misl i l i enako. Saj se ne b i imel i o č e m pogovarjati, kaj še le , da b i se prepi

ra l i . Vsaj p o l i v k a nas b i b i la p r ik ra j š ana za už i t ek zmage v besednih dvobojih. 
Pa kaj bi razpredali . 

O d o l o č e n i h stvareh, dogodkih , nač r t i h ... imamo ljudje raz l ična mnenja. Pot do reš i tev v id imo d r u g a č n o . M o r d a pa 
nas je kak dogodek tako pr 

evzel, da ga moramo napisati in o njem povedati še drugim. 
Prav zato odpi ramo novo rubr iko (marsikje jo imenujejo pisma bralcev), kamor boste lahko napisali svoje mnenje o 

vsem, o č e m e r mislite, da j e vaša zamisel boljša, da je vaša resnica bolj r e sn i čna . 
Imate torej m o ž n o s t napisati kar vas vznemirja in teži , le ... 
L e prispevkov, k i bodo nerazumljivi ali pa bodo koga žalili , ali pa de la l i o č i t n o reklamo za nekoga ali nekaj, ne bomo 

objavil i . 
Pa še nekaj. Pr ispevki morajo b i t i podpisani s po ln im imenom in naslovom, ker za njegovo vsebino odgovarja vsak 

pisec sam. 
U r e d n i š t v o 

Z D R A V S T V E N I D O M 
M O R A SLUŽITI 

Z D R A V S T V U 
OBČANOV 

V zadnji številki Klasja je bi l objavljen č l anek z naslovom Ž o g i c o imajo ljubl
janski svetniki , k i obravnava osamosvojitev Zdravstvenega doma I v a n č n a 
G o r i c a . Zdravstveni dom so zgradil i o b č a n i bližnje in širše okol ice I v a n č n e 
G o r i c e . 

Funkcionar j i bivše o b č i n e Grosupl je so s funkcionarji tedanje Krajevne skup
nosti Ivančna G o r i c a zgradbe in zemlj išče zdravstvenega doma razdel i l i . Skoraj 
polovico odvzel i zdravstvu in si jo prisvojil i , pri č e m e r niso izostale d o l o č e n e 
posredne ali direktne korist i . 

Problemat ika zdravstvenega domaje v precejšnj i meri povezana tudi z manip
ulacijo denarja, namenskega samoprispevka za izgradnjo novega o t r o š k e g a vrtca 
in z nakupom zgradbe na Sokolsk i 8, v kateri je obč ina Ivančna G o r i c a . 

O tem obstaja dokument i rano po roč i lo , ki ga je sprejelo 300 krajanov na 
zboru 1.3.1990.' 

Z a o b č a n e , graditelje doma, niso pomembne ustanoviteljske pravice, t e m v e č 
predvsem to, da bo zdravstveni dom kot celota služil potrebam zdravstva. 

Ž o g i c e torej nimajo samo ljubljanski svetniki, t e m v e č tudi svetniki o b č i n e 
Ivančna G o r i c a in Krajevna skupnost, ki naj zadeve uredijo. 

Avguš t in Erjavec 

Otvor i tev Zdravstvenega doma Ivančna G o r i c a 

PRENOVLJENA KAPELICA 

29. junija 1995 sem v 26. prilogi 
Dolenjskega lista prebral članek o seji 
Zelene alternative, odbora Ivančna Gorica 
z dne 15. junija 1995 pod naslovom Zdržali 
ne bi niti otroci niti prašiči. Že naslov 
članka pove, da se je na seji odbora Zelene 
alternative Ivančna Gorica razpravljalo o 
ekološki katastrofi, ki jo povzroča Parma 
Stična (Prašičereja Marof in drugi). 
Pogovarjali smo se o zastrupljanju vode, 
predvsem potoka Stičnica, od Č.N. naprej 
potoka Višnjica in reke Krke, pa tudi o 
zastrupljanju zemlje in zraka. Zelena 
alternativa Ivančna Gorica si prizadeva za 
sanacijo vseh onesnaževalcev okolja 
občine Ivančna Gorica, ne samo Livarja 
I M P in Farme Stična. Ne gre nam za 
volilne točke - glasove, ampak za ohranitev 
čistega, zdravega okolja, gre za zdravje 
ljudi, za človeka in za naše znance. V 
imenovanem članku je bilo med ostalim 
zapisano, da je nek lokalni veljak v Ivančni 
Gorici jezno zmečkal vabilo na sejo Z A , 
ga vrgel v koš in dodal, da s Heglerjem in 
peščico njegovih somišljenikov noče več 
imeti opravka. 

Gospod Veljak, s svojim svobodnim 
izranjem in dejanjem, kar vam ne 
oporekam, ste samemu sebi in ostalim 
bralcem Dolenjskega lista dokazali vso 
svojo inteligenco Veljaka. Dokazali ste. 
kakšen odnos imate do čistega, zdravega 
okolja. 

Mogoče vas moti, ker je Livar Ivančna 
Gorica saniral čistilne naprave in s tem 
zmanjšal do 70 % emisije onesnaževanja. 

Blagor tistim, ki praznujejo tako lepo, 
kot znamo mi! 

Osmega septembra smo v Višnji G o r i 
nekdanji prvošolčki iz leta 1949/1950 
spet praznovali. Udeležba je bila skoraj 
100-odstotna. Začel i smo zvečer , 
končali pa naslednje jutro. Bilo je res 
prijetno. 

M i n i l o je 47 let, odkar smo doma 
zapustili skromne igrače in odšli v šolo. 
M e d vojno spočeti, med pokanjem pušk 
rojeni, smo jeseni leta 1949, bosi in 
revni, majhni in nebogljeni, plašni in 
nezaupljivi, a do dna duše pošteni in 
nedolžni , vstopili v 1. razred osnovne 
šole v Višnji G o r i . 

Najvažnejši list v zgodovini naše gen
eracije je zagotovo obrnila učiteljica, 
gospa Erjavčeva, ko nas je naučila spre
jemati osnovnošolska znanja in veščine. 
Velika večina nas je njene nauke in pri
jazna napotila odnesla v nadaljnje šolan
je, v stisko gimnazijo, pozneje pa še 
naprej. 

Ta znanja smo v Stični nujno potrebo
vali, saj so j ih od nas zahtevali odlični 
profesorji (Lazarinijeva, Lesjakova, 
Gabrijelčičeva, Weber itd.). A kaj, prišel 
je že čas prvih ljubezni in odnesel mar
sikatero profesorjevo razlago sam bog 
vedi kam.. . ! 

Če se nas v Višnji G o r i spomnijo po 
grizenju konic naših svinčnikov, se nas 
v Stični spomnijo po resnem učenju in 
po prvih ljubezenskih dogodivščinah. 
E n i in drugi spomini so kot lučka, ki v 
nas še vedno bliskovito zasveti, kot pred 

Vam v ilustracijo o onesnaževanju, ki ga 
povzroča Farma stična, navajamo eno od 
meritev gnojnice, ki naslaja na farmi: K P K 
3212 mg/ l ,BPKS 1140 mg/l, N 990 mg/l, 
amonijak NH3 692,35 mg/l, nitrit N O 2 
mg/l, nitrat N 0 3 17,6 mg/l, fosfor P 82,4 
mg/ l . Gnojnica vsebuje ludi nekalere 
težke kovine, kot so Cr6, Zn, A l , Pb, Fc 
itd. Vse te snovi onesnažujejo okolje. 
Delno jih farma razlije po poljih, od koder 
procicajo v podtalnico, del pa jih konča v 
potoku v Višnjica, reki Krki in podtalnici, 
saj čistilna naprava ne zmore očistiti gno
jnice do te mere, da bi bila primerna za 
izpust v vodotoke. Če ste se že kdaj 
vprašali, zakaj ni življenja v potokih, ki se 
napajajo z gnojnico, vam je glede na 
zgornje številke lahko sedaj jasno. Gospod 
Veljak, upam, da boste, če ste resnično 
občinski veljak, sedaj kaj postorili za 
preprečitev nadaljnje ekološke katastrofe! 

Potoka Stičnica in Višnjica ter reka 
Krka so sodili v prvi razred kakovosti s 
posebnim poudarkom na zaščiti njihove 
kakovosti tudi v širšem kulturnokra-
jinskem pogledu. Višnjica in Stičnica sta 
sedaj mrtvi mnogokrat ob obilnejšm 
deževju pa se spremenita v odprt kanal za 
gnojnico, ki priteče s farme in teče v 
"nekoč naš bister", reko Krko. Kot 
Ivanškega veljaka vas sprašujem, kaj ste 
storili za odpravo smrdiljivega vojna, ki se 
občasno širi v okolici Ivančne Gorice. 
Nadalje vas sprašujem, g. Veljak, kdo je 
kriv, da imamo v urbanem naselju toliko 
onesneževalcev, ki zastrupljajo naše bival-

mnogimi leti. 
K o smo vstopili v gostišče Screk, so 

bile v sobi za posebne goste prižgane vse 
luči. Kar nekaj časa je trajalo, da smo se 
nekoliko umirili in si ob glasbi in plesu 
izmenjali besede, kakršne premorejo le 
najboljši prijatelji. Razdr l i smo tudi 
nekaj šal, in ko je vstopil še fotograf, 
smo se zavedli zgodovinskega pomena 
tega srečanja in se razposajeno postavili 
okrog naše "trš ice" iz prvega razreda, 
gospe Erjavčeve. 

Dnevi teko, barva naših las se sprem
inja. Z a nas se sonce pomika proti zaho
du, toda mi gremo naprej. Tako kot do 
sedaj bomo še naprej hodili po poti, na 
katero so nas usmerili naši starši in naši 
učitelji: to je pot učenja in dela, 
spoštovanja in potrpežljivosti, vztrajnos
ti in ljubezni. 

Tudi ta večer naj bo eden tistih, ki 

no okolje. G . Veljak, kaj boste odgovorili 
svojim otrokom, ko vas bodo vprašali: 
"Zakaj nisi nič storil tedaj, ko si bil veljak, 
da danes živimo v onesnaženem okolju"? 

Veljak, če bomo vsi vašega mneja, "že 
spet Uegler in ekologija", bomo kmalu pili 
gnojnico iz naših pip in je ne bomo imeli 
samo v potokih. 

Zelena alternativa si prizadeva za čim 
manjše emisije in imisije, in ne kot vi, ki 
vam je skrb za okolje tuja dokler vam ne 
teče potok gnojnice čez vrt. Pozabljate pa, 
da ljudje želijo živeti v tej občini tudi v 
zdravem okolju in jim ni vse samo materi
alna finančna korist. Vaše omalovaževanje 
našga dela in naporov je pač odraz vaše 
kulture in odnosa do narve. 

Odgovarjam vam, ne ker bi si želel 
dialoga preko časopisa, temveč zaradi 
bralcev Dolenjskega lista, ki so me 
opozarljali, da moram na takšno zlobno 
pripombo vsekakor odgovoriti, saj nisem 
napaden samo jaz, temveč tudi Zelena 
alternativa. 

Za konec pa še to: veljak, kakršen koli 
sle že, pridružite se nam, da preprečimo še 
hujše onesnaževanje, saj ni važno, kdo 
vodi. Bistvo je da Zelena alternativa dela 
za čisto, zdravo okolje in dobro ljudi. 

Lep pozdrav, g. Veljak iz Ivančne 
Gorice 

Franc Hcgler 
Predsednik Z A Ivančna Gorica 

kakor biser posije v trenutke življenja in 
nam obudi čar preteklih doživetij. Naj 
nam da novih moči, naj nas k lepim in 
koristnim dejanjem napoti! 

Spominom na prve korake šolanja in 
sanjam na prve nedolžne ljubezni se ne 
bomo nikoli odrekli. Tem sc bodo vsako 
leto pridružili novi, drugačni in nepoz
abni dogodki, ki jih bomo oblikovali 
tako, kot znamo in zmoremo, ker naša 
srca tako hočejo. 

Zanimiv in zabaven, prijeten in senti
mentalen je tak večer, ko gledaš sošolke 
in sošolce iz oči v oči. K o slišiš glas, ki ti 
spomine vse na novo obudi. K o ob 
obloženih mizah, glasbi, petju in plesu, 
če si po srcu vsaj še malo vznemirljiv, 
dobiš občutek, da si ta dan nekaj ur s 
svojimi sošolci v nebesih bil . 

Jože Janežič 

Tudi starodavna Višnja G o r a je 
tako s r e č n a , da ima pravkar prenovl
jeno kapel ico L u r š k e Mate re božje . 
Blagoslovi l jo je ob pr i l ik i farnega 
ž e g n a n j a sv. T i l n a naš novi župn ik 
S imon O n u š i č 3. septembra, v nedeljo 
popoldne. M e d strnjenim dežev jem je 
prav takrat posijalo prijazno sonce in 
osvetli lo lep prizor; iz stare bližnje 
V r a t a r i č k o v e d o m a č i j e so izs topi l i 
belo o b l e č e n i ministranti z ž u p n i k o m 
in se napoti l i nasproti pred kapelico. 
V s a m n o ž i c a faranov, prijateljev in 
sorodnikov je s s o n č n i m i žarki osvetl
jena prisostvovala mol i tv i , petju in 
slovesni blagoslovitvi . 

V zadnjih dveh tednih smo bi l i 
farani izzvani in pretreseni na 
poseben nač in . 13. avgusta smo se 
poslovi l i od na šega ostarelega ž u p n i 
ka Stanka Kastel ica (med drgugim 
tud i d o b r o t n i k a te kape l ice ) , o 
Ve l ikem š m a r n u pa smo pozdravi l i 
novega ž u p n i k a S imona O n u š i č a . 

K d o r se bo sedaj peljal ali pešači l 
proti starodavni Višnji G o r i vzhodno, 
od I v a n č n e G o r i c e sem, bo prijetno 
p r e s e n e č e n . Takoj v z a č e t k u mestne
ga zemlj išča , ob današn j i Jurč ičevi 
cesti , ga bo pozdrav i l a pre lepa 
Mar i j i na kapel ica. To je res pravo 
s v e č a n o napoti lo prot i staremu mest
nemu jedru na hr ibu, k i je danes 
z a š č i t n o kot kul turni spomenik. 

J u r č i č e v a cesta je b i la nedavno 
imenovana še Stari trg, ta pa je v 
zgodovini opisan kot prvotno naselje 
p o d S t a r im g radom v i šen j sk ih 
gospodov in še le t u r ška nevarnost je 
povz roč i l a nastanek s r e d n j e v e š k e g a 
mesta Višnja G o r a na višini. Sicer 
obš i rnejš i nekdanji Stari trg je imel 
(ob d a n a š n j i J u r č i č e v i cesti) tudi 
svojo cerkev Lavretanske Mar i je , k i 

jo lepo v i d i m o na bak ro rezu v 
.Valvazor jevi S lavi (1689) in v 
Valvazorjevi Topografi j i (1679). Ta 
cerkev je mini la sredi 18. stoletja. 
M o r d a je b i l teren p r e v e č voden ob 
potoku Višnjica, ki preplavlja, ali pa 
so Višnjani vso pozornost posvetil i 
novi mestni cerkvi sv. A n e na hr ibu, 
ljudski spomin pa opozarja na t u r š k e 
napade na to cerkev. Danes še v id imo 
sledove s t a r o t r š k e cerkve v 
Brodn ikovem (Hribar jevem) hlevu. 
P o k o p a l i š č e je b i lo v b l i ž n j e m 
d a n a š n j e m G r o z n i k o v e m 
(Pe l ža r j evem) sadovnjaku. 

P rep r i čan i smo, da je ob opustitvi 
cerkve v Starem trgu nastala že takrat 
ravno čez cesto kape l i ca M a t e r e 
božje. Vaščani so imel i pr i rok i tudi 
kamenje o p u š č e n e cerkve za zidavo. 
M o r d a so kasneje kapelo tudi kaj 
preurejali, danes v id imo, da je zelo 
starinska in je zablestela v obnovi . 
V s a Ju rč ičeva cesta je postala sloves-
nejša, saj ni obnovljena le kapel ica, 
t e m v e č tudi njena okol ica . Pož r tova l -
nost pe t č l anskega gradbenega odbora 
sosedov je zgledna. Zg ledna je tudi 
p o m o č vseh mojstrov o d b l i zu i n 
da l eč , ki so pomagali od temelja do 
" c i m p r č k a " , od zidarskih del do bel
jenja, od okrasn ih posebnost i do 
"zapirec" in č u d o v i t e bakrene strehe. 
Obnovi te l j i so pričel i z de lom že 1. 
maja v l e to šn jem letu. M a r i j i n lesen 
kip je prelepo obnovljen. 

S t a t o t r š k a M a r i j a , ki so te naš i 
predniki imenoval i Mar i j a za zdravje, 
izprosi nam d u š n o in telesno zdravje 
na romanju k Bogu! 

M i h a e l a Zaje 

V LUČI SPOMINOV NAJ BO TUDI MOČ ZA 
NAŠO P R I H O D N O S T 



2fl VOBZO V0£90 
Reševanje občinskih težav 
na izviren način - VARNOST II. 
Uejo patentiral. LEOPOLD SEVER 

P O L I C I J S K A K R O N I K A 

V zadnji številki n a š e g a časn ika 
smo ob jav i l i p o d o b o o b č i n s k e g a 
varnostnika. Taki mož je naj bi skrbeli 
za varnost v obč in i po ukinitvi po l ic i 
jske postaje v Ivančni G o r i c i . K m a l u 
po iz idu š tevi lke so pričel i na ured
niš tvo Klasja deževa t i telefonski kl ic i 
i n pisne p r i t o ž b e ; oglasile so se 
prizadete o b č a n k e , k i menijo, da gre 
za o č i t n o diskriminaci jo žensk , ki bi 
morale na vsak nač in sodelovati v 
varnostnem sistemu obč ine . Obč insk i 
mož je so se sestali na izredni seji in 
odloči l i , da je treba diskriminaci jo 
n e m u d o m a odprav i t i , nakar je 
obč insk i modni kreator obl ikoval pro
totip varnostnice. K o t vidite, bo ta 
imela uniformo, prilagojeno žensk im 
po t rebam, nekaj razl ike pa bo v 
oborož i tv i ; namesto palice bo imela 
za pasom valjar, k i je že p r e i z k u š e n o 

obrambno sredstvo v tem predelu 
Dolenjske. Seveda bo treba za opre
mo globlje seči v obč insk i p r o r a č u n , 
toda pri varnosti ne gre skopari t i . 

IŠČEMO 
INŠPEKTORJA 
Naša nova rubrika, ki smo jo uvedli 

v prejšnji številki, je vzpodbudila kar 
nekaj odmevov. Tako pri poklicanih, 
kot pri prizadetih. Vendar popolnih 
informacij še nimamo. 

Pokl ical nas je gospod, k i se je 
pr i toževal nad sosedom - lovcem, k i 
strelja okol i hiše. Povedal je, da sosed 
ne strelja več, da pa kot nadomestilo 
sedaj m e č e petarde. Samo da poka. 

D o b i l i pa smo dva nova k l ica . 
Svojih težav si oč i tno ne upajo pisno 
dati iz rok. 

• • • 
Prva nam je telefonirala gospa, ki 

pa se, razumljivo, ni hotela predstavi
ti. Povedala je nekako takole: 

" Ž e večkra t sem slišala, da ima naše 
Komuna lno podjetje velike izgube, 
posebno pri vodi. Pravijo, da so za to 
krive dotrajane vodovodne cevi, k i 
puščajo . 

Kaj pa hidranti , ki j ih zna odpreti že 
skoraj vsak otrok? In pa gospodinjst
va, ki so pr ikl jučena na vodovod, pa 
nimajo vodomera in zato tudi nič ne 
plačujejo. 

Kaj bi na to rekli mi ? M e n d a pr i 
Komuna l i že imajo kakšne kontrolor
je. To je konec koncev njihova stvar, 
kam j im voda odteka. Še posebej, 
dokler jo imamo mi zadosti. 

• • • 

Poklical nas je tudi gospod, k i je 
menda pazljivo prebral cenik živine, 
k i smo ga objavili v eni prejšnj ih 
številk. 

O g r o č e n zatrjuje, da mu prav nič ne 
pomaga, tudi če se ga nauči na pamet. 
Plačilo, ki ga dobi za svojo žival ni 
odvisno od živali in tudi ne od cenika, 
ampak ... 

Pri leni pa menda še dokaza ne 
dobi, vsaj za to, kol iko je njegova žival 
tehtala. 

In mi ? Č e se ne upate zarobantiti , 
ker veste, kje in nad kom, prodajte 
žival pr iva tnemu mesarju. A l i pa 
storite tako, kot dela skoraj večina. 
Zakolj i te žival doma in prodajte meso 
na drobno. Kupcev ne bo manjkalo, 
pa tudi bolj se bo izplačalo. Sporoč i te 
rezultat tudi na uredni t švo . 

Mesarska podjetja pa tako že 
več ino mesa uvozijo ... 

f " % 
N O V O V I V A N Č N I G O R I C I 

RTV servis 
avdio-video 

POPRAVILA 
IN SERVISIRANJE 

TV, radio, avtoradio, video-
rekorder, satelitski sprejem
niki, montaža anten, mag
netofoni, diktafoni, telefoni 
vseh vrst, montaža anten 

JANEZ SKUBIC 
IVANČNA GORICA 

Pot v Boršt 25 
Telefon: 061/777-930 

N O V O V I V A N Č N I G O R I C I 

v J 

Dneve med 10. in 3o. avgustom 
letos je N . N prijavil kot m o ž e n čas 
izginotja desetih č e k o v L B , enota 
Grosupl je , iz svojega nezaklenjenega 
avtomobila . Č e k e je sicer prekl ica l , 
vendar je b i l i s točasno o b v e š č e n o 
vnoči tvi dveh, v vrednosti 10 in 15 
tisoč tolarjev, in to v Radovl j ic i . Kra j 
vnovčen ja in opeharjeni sta že znana, 
ugotovil i bodo le še "vnovči te l ja" . 

4.9. je Franc G . v kraju Vel ike Lese 
povzroči l prometno n e s r e č o z materi
a lno š k o d o , ko je s kos i ln i co po 
neprednostni cesti pr ivozi l v križišče 
in neprevidno zapeljal na prednostno 
cesto, kjer je naletel na v o z n i k a 
Janeza Ž . iz K r š k e vasi, k i kljub zavi
ranju ni mogel p r ep reč i t i t rčenja . Z a 
njim je pripeljal še J o ž e N . , ki zaradi 
p rekra tke varnostne razdalje ni 
moge l p r e p r e č i t i t r č e n j a v v o z i l o 
Janeza Ž . 

* 

5.9. je M a r j a n T. na pol ic i j sko 
postajo pr inese l 257 nabojev za 
p u š k o m i t r a l j e z italijanskega porekla , 
kal ibra 7,9 m m , letnik 1936, in del 
orož ja , kar je naše l v gozdu ob region
alni cesti Grosupl je - Višnja G o r a , na 
Peščen iku . Strelivo so varno spravili v 
sk lad išče M N Z , stvar pa še raziskuje
jo . 

6.9. sta se na K i t n e m V r h u sporekla 
soseda, gospod E . in gospa B . 
Ugotovl jeno je bi lo, da sta se tudi 
s tepla, zakaj, pa bodo še ugotovil i . 
P r o t i obema bo seveda uveden 
ustrezen postopek. 

6.9. je b i lo na V r h u nad Višnjo 
G o r o v lomljeno v štiri vikende in 
p o č i t n i š k o pr iko l ico . Kra j je patrulja 
ustrezno zavarovala, iščejo pa last
nike - o š k o d o v a n c e - in seveda tistega 
ali tiste, k i so š k o d o povzroči l i . 

6.9. je (spet) na V r h u nad Višnjo 
G o r o v ikend hišica ostala brez vrat. 
K a k o j ih je snel, bo pojasnil tisti, k i je 
to stori l , ko ga seveda ulovijo, odnesel 
pa ni n ičesa r , saj v vikendu ni b i lo nič 
takega, da bi se izp lača lo snemati 
vrata ... 

6.9. U r o š H . iz V e l i k i h Les je po 
k o n č a n e m treningu opaz i l , da ima 
prazno denarnico, enake težave pa 
sta imela še dva š p o r t n a kolega. Po 
U r o š e v i prijavi so pokl icani za take 
zadeve na licu mesta kar hi tro prijeli 
Petra K . , k i ga je kljub zanikanju 
dejanja " i zda la" U r o š e v a denarnica. 
Ta ni bi la v pravem ž e p u , še nekaj več 
kot 34 t isoč tolarjev pa so v nadalje
vanju našli pod s e d e ž n o prevleko nje
govega vozi la . M a l o dlje so nato Petra 
zadrža l i na polici jski postaji, da zade
vo temeljiteje pojasni, o njegovem 
zadržan ju pa so prijazno obvestili nje
govo prijateljico. D a bi ne bi la v skr
beh. 

7.9. so pri izkopavanju pese na njivi 
naš l i p ro t ipeho tno 60-mi l ime t r sko 
granato, k i jo je d e ž u r n a patrulja odd
ala v varstvo pi rotehniku Radetu iz 
Ljubljane. Ta jo je varno in strokovno 
odpeljal v Ljubl jano kjer s o j o uničil i . 

7.9. V o z n i k osebnega avtomobila 
gospod T. se je na cesti od Ivančne 
G o r i c e prot i Mul jav i , pr i spomeniku 
pred naseljem Mul java , s rečal s srn
j akom. Ž a l žival ni bi la na pravem 
mestu in je ob t rčen ju z osebnim avto
m o b i l o m pog in i l a . Patrul ja , k i je 
pr iš la na kraj dogodka, je odredi la 
izroči tev poginule živali gospodarju 
L D I v a n č n a G o r i c a . 

* 
9.9. je voznik osebnega avtomobila 

Ilija B . vozi l po Ljubljanski cesti v 

Ivančn i G o r i c i , zavi l na levo na 
dvor i šče I M P ter s tem izsil i l prednost 
vozniku Rudol fu G . , k i je pripeljal 
nasproti. Sledil je ustaljen postopek. 

10.9. je sin A n t o n a P. iz L a z nad 
K r k o opazi l , da na motokul t ivatorski 
enoosni p r iko l ic i manjkata obe kolesi 
ali p r ib l i žno 30 t isoč v tolarski pro
tivrednosti. S in predloga za pregon 
zaenkrat ni podal , saj se mora prej 
posvetovati s svojim o č e t o m , k i je 
lastnik pr ikol ice . Njuno od loč i t ev bo 
še sporoči l , je dejal. 

10.9. so na M a l e m G l o b o k e m 
L j u b l j a n č a n i pus t i l i ob v i k e n d u 
nekega doktorja svoj osebni avto in 
odšl i nabirat gobe. K o so se čez pr ib
l ižno tri ure vrni l i z gobarskega poho
da, so odkr i l i razbito steklo na desnih 
sprednjih vratih vozi la in "odsotnost" 
v o z n i š k e g a dovoljenja ter osebne 
izkaznice na ime gospe A j d e K . , 
s tanujoče za B e ž i g r a d o m v Ljubl jani . 
Navedeni incident so polici j i sporoči l i 
le v evidenco, zato le-ta n i pr iš la na 
ogled. Izrazi l i so svoj sum na mla jšo 
R o m i k o , k i se je smukala tem okol i in 
ob avtu so našli še, o groza, dva 
kuhinjska noža , k i sta bila po nji
hovem mnenju tudi romska . 
L jub l j ančan i pa niso p o m i s l i l i , da 
morda nekdo, k i so mu gobe vir 
zas lužka , ne mara konkurence, pa 
če tud i je iz same Ljubljane. 

11.9. je gospa Tatjana P. obvestila 
pol ic i jo v I v a n č n i G o r i c i , da je 
izvedela za v lom v svoj v ikend na 
Leskovcu in da želi ob svojem pr iho
du na kraj dogodka tudi prisotnost 
uradne osebe. K e s n i č n o j e bilo urad
no ugotovoljeno dejanje vloma, ko je 
nekdo spet r o č n o ods t rani l vrata 
poč i tn i ške hišice, no, pomagal si je s 
krampom, si prisvojil kar nekaj drag
ih e lek t r ičn ih delovnih p r i p o m o č k o v 
in celo - e l ek t r i čno ki taro. Iskanje 
č u d n e g a kombinatorja se nadaljuje. 

* 
13.9. je bil res nes rečn i dan v mese

cu za R o m a S. M i h a M a r i n k a iz 
Kužel jevca, saj so se uradni organi 
odločil i , da ga prav tega dne pris i lno 
privedejo na z a s l u ž e n o prestajanje 
zaporne kazni . Vendar pa so se ljudje 
iz njegovega tabora temu o d l o č n o 
fizično uprli s kamenjem in drugimi 
p r i r o č n i m i sredstvi, tako da so mora l i 
pok l i ca t i na p o m o č v o d n i k a s 
s lužben im psom. Vendar tudi ta dva 
nista mogla najti sledi za medtem 
pobegl im R o m o m , saj je b i lo takrat 
zelo neprijazno vreme. D o sedaj se je 
kljub datumu dobro izteklo za R o m a . 
D o sedaj! 

* 
13.9. je gospa Jelka Č. na polici jski 

postaji v Ivančni G o r i c i prijavila v lom 
v svojo drvarn ico , k i j o i m a na 
Vel ikem Č r n e l e m . N o , tokrat ni bi l 
kriv vlomilec , t e m v e č so se urejale 
zapušč inske d r u ž i n s k e zadeve, kar pa 
je stvar zasebne t o ž b e , ne pa policije. 

* 
13.9. je Mar jan Ž . prijavil izginotje 

razl ičnih predmetov iz svojega viken
da na Lazah nad K r k o . Dal jnogleda, 
ška t le za kavo in sladkor, pa š o p a 
ključev. G o s p o d Mar jan ni opaz i l , da 
bi bi lo vlomljeno. Patrulja pa je ugo
tovila, da je bi lo , in to skozi balkons
ka vrata. Pregledali so vse prostore, 
če bi morda manjkalo še kaj razen 
navedenega; v klet pa niso mogl i , saj 
Mar jan iz zgoraj navedenih razlogov 
ni imel ključa. Naknadno bo sporoč i l , 
če mu še kaj manjka. 

Pr i redi la J . Bož ič 

Tudi v prihodnji številki Klasja bodo mali oglasi zastonj. 
Telefonirajte: 778-384, 778-385 ali 777-697. 
Pišite: Uredništvo Klasja, Sokolska 8, 61295 Ivančna Gorica 
Videli boste, da se izplača. 

Starejši upokojenec, vdovec, vesele nar
ave, z lastno hišo, še vedno išče gospodin
jo. Zaželena je dobrosrčna upokojenka, 
dobra kuharica, vajena domačih opravil, 
predvsem pa, da ima vozniški izpit. 
Ponudbe pošljite na Uredništvo Klasja, 
pod šifro: " V dvoje gre laže." 
Lahko pa se oglasile na Lučarjevem Kalu 
16, pri Strohnovemu Mihi . 

Prodam novo zložljivo mizo za namizni 
tenis na koleščkih nemške izdelave, 
znamke West side, za samo 26.000 tolar
jev. Poleg tega prodam eno leto rabljen 
hladilnik 140 x 60 znamke Gorenje na ena 
vrata za 25.000 tolarjev, elektično vrtno 
kosilnico na nitko Black&Dcckcr za 4.000 
ter ročno vrtno kosilnico za 6.000 tolarjev. 
Obe kosilnici rabljeni pol sezone. Ogled 
možen vsak dan. 

Janez Smolič, Krška vas NI I, Krka 

Prodam saksofon "Vardarni" Amati tenor 
B, klavirsko harmoniko (32 - basno, 
nemško, volmasler in klarinet special, 
češki. 
Gena po dogovoru. Kličite na št. tel.: 061-
777-073 

• • • 
Oddam v najem 5(1 m2 poslovnih pros
torov z velikim parkirnim prostorom. 
Informacije na telefonu šl. 785-088. 

• • • 
Boste tudi pri vas v kratkem imeli domači 
praznik in zaklali prašiča. Imate že spale 
za klobase? Če nimate časa ali pa si jih ne 
znale pripravili sami, sc obrnite na 
Kaslelčevo Minko iz Lučarjcvcga Kala. Pri 
njej jih dobile takoj in poceni. 
Naročite jih lahko tudi po telefonu na 
številko, 777-305. 

(T 
IMP LIVAR, d.o.o. 
I V A N Č N A G O R I C A 
Ljubljanska c. 43 
61295 I V A N Č N A G O R I C A 

V A B I K S O D E L O V A N J U 
L PET DELAVCEV ZA D E L O V KALUPARNICI 

(3 kaluparji , 2 iztresalca - za p r iuč i t ev ) 

2 DVA DELAVCA ZA VZDRŽEVANJE STROJEV 

O d kandidatov p r i č a k u j e m o , da bodo poleg zakonskih izpolnjevali še 
naslednje pogoje: 

pod L : k o n č a n a osnovna šola ali skrajšani program, 
pod 2.: k o n č a n a triletna pokl icna šola kovinarske ali strojne usmeritve. 

Izkušnje so z a ž e l e n e , niso pa pogoj za zasedbo delovnega mesta. 

Prednost pr i izboru bodo imeli mlajši kandidat i , prijavijo pa se lahko 

kandidat i , stari od 18 do 45 let. 

Izbrani kandidat i bodo skleni l i delovno razmerje za d o l o č e n ča s šes t ih 
mesecev, po tem obdobju pa bo podjetje na jbo l j š im de lavcem 
o m o g o č i l o nadaljevanje delovnega razmerja ali redno zaposlitev. 

Pisne prijave z ustreznimi dokazi l i sprejema I M P L I V A R , d.o.o. 
Ivančna G o r i c a , Ljubljanska c. 43,61295 I v a n č n a G o r i c a , K A D R O V S 
K A S L U Ž B A , do 31.10.1995 oz i roma do zapolnitve potreb po delav-
ih. 

J 
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P o g o v o r z M a r k o m O k o r n o m , članom V o k a l n e g a k v a r t e t a Stična 

Z V E S E L I M S R C E M VOŠČIM 
N o v a k a s e t a V o k a l n e g a k v a r t e t a Stična n a s l o v e n s k e m tržišču 

vsakič smo ga dekleta v razredu spravile v 
bes s svojo izvedbo pesmi L u n c a že 
zvezdice pase ... K a k o p a k se z njegovim 
pos luhom ni mogel kosati n ihče v razredu. 
Tudi z njegovo ljubeznijo do gleda l i šča in 
kulture nasploh ne. Najprej je hotel pri t i 
do g leda l i šk ih desk, potem mu je življenjs
ka pot pripeljala nasproti zanimivo delo v 
Slovenskem verskem muzeju v Stični in 
seveda prosti čas , k i ni smel ostati neza-
polnjen. Ta je začel odzvanjati od pesmi... 
Z V o k a l n i m kvartetom St ična so sedaj 
malodane postali slavni... 

Marko, je trditev o vaši slavi resnična ? 
N o ja , pojem slava je raztegljiv in rela

tiven. Je pa res, da smo ta trenutek precej 
bolj slavni kot pred septembrom... (smeh) 

Kaseta toliko prinese? 
Ja kaseta in vsa maš ine r i j a oko l i nje... 

Saj veš , promocije, pojavljanje v medijih.. . 

Postajate managerji, poleg tega, da ste 
uspešni pevci? 

To n i ravno naloga vseh. G lavn ino tega 
dela opravlja n a š t ehn i čn i vodja D u š a n 

K a m n i k a r . Trenutno smo dogovor
jen i za trinajst intervjujev na sloven
skih loka ln ih radijskih postajah in 
T V Slovenija, usklajujemo termine 
za nastope po vsej S loven i j i , 
p r ip rav l j amo tud i koncer t v 
b o ž i č n e m času , k i bo v stiski baz i l ik i 
Ž a l o s t n e matere božje . 
Dogovar jamo se z glasbenimi gosti... 
Z e l o smo zaposleni , skratka... 

Ti si tenor, kajne? Pa ostali člani? 
Pojem prvi tenor, D u š a n K a m n i k a r 
je drugi tenorist, A l o j z Kastel ic poje 
ba r i ton in n a š humoris t A n t o n 
Zaletelj bas. V s i smo doma iz S t ične , 
zato tudi ni nakl jučje , da smo si 
izb ra l i ime rodnega kraja. S m o 
lokalpatr iot i , veš. V s i smo b i l i že 
prej vestni pevci M o š k e g a pevskega 
zbo ra S t i č n a , ig ramo tudi 
g l eda l i šk i skup in i K D S t i č n a , 
cerkvenih pevskih zbor ih prepeva
mo... Same zagnane d u š e . 

snemanja. 
V z a č e t k u nas je učil d o m a č i n France 

Strmole, februarja letos pa smo k sodelo
vanju povabil i mag. L o r e n o M i h e l a č , k i je 
tako postala n a š u m e t n i š k i vodja. B i l i smo 
j i všeč - ubranost in barva naš ih glasov 
predvsem. Predlagala nam je, glede na to, 
da je ravnateljica zasebne glasbene in 
eli tne klavi rske šo le M u z i k a V i v a 
Ljubljana, naj se obrnemo na gospoda 
Janeza H o s t n i k a , d i rektor ja zasebnega 
podjetja M u z i k a V i v a , ki se ukvarja tudi s 
tovrstno dejavnostjo. Zaupa la nam jc. da 
je omenjeni gospod zelo dober tonski 
mojster. M i smo ubogali njo, ona nas. Z 
gostom H o s t n i k o m sta pripeljala v S t i čno 
vso maš ine r i jo in posneli smo zelo dobro 
kaseto. , ; . ; , | 

zc 

\ 
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V kvartetu je tudi pravi starosta kulturne
ga življenja v Stični, dobitnik Jurčičevega 
priznanja Anton Zaletelj. Ste. glede na to, da 
je malce starejši od vas. strpni do njega? 

H a , on je s f l ^ n do nas! M o r a m reč i , da 
tako p o t r p e ž l j i v e g a in z o p t i m i z m o m 
p r e ž e t e g a č loveka ni lahko najti. Za to smo 
še to l iko bolj ponosni na našega Toneta. 
N o . in A l o j z Kastel ic - eden od njiju zago
tovo pomi r i o b č a s n o pregreto vzdušje v 
skupini . 

In potem sle. seveda, lokalpatrioti, izbrali 
primerne pesmi za svojo kaseto? 

Daj no. N a kaseti je deset slovenskih 
narodnih ali ponarodel ih pesmi. Kri ter i j 
pr i izbir i je b i l , da so nam segle v srce. K e r 
smo nekatere od njih prepevali že prej in 
so bile l judem zelo všeč , smo si rekl i , zakaj 
j ih ne bi posneli? Izvirajo z razl ičnih kon
cev Sloveni je : P r i m o r s k e , Goren jske . . . 
Napisa l i , harmoniz i ra l i ali pr i redi l i so j i h 
seveda različni znani slovenski skladatelji . 
Saj smo odprtega srca, ko zapojemo (tu 
lokalpatr io t izem odpade). 

Povej mi, kako sle prišli do kasete - do 

Niste snemali v studiu? 
Ne. Gosto l jubni stiski opat dr. A n t o n 
adrah nam je z odpr t imi rokami pr iskoči l 

na p o m o č in tako smo izbrali v samostanu 
"rzredno a k u s t i č n i pros tor z na ravn im 

o d m e v o m . S m o pa i m e l i za rad i te 
o d l o č i t v e nekaj t e ž a v p r i snemanju. 
Č e p r a v smo snemali v poznih v e č e r n i h 
urah, se je včasih posnelo še pol dogodkov 
v Stični - traktorski ropot, moto r i s t i čn i fra-
jerji , kosilnica, bitje stiske stolpne ure .... 
Iako un ičen posnetek smo moral i delati 
znova in znova... 

Kaseta Z veselim srcem voščim je 
zagledala beli dan 15. septembra letos. Na 
ovitku lahko vidimo štiri postavne mladce 
(po siru prav gotovo, Markova pripomba) v 
zelenem. Kako to? 

Ja, odločil i smo se za zeleno barvo, ker 
nam je preprosto všeč . V ozadju se vidi 
stara romanska zahodna stena s t i škega 
samostana, sicer pa zelena trava, zeleni 
mladci (ha, ha, ha). Fotografiral nas je gos
pod France M a r k e l j . - O p r t i na d o m a č e 
sile -! 

Promocijo ste imeli 15. septembra v 
Stični. 

Kaseto smo predstavili naš im š tevi ln im 
sponzorjem in vsem ljubiteljem n a š e glas
be... V s e m smo se p r i s r č n o zahval i l i s 
pesmijo in skromno pozornostjo. To bi sto

r i l i še enkrat, zdajle. 

V oktobru ste na Radiu Ognjišče že tek
movali za pesem tedna. In pristali na 2. 
mestu, takoj za Miheličem, s Schwabovo 
Vinsko. Kakšni so vaši načrti? 

Ne vem čis to n a t a n č n o . Sedaj smo v 
toku, ki nas de lno nosi kar sam. Vse skupaj 
usklajuje naš manager D u š a n Kamnika r . 
Gostovanj bo, kot sem že dejal, vel iko. 
Sani pa se /elo veselim gostovanja v mestu 
l l i r scha id na l lavarskem. Tja nas vabijo 
dolgoletni prijatelji s t i škega samostana in 
tudi naši osebni prijatelji. V e m o pa, da so 
tam doma dobri pos luša lc i . L a n i , ko smo 
se udeleži l i odprtja njihove mestne hiše -
Rathausa-, smo se na p r e d v e č e r pozno 
vračal i s koncerta. Z n a š i m a gostiteljema 
Renato in Manf redom smo naleteli na 
u l i č n o zabavo in se vključil i z n e ž n o 
slovensko in potem še n e m š k o pesmijo. 
Stali smo tam, pod lučjo, in okna so se 
zače la odpira t i . N e k a gospa nas je priš la 
pos luša t kar v spalni srajci, iz same ljube 
zamaknjenosti . 

No, vaše žene prav gotovo niso tako 
zamaknjene, ko toliko manjkate ob 
domačem ognjišču? 

Seveda ne, a one so vseeno tiste, kater
im se moramo zahvalit i , da nam to veselje 
in poslanstvo pustijo in nas tudi bodrijo. So 
naši glavni srčni spozorji... 

Marko, z veselim srcem voščim, da bi se 
vaša kaseta še naprej lepo prodajala in da bi 
kupci z veselim srcem hodili naokoli, prepe
vajoč vaše pesmi. 

Naj lepša hvala za lepe želje. Tebi in 
u r e d n i š t v u časopisa se zahvaljujem za pov
abilo. V s i pa ne pozabite, da so pred nami 
praznik i in bo naša kaseta lahko lepa 
čes t i tka vaš im sorodnikom, znancem in 
prijateljem, 

G o s p o d Vojan T i h o m i r A r h a r , zgodov
inar, publ icis t in pesnik ( tudi pisec 
biografije p. S imona Aš iča ) pa vam podar
ja tole pesem o nas, k i je nastala, kot sam 
pravi, kar v avtobusu na poti v Ljubljano 
(ka r ika tu ro je nas l ika la gospa M a j a 
M a l o v r h iz Ivančne Gor i ce ) : 

Mojs t r i pevci: 

Danes , ju t r i , 

spet in spet 

poje Stiski 

nam kvartet. 

V s i v kravatah, 

nikdar bosi, 

fantje zapojo 

kot kosi . 

Narodna , vse 

do moteta, 

pesem s srcem 

je zapeta. 

Se s tenorjem 

druž i bas, 

drug sta 

drugemu v okras. 

Vsak od 

teh glasov prevzet 

kl iče: "Stiski naj 

živi kvartet!" 

Vojan T i h o m i r 

A r h a r , 

S t ična , 10. 9. 1995 
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Zvrst neandertalca, ki je živela v naših 
krajih, je dobila ime po Krapini - krapinski 
človek. Krapina je mesto v Hrvaškem 
Zagorju, blizu slovenske meje, kjer je sve
tovno znano najdišče praljudi neander-
talske stopnje. Na slovenskem ozemlju je 
več manjših najdišč v spodnjem toku reke 
Krke, na primer v Kostanjevici, v dolini 
reke Temenice, vzhodno od Trebnjega. 
Nam najbližje zanesljivo najdišče krap-
inskega človeka je votlina Zijalka v 
Mačjem Dolu blizu Šentlovrenca. 

Z vso pravico smemo trditi, da je nean-
dertalski tip človeka prebival svoj čas tudi 
v zgornjem toku reke temenice in Krke, 
pa tudi ob njenih pritokih Višnjici in 
Stičnici. Tako razmišljanje potrjujejo tudi 
zemljiške razmere s številnimi votlinami in 
sklanimi previsi, ki so mogli biti domovan
ja praljudi, krapincev ali naših prednikov 
kromanjoncev, čeprav je znano, da le-ti 
niso živeli samo v jamah, temveč so si 

^ zgradili ob ugodnih 
razmerah svoja 
bivališča tudi na 
prostem. Možnost 
naselitve, trajne ali 
začasne, je dajalo 
tudi ribje bogastvo v 
naših vodah in 
veliko lovne divjadi 
v gozdovih. Se dan
današnji je v pre
delih Suhe krajine 
po gozdovih veliko 
divjega sadja, ki je 

lo še do nedavna 
dopolnilni vir 
preživljanja tudi 
sodobnih prebival
cev. Čeprav moramo 

ume na, je bila najprej p o drUg\ strani 
bivališče neandertalca, zalem pa še modernega človeka. To so potrdile računati, da sc jc 
izkopanine v različnih plasteh tal. podnebje, in z njim 

KNJIŽNICA C n O ^ J P L J * 

"Zijalo", 

tudi rastlinstvo in 
živalstvo, ob koncu 
zadnje ledene dobe, 
pred kakimi petnjast 
tisoč leti, močno spre
menilo. Za enkrat v 
naši občini šc nismo 
odkrili sledov pralju
di, čeprav bi bilo lepo, 
ko bi imeli svojega na 
primer "muljavskega" 
človeka. Potem bi 
nam šele cvetel tur
izem, da bi se nam kar 
samo smejalo. Zato 
bodimo pozorni, a 
tudi obzirni, če po 
naključju naletimo na zanimivost te vrste. 
Seveda ne bomo raziskovali sami, temveč 
bomo poklicali veščakc iz ustreznih 
ustanov, ki se bodo stvari lotili s strokovne 
plati. 

Avtor lega sestavka podsklanim previsom 
v zgornjem toka Višnjiee. lak prostor je bilo 
iskano bivališče praljudi. 

(nadaljevanje v prihodnji številki) 


